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3. oktobra - Na pot odidejo zagorski "plcharji". V Španiji, na 
srečanju pihalnih orkestrov iz vse Evrope, jih v tednu, ki prihaja, 
čaka kar nekaj koncertov.

4. oktobra - Dan, ki v svetu velja za začetek Tedna otroka. 
"Praznovanja" bodo deležni tudi zasavski otroci. Trboveljski 
vrtičkarji npr. naj bi ga zaključili z nedeljskim ekološkim izletom 
na Smrekovino v organizaciji svojega VVZ, a so pristali kar v 
delavskem domu. Pa je bilo ravno tako veselo.

4. oktobra - Trboveljski skupščinski poslanci bi sc morali tega 
ponedeljkovega popoldneva zbrali na svoji 28. seji. Zaradi nesk
lepčnosti bodo točke dnevnega reda pač še nekoliko počakale 
takih in drugačnih sklepov. Saj ne bo prvič.

5. oktobra - Torki pomenijo v Zasavju dneve za seje izvršnih 
svetov: tokrat se sestaneta trboveljski in hrastniški. Rezultat: nič 
pretresljivega.

5. oktobra - Z zamudo, pa vendarle, bodo v Zagorju uresničili 
že poleti napovedan poskus. Z ionskim stabilizatorjem zemljišča, 
tako imenovanim I.S.S. 2500, bodo še letos poskusno prevlekli 
nekaj sto metrov cest v obrobne KS. Krajani se strinjajo.

7. oktobra - Na hrastniškem Uradu za delo je trenutno 
prijavljenih 572 iskalcev zaposlitve. Julija je bila to edina slov
enska občina, ki je število brezposelnih znižala, znižanje pa 
napovedujejo tudi za čas do izteka leta. Tedaj naj hi bilo pri njih 
brez dela še 550 občanov.

8. oktobra - Vsem črnograditeljem, ki bi morda še želeli 
legalizirati svoje črne gradnje, sc počasi odštevajo dnevi za 
takšno priložnost. Nekaj Zasavčanov se je tudi že odločilo in 
plačalo depozit - a do tega dne še nihče iz Hrastnika. Morda si pa 
do 11. oktobra še premislijo.

Polona Malovrh

Od 29.10.1993 med bralci vsak

PETEK

UJAQ3J00V
AMICA MOHAR 
- CACA

"Športniki so dobri učenci, saj 
imajo le dobri učenci veliko 
vztrajnosti in volje ter veselje za 
delo," pravi Čača. Takajetudi sama: 
vedno pripravljena svetovati, 
pomagati, organizirati, prisluhniti, 
vzpodbujati druge, sama pa z ■ 
jekleno voljo premaguje vse tegobe 

in pasti, ki ji jih je življenje namenilo.
Anica Mohar je začela s športom pri desetih letih. Takrat j e 

bila v Litiji poleg nogometa razvita atletika. Telovadnica v 
Sokolskem domu je gostila člane TVD Partizana, kjer se je 
poizkušala kot gimnastičarka. Stara telovadnica je imela vso 
opremo za gimnastiko. Sedanja litijska športna dvorana nima 
ne bradlje, konja, prožne ponjave, ne blazin. Atletiko so 
trenirali ob nogometnem igrišču. Čača je metala kopje in 
kroglo. Pri štirinajstih je začela trenirati košarko, leto dni se 
je vozila v Ljubljano k Olimpiji," pa je bilo prenaporno. V 
litijskem klubu je bila 15 let zapisnikarica, delala je vse, kar 
je bilo potrebno: bila je blagajnik, tajnik in prala je drese. Po 
učiteljišču sejenalilijskišolizaposlilakot učiteljica telovadbe. 
Prof. Jože Beslič, republiški svetovalec zašport, jo je navdušil 
za študij ob delu na Fakulteti za šport, ki jo je tudi končala.

Čača je pobudnica zimskih šol v naravi v litijski občini: 
"Skupaj s prof. Besličem sva za šolo pridobila prvih dvajset 
parov smuči in med zimskimi počitnicami smo organizirali 
šolo na Jančah. Dejavnost je prerasla, sedaj so poleg zimskih 
še poletne šole v naravi." Po 25. letu seje začela ukvarjati s 
planinstvom. Sprva je imela le krožek v šoli, sedaj pa je 
planinski vodnik A kategorije in edini planinski vodnik v 
občini Litija za B in C kategorijo. Bila je tudi predsednica 
planinskega društva, sedaj je že dolgo podpredsednica. Še 
vedno vodi planinski krožek v šoli. Skrbi za izobraževanje v 
PD. V 14 letih je organizirala 17 planinskih taborov. Za svoje 
delo je dobila skladovnico priznanj. Vsa so ji ljuba: 
košarkarska, priznanja PZS, bronasta in srebrna Bloudkova 
značka in občinsko priznanje.

Čačajc babica, ima štiri vnuke. Vodi jih s seboj in trije 
so že "zastrupljeni" planinci. Tudi njim vceplja vztrajnost, 
voljo in veselje športnikov.

Joža Konjar
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Formula ena v Zasavju. Če imamo letališča, podzemske

naslov vozil Italijan Alessandro Nannini za moštvo Benet
ton, pripeljal obrtnik Franci Vidmar z Izlak (elektroinsta- 
laterstvo). Franci Vidmar tesno sodeluje z niello, ki izdelu
je oljne in plinske goiilce, tesno sodeluje. Biella pa je spon
zorirala Nanninija. Formula bo v nedeljo na ogled tudi na 
Zasavčevem sejmu v Trbovljah.

Foto: Tomo Brezovar

jame in druge zanimivosti, tudi to ne sme biti nič posebne
ga. V Zasavje je formulo, ki jo je v tekmovanju za svetovni
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V Radečah ne 
delajo

Že dolgo časa je znano, da gradnja 
HE Vrhovo močno kasni in ovira razvoj 
Radeč z okolico. Uresničila se je že 
večkrat prej izrečena bojazen, da bodo 
morebitne pritožbe krajanov zaradi 
neurejenih pravno-prcmožcnjskihzadev 
zaustavile investiloija. ki bi se zizvajalci 
rad prebil v mesto in začel z deli na 
koritu Sopote. Že res, da je krajevna 
skupnost storila vse kar je v njeni moči. 
vključno s podpisom posebnega 
sporazumain pogodbe, res pa je tudi. da 
investitor občinskemu upravnemu 
organu ni dostavil kompletne 
dokumentacije, kar je vzrok, da 
gradbena dela še niso stekla.

Tudi nedavni sestanek na občini ni 
bistveno premaknil stvari z mrtve točke. 
Občina želi delali po črki zakona, da se 
izogne kasnejšim zapletom. Investitor 
je skupaj z izvajalci v navzkrižnem 
prijemu, saj brez pričetka z deli ne bo 
mogel koristiti sredstev, ki jih je za 
izgradnjo 11E Vrhovo namenila Sloveni
ja. Da bi bila situacija še bolj zamotana, 
so v ospredju pritožbe krajanov, ki so 
tudi zakonsko blokirale investitorja, saj 
zaradi tega ne dobi nekaterih dovoljenj. 
Kdaj torej poseg v Radeče, ni znano, 
najverjetneje pa je. da bo zgodba o 
dokončanju HE Vrhovo še ttekaj časa 
zelo aktualna. Kaj se bo zgodilo, če bo 
investitor v kraj posegel sredi zime si

niti ne tipajo zamisliti. Blato, zastoji in 
spet blato. Investitorin izvajalci trdijo, 
da oni niso krivi za tolikšno zamudo pri 
izgradnji, ostali pa pravzaprav niti niso 
pomembni, saj se nikomur ne mudi. 
Največ izgublja kraj. Kdaj torej pivi 
kilovati iz novozgrajene HE Vrhovo, 
ne upa nihče več prognozi rali.

F.K.

Težave pri 
odplačevanju 

kredita
Komunalno podjetje iz Hrastnika se 

je znašlo v težavah pri odplačevanju 
kredita, ki gaje najelo pred tremi leti za 
invenstiranje v svojo kumiinalno 
infrastrukturo (ureditev deponije v 
Uničnemjpri mednarodni banki IBRD. 
Republiška vlada jim je obljubila 
pomoč, ko so jo seznanili s težavami 
odplačevanja kredita. Komunalno 
podjetje je v letošnjem prvem polletju 
imelo 16 milijonov tolaijev izgube. 
Pripisujejo jo tudi zakonsko zadrževani 
ceni komunalnih storitev. Zaradi tega 
niso poravnali obveznosti do 
kredilodajalca (predplačilo v višini 2,2 
milijona tolaijev). Zato bodo vladi 
predlagali, da naj ugotovijo, ali je za 
takšno poslovanje Komunalnega 
podjetja iz Hrastnika res kriva 
neustrezna cenovna politika. Napodiagi 
ugotovitev naj hi jim pomagali

Zagorske ceste

V Zagorju bodo 15. oktobra končali vzdrževalna dela, ki potekajo 
na regionalni cesti od križišča pri trgovini Živa do separacijskega 
mostu v Toplicah. Kolje povedal Miro Majcen, kije pri Sekretariatu 
za okolje in prostor zadolžen za ceste, so zamenjali asfaltno prevleko 
na omenjeni cesti - R336, kije hkrati tudi daljinska,saj sc na njej odvija 
zelo težak tovorni promet, kar je nevarno za pešce in dodaten prispevek 
k onesnaženemu okolju. Z opravljenim delom, ki ga je imela v 
programu že zagorska občina in je v pristojnosti Republiške uprave za 
ceste, sc bo prometna varnost izboljšala, saj voznikom ne bo treba 
dodatno paziti na nepregledno število lukenj oziroma luž. na cesti. 
Izvajalec del je bilo Cestno podjetje Ljubljana, finančna sredstva pa je 
zagotovila Republiška uprava za ceste Ljubljana. V zagorski občini 
imajo v načrtu še več cestnih projektov, predvsem moderniziranje 
makadamskih lokalnih cest, pri katerih uspešno sodelujejo s krajani. 
Če bodo ugodni vremenski pogoji, bodo do konca novembra zaključili 
posodobitev več cest, med drugim tudi na tako imenovanem zagorskem 
cestnem križu, o katerih bomo še pisali.

P.R. foto: Tomo Brezovar

poravnati letošnje obveznosti. Po 
opravljenem lastninjenju pa naj bi 
pričele veljati cene, ld bi omogočile 
službam normalno poslovanje.

K.G.

15 predlogov za 
stečaj

Služba družbenega knjigovodstva 
Zasavje je avgusta in septembra podala 
15 predlogov za uvedbo stečajnega

postopka za tista zasebna podjetja 
oziroma za tista, v katerih prevladuje 
zasebni kapital. Devet družbenih 
podjetij prav tako izpolnjuje pogoje za 
uvedbo stečajnega postopka, vendar 
zanje v skladu z zakoni, sprejetimi 
julija. SDK ni vložila predlogov. S 
tovrstnimi prijavami naj bi SDK 
počakala do uveljavi tve novega zakona 
o prisilni poravnavi, stečaju in 
likvidaciji.

K.G.

7pm:
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Še nekaj časa in radeško pokopališče bo popolnoma 
zapolnjeno s pokopnimi mesti. Resnici na ljubo je treba 
dodati, da tudi lokacija zaradi razvoja mesta samega ni 
najprimernejša. Ob iskanju novih parcel in zemljišč je 
bilo vrsto predlogov in mnenj. Nazadnje so se strokovnjaki 
in v krajevni skupnosti odločili za takoimenovano 
zemljišče Drevesnice, kije nekoliko oddaljeno od samega 
mesta. Naročeni so bili načrti, pokopališče so vključili v 
urbanistični razvoj mesta, zataknilo pa seje pri zemljišču. 
To, nekdaj občinsko, takoimenovano nikogaršnje 
zemljišče, je namreč last Hčera krščanskih ljubezni sv. 
Vincencija Pavclskega, ki imajo svoje provincialno 
predstavništvo v Šentjakobu pri Ljubljani.

Z lastniki je treba najprej doseči sporazum o odškodnini 
zemljišča. Šele kasneje se bo možno pogovarjati o gradnji 
tega pomembnega objekta v življenju vsakega kraja. 
Krajevna skupnost Radeče skupaj s Komunalnim 
podjetjem, kije upravljalen tovrstnih površin, upa, da bo 
zadeva rešena v prid kraja in njegovega razvoja. Drugo 
vprašanje pa je, koliko bo občina pripravljena odvezati 
svoj vse tanjši mošnjiček za nujno rešitev omenjenega 
problema.

F.K.

Zaključna delu uu 
ParÜKunski

Na Partizanski cesti v Trbovljah že nekaj tednov 
potekajo obnovitvena dela na odseku od Požuna do 
križišča na Tereziji oz. Koloniji 1. maja. V tem času so 
obnovili kanalizacijo, vodovod, pločnike in še kaj. 
Zaključna dela so potekala pred dnevi. V tem času bodo 
opravili asfaltiranje tega, okoli 200 metrov dolgega 
odseka sicer zelo žive ceste. V času zapore je potekal 
promet po sosednjih cestah, bodisi preko Terezije in 
Novega doma ali pa preko Ribnika In Šuštarjeve ceste. Z 
dograditvijo tega odseka ceste bo Partizanska cesta v 
glavnem obnovljena in modernizirana, ker so že lani 
prenovili dobršen del ceste od Radeja do Požuna. Še 
naprej pa bo ozko grlo na tej cesti pri bivši gostilni 
Šuntajs.

T.L.

Polovična vapora 
ceste IVhovlje- 

Hrastuik
Republiška uprava za ceste je pred kratkim seznanila 

javnost, da se pričenjaj o obnovitvena dela na makadamski 
cesti Trbovlje - Hrastnik preko Ostenka oz. Marna. Zato 
je od 4. oktobra polovica ceste zaprta. Cesta, ki povezuje 
oba kraja in številne vasi in zaselke na širšem območju 
pod Mrzlico in Kalom, je obremenjena, po svoje pa tudi 
nevarna zavoljo številnih ovinkov, pa tudi neurejene 
kanalizacije in neutrjenih bankin. Morda bomo ledočakali, 
da bodo to regionalno cesto končno le obnovili in 
modernizirali tako, da bo promet po njej varnejši.

r

Ko je človek zdrav, je sprehod do bližnjega hribčka 
mala malica. Ko je človek mlad, mu ni nobena pot ne 
pretežka ne predolga. Ko na vrata potrka bolezen in se 
življenje prevesi v starost, se začnejo težave. Ob bolezni 
se zatečemo k zdravniku, tudi starost prinese več potov do 
zdravstvenega doma.

V Litiji so prostorski načrtovalci zdravstveni dom 
umaknili daleč od centra, pod obronke Sitarjevca, v mir in 
tišino grbinskega griča. Daleč je do železniške in avtobusne 
postaje, avtobusi, ki vozijo mimo, so redki. Blizu pa je 
pokopališče.

Ko zboliš, k zdravniku moraš. Včasih priskoči na 
pomoč z vožnjo sosed. Spet drugič opraviš pot v hrib sam,

poten, z vročino. Za vsako bolezen so zdravila. Tu se 
začne drugi del litijske zgodbe. Zdravila dobiš v lekarni 
blizu mosta čez Savo. V dolini torej. Če živiš na levem 
bregu Save, je lekarna ob tvoji poti in še kar gre. Če pa 
živiš na nekdanjem Rozmanovem trgu, v Šmartnem ali 
drugih okoliških krajih, je pot dodatna, predolga, 
prenaporna, ljudem povzroča nemalo jeze.

Zato danes visijo na stebru vsi nekdanji prostorski 
načrtovalic, ki so Zdravstveni dom v Litiji postavili tako 
visoko in tako daleč in vsi, ki so ob gradnji sladko 
obljubljali, da bo v Zdravstvenem domu tudi lekarna, vsaj 
laka z najnujnejšimi zdravili. Zapis naj bo tudi vzpodbuda 
odgovornim, ki se z idejo lekarne v Zdravstvenem domu 
spet ukvarjajo, da pohitijo in se dokončno odločijo za 
njeno realizacijo. Za človeka, ki zboli, je že to dovolj 
hudo. Ko bo dobil zdravila v Zdravstvenem domu, bo 

I I- hvaležen. Za človeka torej gre!
1 jà il Joža Konjar ^

:a\T.L.
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nove lokalne sigurnosti

Radeče pripravljene na občino
Dokler bo v slovenskem prostoru toliko različnih interesov, se bodo težko uskladili, kaj šele 

sprejeli vsi akti, ki so potrebni, da bodo zaživele nove slovenske občine. V mislih nimam le zakona 
o lokalni samoupravi, temveč tudi Zakona o volitvah v lokalno samoupravo, Zakona o upravi in še 
nekatere podzakonske akte in predpise. Že vprašanje upravnih okrajev je vzbudilo ogromno 
polemik, saj so se težko zedinili ali naj bodo le-ti oblikovani po ozemlju sedanjih ali bodočih 
pokrajin. Tudi enote bodoče državne uprave bodo različne od primera do primera. Obseg bo 
odvisen od velikosti občine, pomena, lokacije...

Republika pripravlja
V republiki že pripravljajo nekatere osnutke aktov bodočih občin.

Gre za poslovnike, postopek za razpis referenduma, brošuro o 
organiziranju lokalne samouprave indulgo. Večali manj jasno pa je. 
da "takoimenovanih" eksperimentalnih občin ne bo. bodo pa 
opazovana območja. Realno lahko računamo, da bi sc proces trans
formacije začel v letu 1994, v postopek pa bi šla okolja, ki imajo za 
to interes in so na to pripravljene.

Radečani tudi
V prav posebnem položaju, kdaj nova občina, kako jo oživili, je 

radeška krajevna skupnost. In KS v okolici Radeč. To področje je 
med tistimi, kjerso nekdaj že bile občine in bi rade status občine nazaj. 
Priprave za ustanovitev svoje občine so v kraju slekle. Vendar je še 
najmanj odvisno od njih. Do občine je še vrsto pasti, papirjev in 
različnih aktivnosti. Nihče namreč ne more dati odgovora na vprašanja 
kot so: kakšni naj botjo pogoji, ki morajo biti izpolnjeni za ustanovitev 
občine, kakšen bo način volitev v organe lokalne skupnosti, kje dobiti 
potrebna finančna sredstva, kako uskladiti potrebno zakonodajo na 
vseh nivojih in podobno.

Župan pravi
Pri vsem tem pa je zanimivo, da tudi vprašanja znotraj obstoječih 

občin terjajo odgovore. Mislimo na delitveno bilanco, teritorije 
bodočih skupnosti, funkcionalnost dela. Laški župan Miloš Veršec 
nam je o tem dejal: "Zaradi številnih sprememb, neznank in nerešenih 
vprašanj v Laškem nikogar ne bom oviral pri oblikovanju novih 
skupnosti. Če se bodo v posamezni krajevni skupnosti odločili za 
samostojnost, jo bodo 1 ali ko potrdili skozi referendum. Ob pogoju, 
da bodo izpolnjevali vse pogoje. V začetku novembra bomq pripravili 
posvet na temo lokalne samouprave. Nanjo bomo povabili vse. za 
katere mislimo, da bodo sodelovali v procesu transformacije. Od 
poslancev skupščine, predstavnikov krajevnih skupnosti, vodij 
posameznih strank in še koga. Ocenjujem, da so najdlje v Radečah, 
kjer so se organizirali. Njihovo pobudo, da bi poslali opazovana 
občina, smo že posredovali republiški skupščini oziroma odboru za 
lokalno samoupravo. Sicer pa, čas bo prinesel svoje, piko na i pa bo 
postavila zakonodaja!"

Delitev laške občine
In kako naj hi sc razdelila laška občina, ki je imela po zadnjem 

popisu prebivalstva 18.746 občanov. Prvotni predlog je bil. da bi sc 
razdelili na štiri občine. Na občino Laško, Laško okolico. Rimske 
I oplice in Radeče. Vendar že zaradi teritorialnih posebnosti omenjena 
pobuda ni zdržala. Teženj je bilo več, predlogov tudi, zato je 
obveljalo, da bo najbolje, da se počaka na sprejem ustrezne zakonodaje. 
Kljub vsemu so največ na tem področju naredili v Radečah. Njihov 
odbor za ustanovitev bodoče občine je pripravil posebno delovno 
gradivo, ki je sestavljeno iz številnih podatkov in tez, ki bodo nujno 
potrebni pri oblikovanju nove samouprave. Poleg funkcij, ki naj bi jih 
bodoča občina imela, so pripravili oris teritorija z vsemi podatki o 
prebivalstvu, ki naj hi bilo vključeno v nov teritorij, ori s gospodarske 
strukture širšega radeškega območja, oris obstoječega komunalnega 
sistema in infrastrukture, ter položaj radeškega območja in Radeč.

Poleg tega so se lotili tudi značilnosti omen
jene teritorialne skupnosti in pripravili svoj 
pogled na opredelitev območja znotraj 
obstoječih regij.

Akti se pišejo
V zadnjem času so v krajevni skupnosti 

pozorni predvsem na naslednje naloge: za 
področje, ki naj bi ga pokrivale KS, bodoče 
občine zbirajo razne statistične podatke, 
ugotavljajo, koliko premoženja bo odpadlo 
na bodočo občino (zemljišča, objekti, poslovni

prostori), povezujejo se z okolji, kjer imajo 
pripravljene že nekatere akte, so pa tudi v 
stalnem stiku z odborom za lokalno 
samoupravo Skupščine Republike Slovenije. 
Zavedati se je treba, da so vse te aktivnosti 
nujne, če se hočejo pripravljeni lotiti življenja 
v novi občini. Tudi na področju prostorskega 
urejanja je ogromno dela. Še posebej pa je 
treba pripraviti pogoje, ki so potrebni za delo 
občine in bodočega dela uprave.

Kdaj nove občine?
Zdi se, daje torej škaijc pa tudi platno v 

rokah Republike. Zakaj še niso začeli s 
krojenjem, je jasno. Nova lokalna samou
prava bo zamajala sedanje (vladajoče) 
strukture, vprašanje pajc, če si te to želijo. Že 
iz razprave v Skupščini na njenem zadnjem 
zasedanju smo lahko dobili odgovor na to 
vprašanje...?
Franci Kadunc, foto: Branko Klančar
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S certifikati - premišljeno
Te dni smo vsi slovenski državljani postali lastniki certifikatov, 

neke vrste papirjev, ki nam omogočajo pravico do ustreznega 
deleža pri dosedanji družbeni lastnini. Zato ponavljamo: certifi
kati so nekak instrument, s pomočjo katerega bo šele mogoče 
začeti odločilno, rekli bi lahko tudi, hitrejše lastninjenje. Z 
lastninskimi nakaznicami, kijih bomo kupili na vsaki pošti in jih 
ustrezno izpolnili, bomo certifikate namreč uporabljali na več 
načinov. Tisti, ki so zaposleni, jih bodo lahko uporabili pri 
notranjem odkupu; teh možnosti se bodo verjetno poslužili tudi 
nekdanji delavci v svojih bivših podjetjih. Spet drugi jih bodo 
zaupali takoimenovanim pooblaščenim investicijskim družbam. 
Nemara ne bo odveč omeniti, da naj bi v državi ustanovili kakih 
30 do 40 investicijskih oziroma privatizacijskih družb. To sta 
samo dve od možnosti, ki se nam ponujajo pri tem poslu. Na 
podlagi prodaje teh certifikatov bomo dobili delnice.

Dve leti ne bo prodaje
Danesje bolj ali manj točno spoznanje, da bi možnosti takojšnje 

prodaje omenjenih delnic povzročile hude posledice. Zato seje 
parlament odločil za dvoletno prepoved prodaje. Izhajal je iz 
ugotovitve ali vsaj mnenja, da bi večina lastnikov želela delnice 
čimprej prodati; če bi prodajalci dobljeno gotovino porabili za 
nakupe dobrin, bi to vzpodbudilo inflacijo, ki ji še vedno nismo 
docela pristrigli peruti. Nekaj podobnega ali vsaj neljubega bi se 
zgodilo, če bi ljudje gotovino zamenjali za devize in devizno 
varčevanje, saj bi utegnil kmalu pasti tečaj tolarja. Iz tega hi lahko 
sklepali še naprej in kar sama po sebi se ponuja ugotovitev, da bi 
v primerih nebrzdane prodaje padle tudi cene delnic privatiziranih 
podjetij in še bi lahko odvijali ta klopčič neljubih posledic.

Ob vsem tem je prav, če odgovorimo tudi na ta čas nemalokrat 
izrečeno mnenje, da bo bližnje certifikatsko lastninjenje neke 
vrste loterija. Ustrezni državni izvedenci nas prepričujejo, da nc 
gre za nikakršno loterijo. Ne glede na to, da drži, da končna 
vrednost certifikatov ni vnaprej določljiva. To pa ne pomeni, da 
lastniki teh papirjev ne morejo vplivati na njihovo končno 
vrednost. Že s tem, ko sc bodo samostojno odločali ali jih bodo 
vložili v svoja podjetja ali kam drugam. Zato nc bo odveč nasvet: 
s certifikati - premišljeno. Po vsej verjetnosti ne bo nič tragičnega, 
če se celo zakonca nc bosta odločila za vložitev certifikatov v eno 
samo podjetje; s tem v zvezi je slišati staro modrost: nobena kokoš 
ne znese jajca vedno v eno gnezdo, marveč sijih večkrat prebira.

Špekulacije
Nemara tudi v tem primeru drži že večkrat preizkušeno pravilo, 

da ima vsak zakon več ali manj lukenj. Verjetno jih ima tudi ta, 
o katerem pišemo. Utegne se zgodili, da bodo špekulanti imetnike 
delnic pripravili do tega, da jih bodo oni določili, ob sklenitvi 
posla pa jim bodo izplačali ustrezen znesek. Tudi s takšnimi 
mahinacijami bi nekateri mastno zaslužili (čez leta kajpak), 
hkrati pa bi cene delnic padle. Toda bržčas se je mogoče tudi 
takim poslom kategorično zoperstaviti. Če nič drugega, bi lahko 
določili ostre kazni zanje, tako prodajalcem kot kupcem. Ne bo 
napak, če bomo z dobršno mero posluha spremljali vsa dogajanja 
na tem področju, saj nam bo to koristilo.

Milan Vidic
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Nemški mobiliziranci
Društvo mobiliziranih Slovencev v nemški vojski od leta 1941

- 1945, ki ima svoj sedež v Celju, svoja območna odbora pa v 
raznih krajih in občinah, izdaja tudi svoje biltene. Iz zasavskih 
krajev je bilo v času okupacije prisilno mobiliziranih v nemško 
vojsko veliko fantov. Del teh še vedno živi in si že vsa povojna 
desetletja prizadeva, da bi si zagotovili svoje pravice, ki jim 
gredo.

Prav je, da le-te in svojce padlih ali umrlih za posledicami ran, 
ki so jih mobiliziranci dobili na raznih bojiščih, na kratko 
seznanimo s prizadevanj i tega društva za končno ureditev odprtih 
problemov. V omenjeno društvo je sedaj včlanjenih na področju, 
ki ga pokriva to društvo (širše celjsko območje) okrog 13.000. 
Mobiliziranci na Gorenjskem pa so ustanovili posebno društvo.

Zadeve so se v zadnjem času premaknile. Naša vlada je 
ugotovila, da so mobiliziranci v nemško vojsko "žrtve vojne". Po 
združitvi obeh Ncmčij so sedaj dani pogoji za pričetek reševanja 
odprtih vprašanj vojne odškodnine. Ugotavljajo tudi, da so zah
teve Slovencev, nasilno mobiliziranih v nemško vojsko, 
upravičene, zato naj jih rešujejo pospešeno. Vladaje imenovala 
"medresorsko komisijo", katere član je tudi predsednik tega 
društva. Pripravljen je predlog sklepov, ki naj jih vlada predloži 
Republiškemu zboru, po kateremnaj bi bili Slovenci, mobilizirani 
v nemško vojsko v času od leta 1941 do leta 1945, žrtve vojne. 
Prizadetim, ki jim je bila v preteklih desetletjih storjena krivica, 
naj se le-ta nekako odpravi in s tem zadosti mednarodnim 
obvezam, ki jih je sprejela Republika Slovenija ter ustavnim 
načelom naše Ustave glede enakopravnosti državljanov RS, 
varstva človekovih pravic in varstva invalidov.

V tem smislu naj bi priznali dobo, prebito v nemški vojski, v 
pokojninsko dobo, pa tudi dobo v delovni službi, ujetništvu in 
bolnišničnem zdravljenju za posledicami vojne. Vojnim invalidom
- prisilnim mobilizirancem je treba priznati pravice, ki gredo 
preostalim invalidom po zakonu o invalidih, razen tistih, ki sojih 
dosegli že v ZRN. Prav tako je treba priznati vse pravice vdovam 
in sirotam padlega ali umrlega mobiliziranca. Nemčiji je treba 
predlagati, da se v Republiki Sloveniji ustanovi "sklad", v 
katerega naj ZRN vplača posebej dogovorjen znesek kot odškodni
no za pretrpele duševne stiske prisilnih mobilizirancev in njiho- 
vih-svojcev, če so padli ali umrli. Ta sklad naj bi deloval po 
podobnih načelih, po katerih deluje sklad, ki so ga ustanovili v 
Franciji za mobilizirance iz Alzacije in Lotaringije. Posebej paje 
treba rešiti tudi problem invalidov, ki že prejemajo s strani 
nemških oblasti invalidnino, vendar le v višini tiste, ki jo prejemajo 
invalidi v Nemčiji za isto stopnjo invalidnosti.

Omenili je treba, da so predstavniki društva preko nemškega 
vcleposalništva vLjubljani predali nemškemu zunanjemu ministru 
Klausu Kinklu spomenico z navedbo vseh teh problemov, ko se 
je mudil v Ljubljani. Stvari se premikajo, vendarle še vedno 
počasi, saj je število tistih, ki bi bili upravičeni do odškodnine ali 
invalidnine in drugih pravic, vsak dan manjše. Upamo, da bo 
slovenska vlada preko zunanjega ministrstva končno le uspela pri 
nemških oblasteh uveljaviti zahteve, kijih postavljajo Slovenci
- mobiliziranci v nemško vojsko 1941 - 1945.

Tine Lenarčič

7«T.
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Ekološki seminar
Skupina mladih ekologov iz Zasavjaje 

od 8. do 10. oktobra 1993 organizirala 
ekološki seminar za srednješolce v Novi 
Gorici. Namen ekološkega seminarja je 
bil spodbujanje ekološke zavesti za 
nastanek splošnega ekološkega gibanja 
mladih. V soboto so lahko udeleženci 
poslušali predavanje o tekmovanju in 
sodelovanju. Govorili so o tem, da v 
današnjem času ljudje mnogo bolj 
tekmujejo kot sodelujejo - predvsem 
politične stranke. V prihodnje bi le s 
sodelovanjem dosegli več. Udeležencem 
so na kratko predstavili tudi sistem 
obdavčitve v Sloveniji in ekološko gi
banje v naši državi.

Drugo predavanje o zdravem življenju 
je bilo sklop sorodnih tem: kako je 
zastrupljena naša družba, stanje na našem 
planetu, naša čustva ter zdrava prehrana. 
Ob zaključku sobotnega večera so si lahko 
udeleženci ogledali film o mestu Trbovlje, 
v katerem so lahko slišali in videli, kaj se 
prebivalcem mesta Trbovlje obeta v 
prihodnje glede kurjenja ter nekaj mnenj 
prebivalcev o trenutnem stanju v mestu. 
V nedeljo so se dijaki pogovarjali o tem, 
kaj lahko sami štorij o za lepšo okolj e brez 
večjega znanja in kako naj se lotijo 
ekoloških vprašanj.

Seminar so zaključili zankelo o ckologij i 
ter diskusija o seminarju in o nastanku 
ekoloških skupin. Večina j ih je menila, da 
je res potrebno, da tudi mlajši razmišljamo 
kdaj o prihodnosti. Prihodnost ni denar - 
temveč okolje v katerem živimo.

Aleš Matko

Pouk ob 8.30
Na Dolu so delegati Sveta staršev že 

pred dvema letoma predlagali časovni 
premik začetka pouka na kasnejši čas. To 
so želeli predvsem zaradi sprememb 
delovnega časa v podjetjih in zaradi 
velikega števila vozačev - od 297 otrok se 
jih vozi kar polovica.

" S poskusnim premikom začetka pouka 
ob 8.30 smo začeli letos septembra," je 
povedala Marija Klemen, vodja enote na 
Dolu. "V začetku oktobra pa smo izvedli 
anketo, kjer so se starši lahko izrekli, kdaj 
naj bi začeli s poukom. Od 297 starševjih 
je sodelovalo 278. Za pričetek pouka ob 
8.00 seje izreklo 56 staršev (petina), za 
8.30 pa 219 staršev ali skoraj štiri petina. 
Trem staršem pa je bilo vseeno.

Starši so na roditeljskih sestankih 
povedali, da so otroci zdaj ob jutrih bolj 
umirjeni. Večjih zajtrkuje, medtem ko 
prej niso utegnili, marsikdo ponavlja snov. 
Ko se ob 13. ali 14. uri vrnejo iz šole, pa 
niso tako dolgo sami, ko čakajo, dapridejo 
starši iz službe. Tudi predhodne ure, kijih 
Zavod za šolstvo sicer odsvetuje, niso 
tako zgodnje kot včasih, ko sojih začeli 
že ob sedmih. Vodstvo šole bo z rezultati 
ankete seznanilo ustanovitelja in zaprosilo 
glede začetka pouka ob 8.30 za soglasje.

F.M.

Motnje radijskih 
prenosov

Od 6. oktobra dalje so delavci Radia 
Slovenijaoz. nj ihove enote zazveze pričeli 
na oddajniku Kum s preurejanjem 
frekvenc in obnavljanjem raznih naprav. 
Zavoljo tega je prihajalo do krajših pa 
tudi daljših prekinitev prenašanja 
programov na UKV področju, tudi 
programa Radia Trbovlje. Prcurcditvena 
dela pa pomenijo, da bo regionalna 
radijska postaja začela kmalu oddajati na 
novi, neodvisni frekvenci 98,1 megaherza. 
Nova frck venca pomeni še en vel ik zalogaj 
za trboveljske radijce - iz peturnega 
oddajanja bodo prešli na celodnevni pro
gram od 6. do 19. ure.

T.L. foto: Urška Izlakar

Kukmak velikan

Stanko Birk je 29. septembra v 
popoldanskih urah na travniku v bližini 
svoje domačije zagledal velikanski 
kukmak in okoli njega še pet manjših. 
Trofeje je prinesel pokazat obiskovalcem 
gostilne Pri Frfrav v Krašce. Jože Bergant 
mlajši in Silvo Ribič iz iste vasi sta trofejo 
z ostalimi kukmaki pripeljali pokazat in 
slikat našemu dopisniku na Vrhpolje. 
Jeziček na tchnici je pokazal 1,30 kg, 
obseg 1,15 m, ostalih petje bilo manših, 
vsega skupaj 2,50 kg zdravih in užitnih 
kukmakov.

Tekst in foto: Jože Novak

Brezplačno
kopanje

V Rimskih Toplicah so se v upravi 
Forum Terme odločili, da v tednu otroka 
povabijo deset zasavskih šol na 
brezplačno kopanje. Tisti, ki so se vabilu 
odzvali, so uživali v odprtem, vendar 
toplem bazenu, čeprav je temperatura 
zraka nižja. Ob odhodu so se zato seveda 
toplo oblekli. Žal seje povabilu odzvalo 
le malo povabljenih.

F.M.

Ples na Planini
Res je, da je čas poletnih veselic že 

mimo, a tudi zaradi tega ima mladina ob 
vikendih malce več časa. NaPartizanskem 
vrhu so se odločili, da organizirajo tečaj 
plesa prvo oktobrsko nedeljo so se dobili 
v prostorih prosvetnega društva. Čeprav 
obisk ni bil ravno številen, so se s pomočjo 
plesnega učitelja naučili vsaj nekaj 
osnovnih korakov. Zanimivo, daje prišlo 
na tečaj več fantov kot deklet, a niti to ni 
bila ovira. Prihodnjo nedeljo se zopet 
dobijo, tokrat verjetno v plesni dvorani v 
Trbovljah.

U.l.
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Revizije
Pri družbenem pravobranilcu 

samoupravljanja v Trbovljah je 
prišlo kar do sedem prijav (od 
dvanajstih primerov) zagorskih in 
trboveljskih podjetij, v katerih 
obstaja sum, daje pri lastninskem 
preoblikovanju prišlo do 
oškodovanja družbene lastnine. 
Agencija za prestrukturiranje in 
javno pravobranilstvo v Ljubljani 
sta vložili po dve prijavi. SDK tri 
prijave, eno paje jtodala celo Nar- 
odnodcmokratska stranka v Trbov
ljah. Za zdaj je trboveljska SDK 
izvedla tri revizorske postopke, 
vse v občini Trbovlje. Od vseh 
prijav za revizijo podjetij jih je 
kar enajst prišlo za trboveljska 
podjetja in ena za zagorsko pod
jetje. Revizijo za eno od 
hrastniških podjetij pa bo opravila 
ljubljanska SDK. ker je podjetje, 
za katero je prijava prišla, prene
halo delovati že lani, njegov 
naslednik pa ima odprt žiro račun 
v Ljubljani.

Ekipa trboveljske SDK je v ce
loti pristojna za šest revizijskih 
postopkov v Zasavju, ukvarja pa 
se še s 16 postopki na območju 
ljubljanske, tremi na področju 
mariborske, dvemi na področju 
kranjske in enim postopkom na 
področju velenjske SDK. Druge 
revizijske postopke v Zasavju 
opravljajo ekipe iz Novega Mes
ta, Velenja in Ljubljane.

A.H. in K.G.

Eti - delniška 
družba

Izlaški ETI Elektroclement je 
odposlal na Agencijo za razvoj 
program lastninjenja podjetja. 90 
odstotkov premoženja ima pod- 
jetjena voljo za lastninjenje po 
novi zakonodaji, desetina je 
namreč že v lasti zaposlenih. Prva 
faza programa lastninjenja temelj i 
na notranjem odkupu delnic, ki 
naj bi bil krit s certifikati delavcev 
in upokojencev. Dve tretjini kap
itala naj bi bilo v lasti podjetja, 
tretjina pa bi pripadala skladom. 
V drugi fazi načrtujejo dokapital
izacijo. ker so aprila 1991 pod
jetje dokapitalizirali iz naslova 
osebnih dohodkov, ne pa iz naslo
va dobička. ETI Elektroclement 
naj bi se torej olastninil še letos. 
To pa naj bi pomenilo tudi 
drugačen začetek poslovanja z 
drugačno sestavo kapitala.

A.H. in K.G.

Urejanje
stavbnih
zemljišč

Z denarjem, ki so ga v hrastniški 
občini dobili iz nadomestil za up
orabo stavbnih zemljišč, so se lo
tili delnarazličnih področjih. Tako 
izdelujejo zazidalni načrt med 
središčem mesta in Bobnom in 
zazidalni načrt Korbarjev hrib.

Varčevanje z 
energijo

Pri sanaciji lupine 
zgradbe vam vsekakor 
odsvetujemo vsako 
"poskusno sanacijo na 
lastno pest". Vsakzaščitni 
ukrep spremeni obnašanje 
obravnavanega dela 
zgradbe, zato je bolje, če 
ga načrtuje strokovnjak. 
Pred takšnim načrtom 
sanacije lupine zgradbe se 
najprej oglasite pri ener
getskem svetovalcu, ki bo 
najprej ugotovil, kaj je 
potrebno sanirati na vaši 
zgradbi.

Pripravil:

Toplotno izolacijo na
mestimo, če je le mogoče 
na hladni (zunanji) strani. 
Če želimo izolacijo natopli 
(notranji) strani, lahko 
nastanejo problemi z vla
go v zunanji steni.

V prihodnjih prispevkih 
bom opisal način izolaci
je stropov proti naseljen- 
im in nenaseljenim 
podstrešjem, ureditev 
starih oken, zunanjo in 
notranjo izolacijo sten, ter 
izolacijo tlaka proti kleti 
alitlakavnepodkletnihiši.

Boris Oberžan

Naredili so projekte za posodo
bitev nekaj odsekov na cesti Hrast
nik- Kal, ostale projektirajo. Izde
lani so tudi projekti za pločnik 
Dol - Crdcnc - Spodnje Marno. 
Nekaj denarja so porabili za geo
detska dela.

Največ denarja namenjajo ure
janju stavbnih zemljišč. Sofinan
cirali so posodobitev ceste Turje - 
Gore. del pločnika Dol - Črdenc in 
uredili del vodovodnega omrežja. 
Poltretji milijon tolarjev bodo na
menili za gradnjo kanalizacijske
ga omrežja v Turju. Sanirali so 
tudi plaz ob cesti Kolar - Goveji 
potok in pri stanovanjski hiši Dušič 
v Čečah ter uredili odvodnjavanjc 
pri Hafnerju. Za odvod vode Pod 
hribom na Dolu pa je izdelana 
projektna dokumentacija, dela naj 
bi zaključili še letos.

M.P.

Odgovori
delegatom

Na zadnji seji skupščine v Za
gorju so dobili delegati nekaj 
odgovorov na svoja vprašanja. 
Tako je sekretarka sekretariata za 
okolje in prostor Stana Fain Fran
cu Novaku razložila, da so se sred
stva od prodaje stanovanj "odtuji
la" vsem zavodom in so združena 
(denar od prodaje solidarnostnih 
stanovanj v upravljanju zavodov 
in stanovanj uprave občine; last 
občine) namenili za izboljšanje 
bivalnega okolja. Konkretno: za

plinifikacijo oz. rekonstrukcijo 
kotlovnice Svea. O tem so sk
lepali kar delegati, ko so dvignili 
roke za zagorski proračun. Za 
"plinifikacijo" so namenili 16.8 
milijona tolarjev.

Delegata ZZD Vojka Šuma pa 
je zanimalo nekaj stvari okrog 
sanacije površin po končanem 
rudarjenju vjaini Loke. Stana Fain 
mu odgovarja, da lokacijsko do
voljenje po občinskem odloku ni 
potrebno za lesene (montažne) ob
jekte do 20 rn2, ne pa za zidane 
objekte. Zakon določa, da so črne 
gradnje dolžni odstraniti lastniki 
le-tch ali lastniki zemljišča. Za 
površine na področju jame Loke 
so že sprejeli ureditveni načrt, 
rušenje barak po mnenju Fainove 
lahko tako imajo tudi za sanacijs
ka dela. Rušcnjejestvardogovora 
med lastnikom zemljišča (RRPS). 
kije tudi izvajalec sanacijskih del. 
ter inšpekcijskimi službami. 
Ureditveni načrt predvideva na 
območju sanacije del ozemlja za 
vrtičkarje. Sedanjim vrtičkarjem 
bi lahko tramenili nadomestne 
najemne parcele in "zadevo bi bilo 
možno realizirati dokaj neboleče", 
je še zapisala sekretarka Fainova 
v svoj odgovor.

Med odgovori pa seje znašlo še 
pismo Sveta zapreventivoin vzgo
jo v cestnem prometu, ki opisuje 
svojo dejavnost. Na seji konec 
junija so namreč med stališča za
pisali. da tozadevna komisija 
praktično ne deluje več.

M.P.

Trg revolucije 28c 
TRBOVLJE 

telefon: 21 197

- UGODNA PRODAJA REZERVNIH DELOV 
IN GUM ZA VSE VRSTE AVTOMOBILOV,
KOLES IN MOTORNIH KOLES

- AVTOKOZMETi KA, MOTORNE ŽAGE, KOLESA.

AKUMULATORJI, TEKOČINA
PRODAJA NA OBROKE!!!
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POGLED
a parketa

VREMENA KRANJCEM IN 
NJIHOVIM DELNICAM SE ŠE NE 

JASNIJO
Pretekli teden na borzi je pokazal, da se na področju 

trgovanja z delnicami še ni zgodil tisti odločilni "preboj", 
ki bi pomenil spet naraščanje tečajev delnic. Lahko bi celo 
rekli, da gre dogajanje v stilu: tečaj obveznic gor, tečaj 
delnic dol. Pojavlja se tudi izrazit pesimizem glede tečaja 
delnic in edina izjema je nekaj tako imenovanih 
"marginalnih" delnic, to so npr. Salus, pa delno tudi M KZ 
in zanimivo, tudi delnice Hipotekarne banke Brežice, ki 
so po dolgotrajnem padanju v preteklem tednu spet porasle.

Na drugi strani smo doživljali pravo eksplozijo tečajev 
obveznic, saj je RSL2 že presegla predkuponski nivo, to 
je dobrih 95,5, kar je svojevrsten rekord, ki seje zgodil 
samo še za časa Marko vičevega "konvertibilnega dinarja". 
Tudi RSL1 je bila na četrtkovem sestanku že preko 98,3, 
kar je zelo visok nivo. Razlogov za hitro rast obveznic je 
precej. Poglavitni vzrok je verjetno že omenjeni in sicer 
padanje cen delnic. Investitorji tako selijo kapital izdclnic 
v obveznice in celo tečaji jih ob tem ne zanimajo preveč. 
Zato trenutne selitve ne glede na ustvarjeno izgubo pri 
delnicah že skoraj mejijo na paniko.

Eden od razlogov za rast tečajev obveznic so seveda 
tudi zapadli kuponi "dvojke". Tega denarja je bilo za 
približno 10 milijonov DEM in očitno se je večinoma 
prelil kar nazaj v državne obveznice. Zanemariti ne smemo 
tudi vpliva drsenja tolarja glede na marko, glede na veliki 
R, čeprav je pričakovati, da ta razlog za rast obveznic ne 
bo vzdržal prav dolgo.

Pa še . en razlog za rast tečajev obveznic ni ravno 
zanemarljiv in sicer Sporazum o obrestnih merah na 
nivoju Združenja bank Slovenije. Ker naj bi splošna 
pasivna obrestna mera ne presegla 8 odstotkov, so seveda 
državne obveznice , ki glede na tečaje še vedno prinašajo 
11 odstotkov, še vedno zelo zanimiva naložba.

Delnice so že nekaj časa pošteno povedano kar "na 
tleh". Tudi delnica Dasas ni izjema, saj šobili na četrtkovem 
borznem sestanku sklenjeni posli le po minimalnem tečaju, 
to j e po ceni 85.397 tolarjev in mnogi sc sprašujejo, kje so 
tisti zlati časi, ko je bil tečaj že okrog 390.000 tolarjev. 
Delnica Komercialne banke Triglav sc giblje okrog 39.000 
tolarjev, Probankc pa tudi,kljub rahlim prebliskom, nihče 
noče kupiti kaj dražje kot po 20.000 tolarjev. To je vse 
skupaj resnično prav porazna slika in če sc v kratkem ne 
bo zgodil kak korenit obrat, bodo lastniki delnic še naprej 
žalostno zrli v tečajnico Ljubljanske borze.

Milan Povirk

Iz naše tehniške zgodovine

Zadružna elektrarna v 
Trbovljah

V Zasavcu smo se na kratko že pisali o tem, kdaj je 
zasvetila prva žarnica v Trbovljah (1. 1900) in kdaj so začeli 
proizvajati prvo električno energijo na Rudniku Trbovlje za 
pogon ventilatorjev in razsvetljavo (1. 1903). Tokrat naj 
osvežimo spomin na zgraditev in obratovanje občinske 
zadružne elektrarne v Trbovljah. Ta je bila postavljena na 
sedanjem Trgu Svobode in je obratovala v zgradbi, ki še stoji 
in ima v njem svoje prostore Delavska godba Trbovlje.

Leta 1909je bila ustanovljena vTrbovljah občinska zadruga 
z namenom, da postavi manjšo elektrarno sredi Trbovelj. Ta 
naj bi oskrbovala z razsvetljavo predvsem gornji del Trbovelj, 
izven rudnika. Leta 1911 so dobili soglasje, da zgradbo lahko 
zgrade in leta 1913 so v njo že lahko namestili dva nova disel 
motorja na pogon s plinskim oljem. Imela sta po 45 KS, z 
dinamom po 25 kw, napetostjo 2 x 150 V ter akumulatorsko 
baterijo. S pridobljeno energijo so osvetljevali del Trbovelj 
brez okoliških naselij. Ta proizvodnja je trajala do leta 1920. 
Takratna občinska uprava je svojo nalogo opravila preko 
občinske zadružne elektrarne Trbovlje razmeroma dobro, 
saj je s tem začela praktično z elektrifikacijo Trbovelj.

Zadružna elektrarna Trbovlje je 16. septembra 1920 sklenila 
z generalno direkcijo TPD na Dunaju pogodbo o dobavah 
električne energije za omrežje Zadružne elektrarne v 
Trbovljah preko električnih naprav TPD oz rudnika Trbovlje. 
Za Zadružno elektrarno Trbovljejepogodbopodpisal Gustav 
Vodušek. Za ta korak seje odločila zavoljo tega, ker je bilo 
plinsko olje predrago, visoki stroški pa so bili tudi z 
vzdrževanjem naprav in omrežja. Za približno enako ceno pa 
je bila TPD pripravljena dobavljati določene količine 
električne energije Zadružni elektrarni Trbovlje za potrebe 
dela Trbovelj. Električna energija iz trboveljske 
termoelektrarne pa je bila tudi zanesljivejši, kakovostnejši 
vir. Da ne bi prišlo do zlorabe žarnic, last TPD - rudnika 
Trbovlje, se je Zadružna elektrarna obvezala, da bo imela za 
svoje potrebe najmanj 200 V napetosti, medtem, kojerudnik 
Trbovlje uporabljal za svoje potrebe napetost 120 V za 
razsvetljavo na svojem območju ter v rudniških kolonijah. 
Zadružna elektrarna Trbovlje se je obvezala, da bo 
sporazumno z občino Trbovlje skrbela za zadostno 
razsvetljavo cest na območju rudnika Trbovlje, naselja Loke. 
Tako je 16-watna žarnica gorela na vsakih 60 m.

S prihodom okupatorja so junija 1941 likvidirali vse 
krajevne zadružne elektrarne, tudi v Trbovljah in podobne 
zadruge v Hrastniku, Zagorju, Kotredežu, Lokah itd.. Te 
zadružne elektrarne so imele pretežno distribucijsko nalogo 
in so veljale kot proizvodne organizacije. Po zadnji vojni je 
njihovo vlogo prevzel DES - Državne elektrarne Slovenije. 
Značilno je, daje imelo novoustanovljeno podjetje Elektro 
Trbovlje leta 1953 svoj sedež prav nekdanji zgradbi Zadružne 
elektrarne Trbovlje. Sedaj pa že leta dolgo domuje v tej 
zgradbi Delavska godba Trbovlje.

Tine Lenarčič

apsfisrc
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Iščemo sodelavce
p

Če nimate dlake na jeziku, znate napisati vsaj vest in poznate 
dogajanja v svojem okolju, potem ste pravi.

Pokličite v uredništvo Zasavca in povejte, da bi radi sodelovali pri 
delu časopisa kot dopisnik iz svojega kraja. Veseli bomo vsakega 
kUca.

m Uredništvo
I& 4
V_______________________ . ^

0 socializmu
V današnjem času se vse prevečkrat 

srečujemo z "intelektualno" globokimi 
razmišljanji o socializmu in poskusi njegove 
satanizacije. Takšne in drugačne prispevke 
na to temo srečujemo v pismih bralcev v 
slovenskih medijih. Kot po pravilu jih najraje 
pišejo zagrizeni antikomunisti iz vrst bivših 
komunistov. Namen teh pisanj je zelo 
prozaičen: umiriti svojo vest, ker so nekoč 
bolj ali manj prostovoljno sodelovali pri 
izgradnji sistema, ki naj bi bil socializem in 
se prikazati kot njegova žrtev. Od teh ljudi 
ni pričakovati, da bi kaj razumeli. Vse kar 
hočejo, je to, da bi jih ljudje spoznali kot 
deklarirane antikomuniste in jim oprostili 
njihov pretekli komunistični pedigre. Pri 
tem pa jim ni jasno, da konvertitov nikjer 
ne marajo. Kdor je izdal enkrat, bo to počel 
še večkrat in s takimi ljudmi si pač ne 
moreš veliko pomagati ali jim zaupati, 
predvsem pa ne graditi demokratične 
družbe, kar naj bi bil naš cilj.

Važno je, da vemo, da ni propadel 
socializem marveč samo "kolektivni" in 
"državni" socializem. To misel je v svoji 
knjigi z naslovom "Zgodovina italijanskega 
socializma" zapisal zgodovinar Renato 
Zangheri in'z njo se povsem strinjam. Ne 
verjamem, da so si njegovi tvorci socializem 
tako predstavljali, tudi Marx ne. Vzrok 
propada sistema, ki se je imenoval 
socializem, je predvsem v tem, da je 
popolnoma prezrl liberalistične, 
humanistične in solidarnostne segmente 
in se zaradi tega sprevrgel in izgubil 
identiteto. Kot tak ni bil pripravljen 
uresničevati univerzalnih zahtev in hotenj 
človeštva. Univerzalna vprašanja zadevajo 
človekove pravice, ki so izpeljanke 
človekovih vrednot, zadevajo ekologijo in 
vprašanja varovanja okolja. Predvsem pa 
se ni nikoli kritično poglabljal v socialo in 
solidarnost kot pogoje kvalitete življenja 
in bivanja. Država, s katero se je socializem 
zlizal, je imela samo funkcijo imperija, 
popolnoma pa je pozabila na socialno 
komponento v vseh razsežnostih in ravneh. 
Skratka, socializem po meri človeka naj se 
sooči s problemi, ki niso uresničljivi v 
pogojih razrednega boja. Prav tako se 
mora soočiti z najbolj grobim in vulgarnim 
individualizmom, ki nima nič opraviti z 
libertatnostjo in povdarjanjem človekove 
zasebnosti in egoizma, ki je prisoten pri

vsakem od nas. Če to ne dojamemo, 
pridemo do prepričanja, da kar ni dobro za 
posameznika ni dobro tudi za skupnost, v 
kateri živimo in delamo. Pri takšnem 
razmišljanju pa nismo več daleč od 
glorifikacije totalitarizma in fašizacije s 
korporativizmom in ukalupljanjem.

Res je kapitalizem zmagal, ni se pa 
sposoben soočiti z demokratičnimi 
razsežnostmi človeškega sožitja. 
Kapitalizem pač temu ni kos, zato bo 
potreboval socializem kot socialnega 
nosilca demokracije s povdarjeno 
komponento solidarnosti. Grob primer je 
današnje rušenje zdravstvenega sistema in 
malikovanja zasebnega zdravstva, ki naj bi 
bilo samoplačl jivo in s svojimi 
kvalitetnejšimi uslugami dostopno le 
bogatejšim slojem. Mi to počnemo ravno v 
času, ko v ZDA ugotavljajo polom njihovega 
tako naravnanega sistema zdravstvenega 
zavarovanja, pri katerem je brez 
zdravstvene zaščite ostalo skoraj 40 
miljonov ljudi. Na ta vprašanja je naravnana 
reforma, katere nosilca sta predsednik 
Clinton in njegova žena Hillary. Ali ni noro, 
da tisto, kar ni dobro za Ameriko, 
popolnoma ustreza Sloveniji in se celo 
poveličuje kot višek humanosti in skrbi za 
sočloveka. Mogoče pretiravam, vendar sam 
ne vidim nič čudnega v tem, da ozdravim 
po težki bolezni, pokosi me pa infarkt ob 
prejemu računa.

Mislim, da bi moral socializem postati 
domena vseh družbenih slojev. Socializem 
je v bistvu nadaljevanje prizadevanj 
francoske revolucije, karbonarjev, 
fabianistov in socialnih utopistov 
devetnajstega stoletja, predvsem pa ne 
sme ponoviti napake, da bi dajal končne 
rešitve in se pri tem vulgaliziral. Kajti, ko so 
enkrat dane končne rešitve, ni več prostora 
za razvoj in ustvarjanje. Ostane samo prob
lem, kako ljudi na tak ali drugačen način 
prepričati, da so prispeli v raj in da ga lahko 
vidijo samo, če hočejo in če si tega močno 
želijo. Pri tem pride prav samo še "močna" 
država, avantgarda in represivni in 
skorumpiran aparat. Pot v pekel je tako

tlakovana in ovčke se lahko po njej 
odpravijo v boljše življenje. Vse to pa se 
počne ravno danes in mnogi pri tem 
sodelujejo z največjim veseljem, kajti 
izkušnje so si že pridobili v obdobju 
enoumja. Ta situacija ji je zelo znana, prav 
tako pa tudi instmmentarij za izvajanje.

To moje pismo je namenjeno vsem 
narodnjakom, več ali manj antropološko 
obremenjenim nacionalistom in 
državljanom prvega reda, na katerih obrazih 
se zrcalijo vsa podnebja, samo podalpsko 
ne. Namenjen pa je tudi ljudem, ki na vsa 
vprašanja vedo zeloenostavne in predvsem 
končne odgovore.

Gojmir Šteh, Trbovlje

Pošta
V uredništvu smo prav veseli vsake pošte. 

Tokrat so nas med drugim razveselili s 
kartico člani moškega pevskega zbora 
Svoboda I iz Hrastnika. Pevci so bili na 
pripravah v Bohinju. Verjamemo, da so 
bile priprave uspešne, dobre volje pa 
pevcem tako nikoli ne manjka. Veliko 
uspehov pri delu vam želimo.

Uredništvo
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Občinski praznik
Lani smo v občini Litiji zadnjič praznovali občinski praznik 

v decembru. V dobro obveščenih krogih so vedeli povedati, 
da praznikov, ki so posvečeni NOB, ne bo več, da bomo že 
pravočasno izvedeli, kaj bo naprej. Prodreti do gradiv, ki so 
namenjena našim voljenim predstavnikom, je težko. 
Nadlegovati poslance kar naprej z banalnimi vprašanji o 
dnevnih rednih sej skupščin, tudi ni preveč taktno. Poslanci 
se morajo že tako in tako pregristi skozi debele kupe gradiva, 
presedeti na sejah ure in ure in bi odgovarjanje na vprašanja 
volilcev lahko še ogrozilo njihovo zdravje.

Oktober je že potrkal na vaša vrata, pa še vedno ne vemo, 
kaj bo letos z občinskim praznikom. Iz nekaterih znakov v moji 
bivanjski okolici se mi je porodil sum, da je novi bog že znan 
in se v občini že temeljito pripravljamo na praznovanje. 
Sumim namreč, da bomo v litijski občini praznik zdaj posvetili 
kar bogu Dionizu. Svoj sum utemeljujem z naslednjim:

1. V zgodnjih pomladanskih dneh se je na obnovljenifasadi 
v starem delu Litije pojavil velik napis In vino veritas (v vinu 
je resnica). Napis je dovolj visoko, da ga kakšen nepridiprav 
ne bi mogel onečediti. Dvakrat sem si ga šla ogledat. Ker stoji 
v bližini gostilna, bi lahko sklepala, da je reklamni napis za 
gostilno. Pa vendar, naši okoljevarstveniki tega že ne bi 
dovolili, saj mora biti za vsako fasad o črno na belem, da taka 
fasada lahko je. Ko se je na isti steni pojavil še drugi napis, 
sem spoznala, da gre zdaj čisto zares, kajti napisano je bilo: 
DE GUSTIBUS NON EST DISPUTANDUM VIIIC. Mimo 
tega napisa sem šla trikrat, pa si ga še nisem zapolnila. Ni mi 
preostalo drugega, kot da sem si pri sorodnikih izposodila 
svinčnik in košček papirja in si citat verno zabeležila. Doma 
pa brsk, brsk, brsk po knji gab in latinski izraz je bil razvozlan 
(o okusih se ne razpravlja). Ne sicer v celoti, saj za zadnji del 
še vedno ne vem ali je rimska številka ali pa šifra izvajalca.

Število gostinskih lokalov v občini narašča. V mestu Litija 
so letos zacveteli vsi pločniki in prehodi. Na vsakem koraku 
lahko potešimo svojo žejo in se notranje osvežimo. Prešteti 
lokale na prste ene roke se ne da, potrebni sta obe in obe nogi, 
pa še ni dovolj. Na desnem bregu Save jih imamo 17, na levem 
le 7. Mislim, da je število lokalov dovolj veliko, da stoji na 
fasadi napis In vino veritas. Občani lahko veselo vadimo pitje 
vina, trkamo na zdravje, izpovedujemo drug drugemu same 
resnice in čakamo na nov občinski praznik. Upamo, da bo ta 
vsaj konec jeseni ali pozimi, ko so na novo napolnjeni sodi. 
Če se bo pri poslancih kaj zapletlo pri sprejemanju novega 
praznika, bomo s skupnimi močmi pritisnili nanje. V slogi je 
moč.

V prihodnje se nam torej obeta lepo življenje, brez zapletov 
in laži, vsi bomo pili in govorili le resnico. Pravkar pa me je 
začel motiti drugi del napisa. Ta res ne sodi na to steno. Ali 
pa je morda odraz demokracije, ki tišči na nas. Mogoče bi za 
sedanji čas, ko je toliko ljudi na cesti brez dela, na steno sredi 
Litije bolj sodil napis: BEATI POSSIDENTES (Blagor tistim, 
ki imajo ).

Joža Konjar

Milanova
kost

Svoj čas je pokojni avstrijski vladni predsednikinpredsednik 
avstrijske socialistične stranke dr. Bruno Kreisky drago 
plačal svoj predlog o obdavčitvi hranilnih vlog državljanov. 
Volilci so mu na prvih volitvah obrnili hrbet in zatem njegova 
stranka nikoli več ni imela večine v parlamentu. Na to drobno 
epizodico smo se spomnili te dni, ko pri nas samo znižujemo 
obresti na hranilne tolarske in devizne vloge, pravzaprav 
odpravljamo vsakršno konkurenco med bankami na tem 
področju. Ker bi takšno prisiljevanje z zakonom vseeno 
preveč dišalo po starih časih, si je vlada omislila nekakšen 
medbančni dogovor. Nihče pa ni o tem vsaj malce povprašal 
hranitelje, ampak smo jih odpravili kar z vedno prisotno in 
vseobsegajočo trditvijo, da pač gremo v Evropo, in smo se 
zato dolžni Evropi prilagajati. Vse lepo in prav. Vendar 
moramo spet opozoriti, da je naše prilagajanje sila enos
transko. Če bi pogledali še drugo plat medalje, bi videli, da 
so naše plače in pokojnine še vedno bolj ali manj balkanske.

Pustimo vlagateljem-.in vsem, ki varčujejo, naj sami doživijo 
te "blagodati" medbančnega (beri prisilnega) dogovora, in 
se pomudimo še malce pri nekaterih predlogih novih davkov. 
Še ta mesec naj bi šel "skozi" predlog o obdavčitvi osebnih in 
vseh drugih vozil■ Vlada menda sodi, da so osebna in druga 
vozila luksus, zato ga je treba obdavčiti. Ampak v osnovnih 
šolah otroke že v nižjih razredih učijo, da so avtomobili 
sodobna potreba, s pomočjo katere hitreje nekam prideš, bolj 
naglo nekaj urediš, narediš in podobno. Davek sicer ne bo 
kdove kolikšen. Toda dobro vemo, da ga bodo tisti s tanjšimi 
denarnicami nekajkrat težje poravnali kot oni z debelejšimi. 
Vendar ni v tem tragika. Bolj bi nas moralo skrbeti, da se ne 
bo po naših cestah vozilo vse preveč "starih ciz", ki so spričo 
naših "najboljših "cest vsaj potencialna nevarnost za take ali 
drugačne nesreče. Ali ne bi mogli poiskati ustreznejših meril 
za obdavčitve osebnih in drugih vozil, če že moramo uvajati 
davke?

Ljudi skrbi še nekaj predvidenih davščin. Npr. na 
nepremičnine, kot so: včeraj kupljena najemniška družbena 
stanovanja, pa zasebne stanovanjske hiše. Dobro vemo, da 
so pri teh vrstah davkov po svetu dokaj previdni; raje 
obdavčujejo večje vikende in drugo posest. Res pa je, da so 
v nekaterih deželah pri tem dokaj neizprosni. Ni še tako 
dolgo, ko smo prebrali, da je moral bančni uradnik na 
Danskem, po upokojitvi, meni nič tebi nič prodati svojo 
malce večjo stanovanjsko hišo: ugotovil je, da bi s pokojni no 
komajda pokrival davke in manjša vzdrževalna dela. Upamo 
samo, da pri nas ne bomo najostreje segli po teh davkih. Kot 
ne bi smeli prekiniti dolgoletne prakse, da neposredni potomci 
ne plačujejo davkov od dediščin: to menda zdaj opuščamo in 
vsi, ki bodo dedovali, bodo morali odriniti cesarju, kar je 
cesarjevega.

Milan Vidic

«



V Tednu otroka, od 4. do 10. oktobra so tudi v Zasavju potekale različne prireditve, srečanja, 
izleti, s skupnim geslom: Igrajmo se skupaj. To je bil teden otroške razposajenosti, domišljije, 
čas, ki bi moral biti otrokom naklonjen skozi vse leto - na igriščih, v vrtcih, doma. V navadi je 
namreč, da se prehitro pozabi, kako resnično je življenje otrok. Pozabljamo, kako živo 
doživljajo življenje. Nahajajo se v srcu vsega življenja, ko skozi igro iščejo in raziskujejo 
življenja skrivnosti, čemur je Ivan Cankar rekel kar prvotno besedilo življenja in pokaral vse, 
ki goljufajo otroške sanje. Nekateri celo pravijo, da gre le-temu obdobju pripisati tudi 
surovost, pokvarjenost in druga nebodijihtreba nadležna nagnjenja, ki se zrcalijo v ljudeh že 
odraslih let. Vsekakor sta otroška pristnost in iskrenost človeško dragoceni vrednoti, ki pa jih 
svet odraslih ne sprejme v celoti, tudi zato je čas dozorevanja večkrat problematičen in 
kompliciran. Za spremembo smo tokrat osvetlili sotesko otroških vrtcev, pokukali na nekatera 
področja delovanja z otroki in zapisali tisto, kar o dogodkih ob Tednu otroka še ni bilo.

Otroci so otroci
Vzgojno - varstveni zavodi oziroma vrtci so 

svojo preobrazbo doživeli v začetku 
sedemdesetih let. "Spremljala sem generacije 
otrok," je povedala Herta Češko, dolgoletna 
ravnateljica zagorskih vrtcev, "v šestdesetih 
letih smo imeli svoje prostore še v Toplicah. 
Takrat so starši dali otroke v vrtec, da bi se kaj 
naučili in ne zaradi varstva." Za otroke je bil 
rezerviran čas sprehodov, iger, pravljic, petja. 
"Starši so čutili, daje dobro, če se njihov otrok 
vsaj pri petih letih pridruži skupini svojih 
vrstnikov," je dodala Češkova. "Najprej je to 
zanimivo zavoljo druženja, potem pa še zato, 
ker velikokrat s tem pridobijo več znanja kot 
doma. Otrok potrebuje dnevno približno pet ur 
druženja z vrstniki."

Ker seje v sedemdesetih letih število 
zaposlenih hitro povečevalo, seje pojavila tudi 
potreba staršev - varstvo. Vrtci so začeli 
podaljševati bivanje, omogočili prehranjevanje 
otrok, pokazale so se tudi večje potrebe po 
kadrovskih in prostorskih pogojih. "Danes 
otrokom lahko ponudimo več kot včasih - 
predvsem več kvalitetnih igrač. Sicer pa so 
otroci - otroci, kot so bili," meni Češkova. "V 
vrtcih ves čas tesno sodelujemo s starši, saj je, 
recimo, vsaj prihod v jasli (do treh let, op.p.) 
včasih težak. Prehod smo omilili tako, da staršem 
priporočimo, da si prihranijo nekaj dopusta, da 
prve dni preživijo nekaj ur skupaj z otrokom v 
vrtcu in postopoma preidejo na nov bioritem. 
Pri nekaterih otrocih traja do dva meseca, da se 
na novo varstvo privadijo."

Vrtec kot družina
V vrtcu naj bi potekalo življenje tako kot v 

družini. Prehodi iz ene dejavnosti v drugo bi bili 
spontani in neopazni. Skušajo se prilagajati 
potrebam otrok. Tudi zajtrkovanje ima 
fleksibilen čas - od 7. do 8. ure. "Še pred dvema 
letoma je obstajal vrstni red: umivanje rok, v

vrsto, za mizo, ko pa je dežurni rekel: 'Dober 
tek!', smo jedli." je pojasnila Češkova. "Zdaj 
je prehrana v vrtcu vzgojen proces, vključno 
s pogrinjki in šopkom na mizi, otrok pa si 
lahko sam postreže, namaže kruh." Tudi 
razporejenost je drugačna. Pripravljeni so 
različni kotički, frontalnih oblik ni več. 
Marsikdaj je vzgojiteljica ob pripovedovanju 
pravljic ugotovila, da nekdo zeha. drugi gleda 
skozi okno, tretji pa je bil z mislimi drugje. 
Zdaj je vzgojiteljica hkrati moderator, ki s 
svojo dejavnostjo 
otroke pritegne, da 
so aktivni.
Namesto, da bi 
recimo risali 
hrastove liste, se 
odpravijo v gozd 
in nabirajo 
različno listje ali 
kostanj in ob lepih 
doživetjih otrok 
pridobi več. kot če 
je pasiven.

"Družina lahko 
veriko naredi za socializacijo otrok," je 
povedala v nadaljevanju, "zato v vrtcih ni več 
starostno homogenih skupin. Otroci so 
razporejeni ne glede na starost, tako drug od 
drugega dobivajo izkušnje. Otroci se različno 
razvijajo, kronološko je lahko otrok toliko 
star kot njegovi vrstniki, mentalno pa. ne. V 
tovrstne spremembe smo šli najprej 
eksperimentalno le v eni enoti. Otroci in 
vzgojiteljice so bili najprej izgubljeni - otroci 
niso dojeli, da sc lahko prosto gibajo in 
vključujejo vdejavnosti, kijih lahko opravljajo 
toliko časa, da se izživijo. Ko smo začetne 
težave prebrodili, smo si bili na posvetu edini, 
da nihče več ne bi šel nazaj, na star način 
dela." Vzgojiteljice imajo sicer več priprav, v 
samem oddelku pa se manj naprezajo, dobijo 
tudi povratno informacijo od otroka, saj ga 
imajo ves čas pred očmi, ko se igra.

Montessori
Montessori se imenuje smer v pedagogiki 

(podobna principom Waldorfske šole), ki je 
zaslužna za preobrat v vrtcih. "Bistveno je to, 
daje pristop do otroka individualen. Govori se 
o razvoju otroka, ko se ne more reči. kdaj se bo 
kdo zavedal sebe, kar se navadno opazi s prvo 
trmo. Važno je, da se takrat najde pravilen 
dostop do otroka, da bo imel dobro mnenje o 
sebi. Pri tem ni recepta, ni pravil, kako to 
doseči in ni vedno lahko, saj nekateri osebnostno 
še pri štiridesetih niso dozoreli na socialno 
čustvenem področju," je povedala Češkova. 
"Vse to je dolgotrajen proces in pot do tako 
kvalitetnega vrtca je po opravljenih seminarjih 
še dolga." Tudi psihosomatske motnje otrok 
zaradi različnih zadev v okolju ali družini so 
tako bolj evidentne.

Nova stvar je stik s starši, ki so v proces 
vključeni tako, da lahko aktivno sodelujejo pri 
delu, vplivajo in spoznavajo poglede na vzgojo. 
Klasičnih roditeljskih sestankov ni več. Hodijo 
na skupne piknike, prireditve, pred kratkim so 
skupaj naštudirali lutkovno igro, kar je bilo 
čudovito doživetje za otroke. Lahko se vključijo 
tudi otroci po petem letu, ki ne obiskujejo 
vrtcev. Za njih organizirajo Cicibanove urice 
po vseh krajevnih skupnostih. "V tovrstnem 
poklicu rasteš skupaj z otrokom," je še dodala 
Češkova. "Mislimpa, daje najpomembnejše, 
da otrok čuti, daje sprejet. Zato nikoli nisem 
hodila v oddelke, da bi si beležila, kako 
vzgojiteljice delajo, temveč sem se igrala z 
njimi. Menim tudi, da otroci na predšolski 
stopnji zaradi socialnih razlik še ne tekmujejo 
v materialnih dobrinah, čeravno se strinjam, 
da so nekatere igrače in knjige za otroke 
predrage za marsikakšne domače razmere."

Iz vrtca v šolo
Kot je povedala Breda Vidmar, dolgoletna 

ravnateljica OŠ Hrastnik, je prehod v osnovno 
šolo vedno blažji: "Otroke jepotrebno navajati 
in napotiti na delo, da ne treščijo v neko novo 
stvar. S tem imajo dosti časa, da doživljajo 
otroškost. V 6. razredu pa se že nekako počutijo 
odrasle, takrat se želijo posvetovati in 
prizadevala sem si, da bi jim pomagala v pravi 
smeri. Menim, da je sta potrebni ljubezen in 
veselje do dela in otrok, saj so ti za vsako 
pomoč zelo hvaležni. Mislim tudi, da otroci 
niso prepuščeni sami sebi. V vodstvu šole smo 
se trudili, da smo za učence vsak mesec 
organizirali kakšno prireditev, kar se pokazalo 
kot dobro."

Šole
Osnovne šole so v zadnjih letih doživele več 

sprememb. Med drugim je bil projekt PETRA 
za pete razrede korak k modernizaciji šole. Ali 
kot je dodala Vidmarjeva: "Učenci so dobili 
novo orodje - računalnik. Zdaj ne gre le za 
klasični pouk - torej besede in kredo, temveč

HERTA ČEŠKO
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delajo samostojno, posamično, po lastnem 
tempu. Prizadevala sem si. da bi dobili 
računalnike in akcija še teče, saj smo na enoto 
tla Dolu računalnike vozili, kar je obre
menjujoče."

Omenjeni 
projekt vsebuje tri 
predmete: tehnični 
pouk, likovno 
vzgojo in slovenski 
jezik. Pri pouku 
sodelujeta dva 
učitelja: za
računalniško 
svetovanje in učitelj 
dotičnega 
predmeta. 
Pozitivna plat 

tovrstnega učenjaje ta, daje prilagojeno hitrosti 
učenja posameznega učenca. Učitelja učenca 
najprej seznanita z delom in potem začnejo 
delati. Mislili so že, da bo projekt zajel tudi 
šeste razrede, pa še ni nared. "Šlo je za 
spremembo, ki je na vse - učitelje in učence, 
dobro vplivala." meni Vidmarjeva. "Učenjepo 
enakem principu postane dolgočasno in 
neučinkovito. Na začetku je bilo veliko 
seminarjev, priprav, zdaj pa so učitelji 
navdušeni. Na naši šoli ni bilo težav, celoten 
kolektiv je bil od samega začetka zelo zavzet in

prilagodljiv. Tovrsten pouk popestri ostalo 
učenje med letom. Pohvalno je tudi to. da dva 
učenca delata pri enem računalniku. Delo v 
dvojicah je dobro že zato, da se medtem, ko 
eden dela, drugi ob tem uči."

Skrb za otroka se obrestuje, če delaš 
tako, da so zadovoljni oboji - otroci in 
starejši. Sicer pa si lahko le želimo, da bi 
bil teden otroka vsak teden v letu.

Petra Radovič v sodelovanju z Jožo Konjar in Francljem Kaduncem. 
Foto: Branko Klančar, Tomo Brezovar

BREDA
VIDMAR

Litija
Litijska občina nima ZPM, zato so se 

tudi letos zavodi, kise ukvarjajozvzgojo 
otrok, organizirali sarni in izvedli številne 
prireditve. VVZ Litija je pripravila ogled 
predstave Lutkovne skupine z Jesenic 
Policaj Cefizelj in pek, ki so si jo ogledali 
tudi učenci 1. in 2. razreda OŠ Šmartno. 
Razstavljali so igrače, ki so jih izdelali 
učenci nižje stopnje pod vodstvom Erike 
Sedevčič. Enote vrtcev so pripravile še 
druge dejavnosti, ki so bile vezane na 
otroka in igro: igranje s starši, kostanjeve 
piknike s starši, obiske knjižnice. OŠ 
Litija je za obe stopnji pripravila športni 
dan, knjižničarski krožekje obiskal pesnik 
Franci Lakovič, učenci praljičnega krožka 
in podaljšanegabivanjasoodšliv matično 
knjižnico na uro pravljic, plesni žur so 
imeli najmlajši, večjim učencem so igrali 
The Guitares. OŠ Gradec je mesec 
oktober razglasila za mesec grafitov. 
Učenci nižje stopnje so imeli na obisku 
pesnika Francija Lakoviča, program je 
vodil Vlado Garantini. Na višji stopnji so 
gledali filme in se udeležili plesnega žura 
z The Guitares. V okviru akcije Gibanje 
za življenje so učenci pisali spise na 
temo Lepo je živeti in spise razstavili.

Učenci 7. in 8. razredov pa so pri pouku 
etike in družbe razpravljali o pojavu nasilja 
med mladimi. OŠ Gabrovka je otroke na 
višji stopnji popeljala po Sloveniji, na nižji 
stopnji pa so za vsak razred organizirali 
posebne dejavnosti.

Radeče
Vrtci so imeli odprta vrata od 11. do 13. 

ure za vse, ki ne hodijo v vrtce. Osnovne 
šole pa so v petek, ob zaključku Tedna 
otroka pripravile osnovnošolski žur, kjer so 
pekli kostanj, plesali in pripravili boljšji sejem. 
V Jadranu pa so pripravili razstavo likovnih 
izdelkov na temo Moj domači kraj.

Hrastnik
Izpeljane so bile vse napovedane 

prireditve, poseben dogodek je bila risarska 
delavnica na asfaltu, lutkovna igrica Zajček 
išče domek na Dolu in Hrastniku, jesenski 
živ-žav s starši in sorodniki "vrtečanov". 
Vrtci skozi vse leto organizirajo aktivnosti, 
kjer lahko otroci doživljajo ustvarjanost tako 
po estetski kot po športni plati.

Trbovlje
Otroci so planinarili, se povzpeli do 

Smrekovine nad Trbovljami, obiskala jih je 
Romana Krajnčan, obiskali so živalski vrt 
v Ljubljani, v igralnih kotičkih pa so se lahko

zabavali in soustvarjali skupaj s starši. 
Posebna pozornost je bila namenjena 
ekološkim vsebinam in prometni 
varnosti, pohvalili pa so se tudi s 
sodelovanjem s podjetjem Knapi v 
Trbovljah, saj otroci pospešeno zbirajo 
časopisni papir, denar pa bodo porabili 
za avtobusno vožnjo za izlet v 
"neznano”.

Zagorje
Z vrečko divjega ali pravega kostanja 

se je "dalo" priti na Jesenske igre in 
obisk jebil zelo velik. Nastopila je Mateja 
Koležnik, na svoj račun so prišli tako 
predšolski kot šolski otroci. V dejavnosti 
so se vključevali tudi starši, otroci so 
delali z jesenskimi plodovi, obiskali 
turistično kmetijo, si v Delavskem domu 
ogledali Sneguljčico, sodelovali z OŠ, ki 
so jih povabile na njihove prireditve. 
Finančna sredstva je zagotovilo DPM 
Zagorje. Tudi letos so otroci v vrtcih 
lahkoslikali.prepletalicekarje, izdelovali 
bibe, luščili fižol, tolkli orehe, si privoščili 
krompirjevo pojedino in obiskali različne 
prireditve: Butalce Gledališča Cene 
Stupar z Jesenic, vzgojiteljice so jim 
pripravile lutkovne igre: Debela repa, 
Kužek in muca, Papirnati čolniček.



Franci Mlakar je doma iz Slovenske Bistrice, v Trbovljah pa službuje deseto leto. Kot 
župnik se je v teh letih srečeval z različnimi problemi. Njegovo delo je predvsem duhovniško, 
to pomeni oznanjane Kristusovega nauka pri verouku, na raznih srečanjih, pri bogoslužju in 
delitev zakramentov. Redno mašuje v župnijski cerkvi sv. Martina, sv. Miklavža nad bolnico, 
sv. Katarini na Čečah in v začasni kapeli sv. Marije pri muzeju. V pristojnosti trboveljskega 
župnišča so tudi občasna maševanja, med temi sedemkrat letno v cerkvi sv. Marka v vasi 
Ostenek, v Domu za ostarele so maše vsak prvi petek v mesecu in ob večjih praznikih, v 
bolnici so od 15. avgusta dalje svete maše za večje cerkvene praznike, dvanajstkrat letno 
pa mašuje v cerkvi Sv. Križa v Retjah. Vendar ima še veliko drugega dela, kot so srečevanja 
zljudmi, pogovori, nemalo časa mu vzamejo tudi obnovitvena dela, saj je kot župnik (pri delu 
mu pomagata še dva duhovnika) z verniki soodgovoren za cerkveni objekt. Spoštljiv odnos 
do bogoslužja - vršenega v cerkvah - in do kulturne dediščine pa pripomore, da našteto delo 
spodbuja. Posebno mesto vsekakor zadeva tudi gradnja trboveljske nove cerkve, ob kateri 
je Mlakar zadeval na večje probleme, a se kljub vztrajnosti zadeve niso premaknile daleč.

Kako sprejemate svoje delo?
Vsak poklic oziroma delo je služenje, vsaj 

tako bi morali ljudje pojmovati svojo 
dejavnost. Duhovniško je še posebej služenje 
Bogu in ljudem v njihovih duhovnih in drugih 
zadevah. Ker tako gledam na svoj poklic in 
svoje delo, kljub velikim obremenitvam in 
temu življenju, vztrajam. V veliko zadoščenje 
mi je, ko vidim, da sem komu lahko pomagal, 
da je kdo lahko bolj polno bogato zaživel. 
Mislim, daje vera v Boga tista opora, ki daje 
človeku smisel in moč, da more vztrajati kljub 
naporom, neuspehom in včasih tudi 
nerazumevanjem.

Se v teh kriznih časih ljudje veliko 
zatekajo k vam, oziroma kakšni ljudje, s 
kakšnimi problemi vas največkrat 
poiščejo?

Človek se v življenju pogosto srečuje s 
problemi in išče pomoč. Dokler človek išče 
izhod iz krize je dokaz, daje v njem še volja 
do življenja. Nevarno pa je, ko se človek 
zapira vase in ostaja sam s svojo bolečino. Zdi 
se, da nekateri ljudje nimajo koga, k: bi mu 
lahko zaupali svojo stisko. V župnišče tako 
prihajajo ljudje zrazličnimi težavami. Seveda 
ne manjka tistih, ki iščejo denarno pomoč. Tu 
so moje zmožnosti zelo omejene, zato mnogi 
odhajajo razočarani. V materialnih potrebah 
pomaga stisko nekoliko lajšati župnijska 
Karitas. Sicer pa na pogovor prihajajo starši z

vzgoj nimi problemi, mladi se želijo pogovoriti 
glede svojih iskanj - velikokrat o smislu 
življenja, o pomenu duhovnih vrednot, zadnje 
čase prihajajo iskati nasvete ljudje,ki so zapadli 
v depresijo. Skratka, srečujem se z ljudmi z 
različnimi stiskami v življenju. Seveda je 
moja pomoč omejena. Imam občutek, da 
največ pomagam s tem, ko človeku prisluhnem 
in skušam z njim iskati odgovore in rešitve. 
Prizadevam si, da vsakega sprejmem, čeprav 
je moj čas zaradi tekočih obveznosti omejen, 
zato včasih kdo pride v "nepravem času".

Ob pomoči drugim ljudem je pomembno 
imeti zgrajen lasten odnos do življenja. 
Kako vi gledate na življenje?

Predvsem j e pomembno vedeti, zakaj koga 
kakšna stvar zanima. Osebno mislim, da nam 
je življenje podarjeno. Zaslužimo ga s tem, da 
ga sami darujemo. Vrednost in srečo dobiva 
življenje s tem, če vem, da sem komu potreben. 
Danes je veliko ljudi, ki so otopeli, izgubljajo 
čut za prave vrednote življenja, poglejte samo 
naraščajoče število samomorov, širjenje 
narkomanije, naraščanje kriminala in drugo. 
Na drugi strani pa se ljudje spet nanovo iščejo 
duhovne vrednoste in vero v Boga. Kot 
duhovnik želim prispevati svoj delež, da bi 
vsakdo mogel srečno in bogato živeti. Z 
oznanjevanjem Jezusovega evangelija vidim 
možnost, da tudi v današnjem času prispevam 
k duhovni in kulturni blaginji svojega naroda 
in vsem ljudem, med katerimi živim.

Cerkev je za verne duhovni dom. V 
Trbovljah naj bi nastala nova cerkev, pred 
kratkim pa ste med drugimi obnovili tudi 
župnijsko cerkev sv. Martina. Vam 
vzdrževanje cerkvenih objektov vzame 
veliko časa?

Prav gotovo, kajti župnijska cerkev ima 
velik pomen v življenju župnijske skupnosti. 
Obnovo cerkve je seveda navdihovala 
spoštljivost do kulturne dediščine, ki so jo 
zapustili naši predniki, da se njihovo delo ne 
izniči. Glede na kulturno in umetniško 
vrednost cerkve - na tem mestu je bilo v 12. 
stoletju pozidano svetišče, ki so ga porušili in 
v 18. stoletju zgradili sedanjo cerkev - pa je 
treba reči, da cerkev bogatijo freske Janeza 
Wolfa, ki je slikal v 80-ih letih minulega 
stoletja. No, zaenkrat so obnovljene stene, 
streha, nabavljeni so novi zvonovi. Čaka nas 
še obnova določenih delov opreme. Želimo, 
da bi bila dostojen prostor za svete resničnosti, 
ki se tu vršijo in prijetno okolje, kjer se 
zbiramo verni.

Kako pa je z gradnjo nove cerkve pri 
muzeju?

Zadeva o trboveljski novi cerkvi bo kmalu 
stara 60 let. Leta 1934 je župnija ob pomoči 
Vincencijeve dobrodelne ustanove kupila na 
Vodah zemljišče za novo cerkev. Leto za tern 
so bili izdelani načrti in potrjena vsa 
dokumentacija, vendar se gradnja ni pričela. 
Tu je bil ostareli župnik in še drugi razlogi so 
bili. Tik pred vojno so z zidavo začeli, a jo je 
vojna ustavila. Po vojni je takratna oblast 
zemljišče nacionalizirala in danes sta tam 
Veleblagovnica in parkirišče. Potem smo leta 
1958 na takratnem Koordinacijskem odboru 
za odnose z verskimi skupnostmi ponovno



začeli pogovore o lokaciji za bogoslužni 
prostor in dali vlogo, da se v okviru 
urbanističnega načrta občine določi lokacija 
za novo cerkev. Na vse to sem dobil 
neprepričljiv odgovor, češ, da v Trbovljah ni 
prostora za objekt te vrste. Pred štirimi leti pa 
je bila Mestnikova hiša s pripadajočim 
zemljiščem, naprodaj. Po posvetovanjih z 
različnimi ljudmi je župnija, s pomočj o škofij e, 
to hišo in zemljišče odkupila. Župnijski urad 
je zatem na ustrezni občinski organ vložil 
prošnjo za lokacijsko dovoljenje za novo 
cerkev. Postopek seje s tem začel. Občina je 
imenovala strokovno komisijo, ki naj preveri 
še druge možne lokacije.

Vendarle je takrat in še na diskusiji 
arhitektov prevladalo mnenje, da je 
omenjena lokacija še najboljša, in da 
ustreza potrebam, vendar postopek še 
vedno miruje. Kako je s tem?

Od junija 1992, ko smo na nek način dobili 
"teoretično soglasje", zadeva miruje, zdaj se 
namreč z druge strani pojavljajo pomisleki o 
primernosti te lokacije. Na skupščini si 
postavljajo vprašanje ali je v Trbovljah sploh 
še potrebna ena cerkev. Kakor, da bi bilo 
logično in humano, da bi nogometaši odločali 
ali ribiči potrebujejo ribnik. Krožijo govorice, 
da cerkvena stavba in veroučni prostori ne 
sodijo ob muzej NOB. Prepričan sem, da bi 
tako miselnost težko zagovarjali v pretežnem 
delu današnje Evrope. V prizadevanje za novo 
cerkev seje dvakrat osebno zavzel naš škof dr. 
Franc Kramberger, res pa se stvar do danes ni 
dosti premaknila. Trebaje vedeti, da se gradnje 
nove cerkve ne lotevamo zato, ker bi ne znali 
presoditi ali je to res potrebno ali ne. Kot 
župnik, ki imam duhovno poslanstvo v kraju,

vidim potrebo po novem bogoslužnem in 
katehetskem prostoru. Isto čutijo drugi, zlasti 
pa naši verniki, zato se zdi nerazumljivo 
odklonilno stališče odgovornih za izdajo 
potrebne dokumentacije. Osebno se bom 
zavzemal za novo cerkev. Do tedobrine imamo 
kot svobodni državljani pravico, zato bomo v 
svojih zahtevah vztrajni.

V Trbovljah ste recimo v nasprotju z 
Zagorjem za zadosti veliko cerkev 
prikrajšani. Med vsemi zavzema posebno 
mesto cerkev sv. Križa v Rctjah, kjer se, 
tudi zaradi vaših zaslug, spet mašuje.

Retje imajo dolgo zgodovino. Med ljudmi 
je še ohranjeno poročilo, da so imeli tu Turki 
svojo utrdbo. Na Gomili, kije v bližini, naj bi 
bilo turško pokopališče. Cerkev po oceni 
strokovnjakov spada med versko kulturne 
spomenike 1. reda, v pisanih virih pa jo prvič 
omenjajo leta 1545. Naj povem, da je za 
cerkev najbolj žalostno obdobje nastopilo ob 
koncu 60-ih let tega stoletja, ko so se zaradi 
Rudnika in Cementarne začela premikati tla. 
V cerkvi so se pojavile nevarne razpoke in se 
je nehalo tudi maševati. Vrstili so se vlomi in 
ropi, objekt se ni vzdrževal in dobival vse bolj 
žalostno podobo, cerkev je bila nato 
predvidena za rušenje, nekateri so celo čakali, 
da se sama zruši. Prav dejstvo, da je bilo 
nekdanje svetišče zgrajeno z velikimi 
človeškimi napori, da je našim prednikom 
pomenilo celo božjepotno cerkev ter duhovni 
in zgodovinski pomen cerkve, predvsem pa 
interes domačinov, so pripomogli, da smo 
pristopili k obnovitveni in oživitveni 
dejavnosti cerkve.

Kdaj so romarski shodi k sv. Križu v 
Retjah?

V Retjah so se romarji zbirali za Valentinov 
shod -14. februarja, ko so svetnika prosili za

zdravje pri živini in za pomoč v drugih 
potrebah. V velikem številu so se zbirali še na 
praznik Povišanja sv. Križa - 14. septembra, 
ko so med drugim molili tudi za mir v 
domovini. Romarska pot je spet oživljena, 
septembra 1991 je v cerkvi maševal škof 
Franc Kramberger. Zame j e prijetno, ko vidim 
sadove dela, vesel sem, da sem med 
vprašanjema ali cerkev pustiti dokončnemu 
rušenju ali rešiti, izbral drugo. Tudi ljudje so 
bolj povezani med seboj, saj so med tednom 
prezaposleni z delom in se navadno srečajujejo 
le ob nedeljskih mašah.

Pri delu vendarle niste bili sami. Kdo vse 
vam je pomagal in kaj pomeni kronogram 
nad vhodom?

V letu 1986 smo s pomočjo Rudnika in 
Cementarne najprej začeli obnovo dotrajane 
strehe. Obnovasamegaobjektajebila vgrobem 
končana že v letu osamosvojitve Slovenije. 
Nad vhodom v cerkev pajena zvoniku zapisan 
kronogram: e CCLeslaM CrVCIs
renoVaVerVnt In fIDe VIVA Venite, kar 
pomeni, da hkrati sporoča misel in letnico 
zaključka obnovitvenih del - to je leto 1991, 
sporoča pa: "Cerkev sv. Križa so prenavljali v 
živi veri - pridite". Naj še omenim, da so nam 
pri delu poleg prej omenjenih pomagali še 
gasilci, Strojna tovarna, GP Zasavje, Zavod 
za varstvo naravne in kutlume dediščine iz 
Celja, ing. Franc Bokal, KS Alojz Hohkravt 
in drugi, kar je moje delo precej olajšalo. To 
mi je bilo v veliko vzpodbudo in veselje. 
Opravljeno delo je na praznik Povišanja sv. 
Križa blagoslovil škof dr. Jožef Smej in ob 
cerkvi opravil sveto mašo.

Petra Radovič 
Foto: Tomo Brezovar



Planinci-upokojenci 
se ne dajo

Pri društvu upokojencev Trbovlje že 
drugo leto deluje planinska sekcija PD 
Trbovlje. Pod vodstvom Tineta Rojška in 
Vinka Pfeiferja je ta skupina tudi letos 
organizirala številne skupinske izlete v 
okolico Trbovelj, v Julijske alpe in druge 
planinske vrhove v Sloveniji. Izletov se 
običajno udeleži 18 do 50 ljudi, kar je 
odvisno od oddaljenosti, fizične kondicije 
in stroškov.

Planinci upokojenci so bili: 2. januarja 
na novoletnem zimskem pohodu na Kumu, 
21. januarja so se podali na pot preko 
Kleka, Planinske vasi, Lize in Podmcje, 4. 
februarja so se lotili poti preko Kleka, na 
Zeleno travo in Bevško, 18. februarja so 
prehodili pot preko Kleka, na Vrhe, čez 
Lizo do Podmeje, 4. marca so stopili na 
Mrzlico, 21. marca na Limbarsko goro s 
sestopom v Moravče, 1. aprila so bili na 
Homu, 22. aprila na Boču, 1. maja na 
Mrzlici, 6. maja so se podali skozi Razbor 
nad Lisco in kasneje na Lovrenc, 15. maja 
so bili na Vrheh, 28. maja v Mozirski koči 
na Goltch, 13. junija so bili na Kopitniku 
in Gorah, 8. julija so bili v Bovcu in Logu 
pod Mangrtom ter na Vršiču, 29. julija so 
bili na Javorju, 2. avgusta na Mrzlici in na 
Kalu, 12. avgusta so prehodili polovico 
Badjurove poti, od 2. do 5. septembra pa so 
prehodili letošnjo najdaljšo pot iz Bohinja 
na Vogar, Planino pri jezeru, Triglavska 
jezera, Komno, Bogatinsko sedlo, Krnsko 
jezero in nazaj na Komno preko 
Bogatinskega sedla. Vseh teh izletov seje 
udeležilo preko 700 udeležencev.

Izletniki si na vsakem izletu ogledajo 
znamenitosti na poli. Povezuje jih velika 
družabnost. Na koncu izleta nikoli ne 
pozabijo zapeti himno upokojencev Jožeta 
Skrinarja Mi ne damo se. In se res ne dajo!

T.L.

Goričani v Trbovljah
V okviru Tedna upokojencev, ki gaje v 

času od 27. septembra do 2. oktobra 
organiziralo DU Trbovlje, so v četrtek, 30. 
septembra obiskali trboveljske upokojence 
slovenski upokojenci iz Gorice. Na obisk 
j e prispelo 30 članov tega društva. Gostitelj i 
- predstavniki DU Trbovlje, soj ih pričakali 
v Litij i. Najprej so nato obiskal i Val vasoij e v 
gradBogenšperk. Oskrbnicajihje seznanila 
s kratko zgodovino gradu, tajnik Zveze 
društev upokojencev Slovenije F. Sotlar

pa jih je v imenu ZDUS posebej toplo in 
prisrčno pozdravil. V zgodnjih 
popoldanskih urah so si po prihodu v 
Trbovlje ogledali najprej razstavo ročnih 
in likovnih del upokojencev v Delavskem 
domu, nato so jim po kosilu v klubskih 
prostorih doma upokojencev pripravili 
krajši koncert pevci moškega zbora DU 
pod vodstvom Alberta Ivančiča. Gostom 
je bilo njihovo petje slovenskih ljudskih 
pesmi zelo všeč. Med razgovorom je F. 
Sotlar v imenu ZDUS-a izročil goriškemu 
društvu slovenskih upokojencev posebno 
pisno priznanje. Pisna priznanja za 
dolgoletno in vzajemno sodelovanje v obeh 
društvih so dobili tudi Erika in Bogomil 
Pavlin, sedanji predsednik Milutin Čeme 
in tajnik Jože Marinič. Goriški upokojenci 
so v spomin na obisk v Trbovljah izročili 
trboveljskemu društvu spominsko darilo - 
sliko.

Med obiskom so se pogovarjali o 
upokojenskih organizacijah tu in onstran 
meje, o upokojenski in invalidski 
zakonodaji in o raznih drugih problemih s 
katerimi sc srečujejo upokojenci in njihova 
društva. Dogovorili so sc tudi za še tesnejše 
medsebojno sodelovanje.

T.L.

Končan teden DU
Trboveljsko DU je letos že 18. po vrsti 

organiziralo svoj Teden upokojencev. 
Trajal je od 27. septembra do 3. oktobra. V 
tem času se je zvrstilo več zanimivih 
prireditev, ki so v mnogočem popestrile 
življenje upokojencev, pa tudi kraj kot tak 
je nekoliko bolj zaživel. Med drugim so v 
galerijskih prostorih Delavskega doma 
odprli razstavo ročnih in likovnih del 
upokojencev. Razstavo so odprli ob 
uvodnih besedah predstavnika DUT-a, ter 
krajšim koncertom moškega pevskega 
zbora upokojencev pod vodstvom A. 
Ivančiča. Člani DU so se udeležili športnih 
tekmovanj, obiskali so bolne člane na 
njihovih domovih, na obisk pa so prišli 
tudi člani S DU za Goriško iz Gorice. V 
petek je bil v Delavskem domu celovečerni 
koncert Delavske godbe Trbovlje pod 
vodstvom dirigenta prof. Alojza Zupana - 
Vuja. Koncert je bil brezplačen. Pred 
začetkom koncerta so upokojence 
pozdravili otroci iz vrtcev s hvaležnimi 
pozdravi vsem babicam in dedkom ter s 
pesmijo.

Sredi koncerta je predsednik DU 
Trbovlje Florjan Plevnik pozdravil vse

navzoče, na kratko orisal dela društva, na 
koncu pa je podelil priznanja nekaterim 
članom. Najprej je prejel pisno priznanje 
Ivo Voh, predsednik pobratenega DU 
Jesenice, za dolgoletno vzorno sodelovanje, 
pisna priznanja so prejeli še: Štefka Matko 
za dolgoletno organiziranje in vodenje 
izletov in razvedrilnih programov, Lojzka 
Vengust za 12-letno vodenje ročnodcl- 
skega krožka in vzdrževanje dobrih stikov 
in odnosov med članicami krožka in 
društvom, Filip Sajevic pa za svoje 
dolgoletno delo kot član odbora, raznih 
komisij, ohranjanju in gojenju dobrih stikov 
s pobratenimi društvi in za izvedbo številnih 
nalog.

Teden upokojencev ni minil brez 
družabnega srečanja po koncertu v avli 
delavskega doma. Udeležilo se gaje okrog 
700 članov in za vse je skoraj zmanjkalo 
prostora. Za dobro voljo je poskrbel zabavni 
ansambel. Vodja sekcije športnih 
upokojencev Janez Kovač je razglasil 
rezultate športnih tekem in podelil 
priznanja za dosežene uspehe. Srečanje se 
je zavleklo pozno v noč, saj so navzoči 
uživali v glasbi, plesu in jedači. Teden 
upokojencev je potekal s pomočjo številnih 
sponzorjev iz Trbovelj in drugih krajev. 
Vsem so za sodelovanje zelo hvaležni. 
Program je bil zanimiv in je pritegnil 
številne upokojence, vse morebitne napake 
pa bodo v prihodnje odpravili.

T.L
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Hrastnik: Združenje borcev in 
udeležencev NOB iz Hrastnika 
pripravlja dva izleta z avtobusom. 
12. oktobra bodo odšli na 
Osankarico, 27. oktobra pa bodo 
obiskali pokopane v Grazu. Prijave 
še zbirajo.

Trbovlje: Planinsko društvo 
Trbovlje pripravlja v nedeljo, 17. 
oktobra kostanjev piknik pri 
planinskem domu na Mrzlici. Poleg 
kostanja bo na voljo tudi mošt, 
harmonikar pa bo poskrbel za dobro 
voljo. S piknikom bodo pričeli ob 
10. uri. Pripravili pa bodo tudi 
srečolov. Obeta se lepa in prijetna 
jesenska nedelja na Mrzlici.



Mladim
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na otroškem parlamentu pogovore o nasilju

na tla. Ali če prijateljice, ki so bile včasih vedno 
skupaj, eno izločijo in potem trobijo nakup vse, 
karjim je zaupala. No take stvari se še prenesejo. 
Si poč misliš, da nisi ti problematičen, ampak

preprečujete. Napišite kaj o'tem. Lahko mdi
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Veseli vlak v 
Trbovljah

Ko smo v šoli izvedeli,da bo 
pripeljal vlak z živalmi, smo se 
zelo razveselili. Drugi dan smo 
imeli samo eno uro pouka. 
Potem smo šli na avtobusno 
postajo. Ko j e avtobus pripeljal, 
smo se z njim odpeljali na 
železniško postajo. V avtobusu 
nas je bilo zelo veliko. Ko smo 
'ztopili, je bila tam zbrana že 
C£la množica. Vlak je imel 
deset minut zamude. Ko smo 
ga čakali, smo se vsi prerivali. 
Nato je pripeljal prvi vlak z 
godbo in zmajem iz 
zmajčkovega butika. Ko seje 
Peljal mimo nas, je zmajček 
gledal skozi okno vlaka. Nižje 
Pa seje ustavil. Spet smo se vsi 
prerivali. Malo za tem je vlak 
Pripeljal nazaj. Potem se je 
začela zabava. Na leseni ladji, 
ki so jo pripeljali s seboj, je 
■gral ansambel Peter pan. S 
seboj so imeli tudi dve kameli, 
°pico, ki ji je bilo ime Živa, 
kuščarja in dva ponija. S seboj

so imeli tudi lesenega konja s 
krili, nanjemje bil tobogan. Po 
toboganu so se vozili 
malošolarji. Lahko smo šli tudi 
v vagon in k strojevodji. Tam 
so nam pokazali peč. Bila je 
zelo velika. Lahko pa smo tudi 
zapiskali. Bilo je zelo veselo. 
Čez nekaj časa so se odpeljali v 
Celje.

Kristina Umek, 4h, Ivan Cankar

Prišla je jesen
Minile so počitnice in za 

šolarje je minilo tudi poletje. 
Bilo je dolgo, vroče in polno 
prijetnih in neprijetnih 
dogodivščin. Pričela se je 
koledarska j esen, a po vremenu 
se je pričela že v začetku 
septembra. Zaradi dežja so 
gobe rasile kot nore. Tudi sam 
sem jih šel nabirat in sem jih 
nekaj našel.

Jesen je lepa, saj se gozdovi 
obarvajo v lepe pastelne barve. 
Ptice selivke se zbirajo in se 
pripravljajo za dolgo pot na 
jug. Letos je tudi veliko 
kostanja in lahko se ga bomo

do sitega najedli. Pozna jesen 
mi ni všeč. Listje z dreves 
odpade, pa tudi kuriti začnemo. 
Dnevi so krajši, narava pa je 
vsa siva. Zdi se mi, kot bi bila 
žalostna, ker nima zelenih 
listov in ker je zrak onesnažen 
zaradi kurjenja.

Jure Špitalar, 4.h, Ivan Cankar

Moj kostanj
Kostanj je rastlina - drevo, ki 

raste v gozdu in daje užitne 
plodove. Kostanj sem posadil 
v drugem razredu za domačo 
nalogo. Ko je zrasel deset 
centimetrov, sem ga nesel v 
šolo. Tam smo ga opazovali. 
Ko pa je zrasel petnajst 
centimetrov, sem ga posadil na 
travniku pri mami. Zdaj lepo 
uspeva. Visok je že dvajset 
centimetrov, Ima leseno steblo 
in svetlo zelene narezane liste. 
Okoli njega populim travo, da 
ga ne preraste. Ko bo velik, bo 
dajal plodove, z veseljem jih 
bom nabiral in pekel na 
žerjavici.

Tomaž Lesjak, 4.h, Ivan Cankar

O nasilju
Vse več slišiš med otroki, ko 

se pogovarjajo, kako bi se 
maščevali nad sošolci. Nekoč 
sem stala na avtobusni postaji, 
ob meni pa nekaj fantov. 
Pogovarjali so se o nekem 
dečku, kako bi se mu maščeval i, 
ker j ih je zatožil učiteljici. Fant 
še slutil ni, kaj vse se 
dogovarjajo. Kar naenkrat ga 
obkolijo in premetavajo od 
enega do drugega. On ves 
začuden gleda fante in v očeh 
se mu začnejo nabirati solze. 
Ker je bil nemočen, se jim je 
vdal in j ih prosil, naj ga pustijo, 
toda oni začnejo v tem uživati. 
Pristopil je moški, ki je fante 
razgnal in pomagal ubogemu 
dečku do klopi, kjer gaje malo 
uredil. Vprašal gaje, zakaj so 
se spravili nanj, vendar si ni 
upal povedati. Saj je imel dovolj 
razlogov, daje bil tiho. Bal se 
je, da bi ga spel pretepli. Upam, 
da se meni to ne bo nikoli 
zgodilo. n.n.

Lepega sončnega dne sva s 
prijateljem šla v hribe s 
kolesom. Malo sva se odpočila 
in okrepila, nato pa sva se 
odpeljala proti domu. Med 
potjo naju nenadoma ustavijo 
trije fantje. Starejši zgrabi 
mojega prijatelja, ga potegne s 
kolesa, ter ga začne suvati. 
Prijatelju sem hotel pomagati, 
tedaj me drugi fant zgrabi in 
me suni na tla. Mimo pride 
starejši moški. Fantje se 
ustrašijo in zbežijo. Midva pa 
pobere va kolesi in se odpeljeva 
proti domu.

n.n.
Danes sem bil nasilen nad 

Radom. To pa je bilo zato, ker 
mi vedno kaj vzame, zafrkava 
ali pa brca. Če pa se bo to 
naprej dogajalo, bompadvakrat 
bolj nasilen kot doslej. Enkrat 
mu bom pokazal, kaj zmorem.

n.n.

Nasilje
Kamorkoli ozremo se, 
tam nasilje nam kaže zobe. 
Kako okruten je ta svet, 
kako okruten je naš planet. 
Le tu in tam je kak prijazen 
dan,
drugače je vse polno hudobij, 
ki tipinčijo ljudi.
Ljudje trpijo 
a nič ne storijo.
Križem rok sedijo 
in gledajo vso to hudobijo.

Maja Kavzar, 7.a, Dol

Pomagajmo medvedu do 
medu.



Žena, mati, kulturna delavka, pisateljica; katero od besed moram najprej napisati, da bom predstavila Anko Kolenc? Vse štiri, 
le da mora biti pred njimi še ljubezen! Ankina številka je šest - rojstni datum jo prinese, tudi kraj Vače jo ima. In to je dobro za 
njeno literarno ustvarjalnost in življenje. Na Vače je prišla s Štajerske, kjer seje leta 1950 rodila v Mariboru, oziroma iz Ljubljane, 
kjer je med študijem spoznala moža. Ostala sta na zemlji, ki jo je podedoval njen mož.

Vače so svojevrstna kulturna 
prestolnica. Ljudjeso bili do Anke sprva 
nezaupljivi. "Veliko energije in ljubezni 
je potrebno, da se jim približaš in te 
sprejmejo medse. Sedaj, ko se je tudi 
gledališka dejavnost razmahnila, ni 
težav. Včasihjcbilo igralce težko dobiti.
Pri mladih ljudeh je običajno, da po 
poroki ne igrajo več. Sedaj ostanejo v 
skupini. Igralec, ki nekaj let igra v 
skupini, čuti pripadnost gledališču. Za 
to so potrebna leta." Gledališka skupina 
GEOSS bo letos praznovala 15- letnico.
Ankaje režiserkam tudi vodi skupino. Njeno vodenjeje svobodno, 
brez prisile, zato ni izostankov pri vajah. Vadijo kar v stanovanju 
pri Kolečevih, saj skupina nima denarja za najem dvorane. Doma 
izdelajo tekst do dovršenosti, nato gredo na oder, da igralci dobijo 
še občutek za prostor.

Delo v kulturi in režija sta svetli plati njenega dela, cufanje za 
denar pa je temna plat. "Vsi v občini vedo, da se pripravljamo na 
15-letnico delovanja. Ne vemo pa, če nam jo bo uspelo finančno 
pokriti. Čeprav nismo nikoli odklonili sodelovanja na prireditvah 
v občini, nekateri nočejo razumeti, da ima skupina tudi stroške. Za 
delo potrebujemo material, ki gaje treba obdelati, nekaj moramo 
tudi plačati. Zelo smo inovativni, izdelujemo kartonske kulise, 
primerne za gostovanja." Za delo v kulturi je zelo pomembno 
izobraževanje. V preteklosti si ga niso mogli privoščiti, tudi sedaj 
ni veliko bolje. Vseeno sije letos družina Kolenc, ki šteje poleg 
zakoncev Anke in Zvoneta še tri hčere (gimnazijko Mojco in 
osnovnošolki Špelo in Jano), "privoščila" enotedensko gledališko

izobraževanje v Cerknem in se zadolžila, da še dolgo ne bo splavala 
iz rdečih številk.

"Najprej sem pisala pesmi. Leta 1980 je v samozaložbi izšla 
zbirka Dvoličnost življenja. Pesmi so povsem drugačne od tistih, 
ki jih pišem sedaj. Nastale so kot samopotrditev in so tudi odraz 
časa, izkušnja zaslepljenosti in neznansko poučne za nadaljne 
življenje. Od leta 1985 sc posvečam dramatiki in scenaristiki. Leta 
1990 sem se vpisala na šolo za dramatiko in scenaristko v Ljubljani, 
ki jo je vodil Vili Ravnjak. Dramatiko sem uspešno končala, 
napisala sem dramo Faeton, ki bo v sklopu treh najboljših izšla v 
zborniku ZKOS. Scenarij, ki ga pišem, ima naslov Hotimir in 
Samo. Čeprav so skicirani tudi zadnji prizori in jim je potrebno le 
še vdihniti življenje, sem ga za nekaj časa odložila. Nekatere stvari 
moram še razčistiti, jim dovoliti, da pridejo na piano, da bodo tudi 
vizuelno popolnoma jasne."

Anka .Kolenc je napisala 11 gledaliških del, od tega tri mladin
ska. Šest iger je bilo že uprizorjenih. "Delam z užitkom in ni mi 
treba hiteti. Žal mi je, da nimam več časa za pisanje mladinskih 
iger." Polovica njenih iger je komedij, saj je prepričana, daje treba 
življenje bolj opremiti s smehom.

Družino ima rada ob sebi in obratno. Za vsak trenutek, ko niso 
skupaj, jim je žal. Izgubljenih trenutkov sicer ni mogoče nado
mestiti, vendar imajo privzgojen občutek pripadnosti. To je za 
otroke dobro, naučijo se ljubezni, čustvovanja in obnašanja. Meni, 
da spet prihaja čas, ko se ljudje obračajo k družini. Pri Kolenčevih 
so tudi ohranili oziroma razvijajo družinsko recitiranje in branje. 
"Svoj im dekletom, ki imajo vse igralske sposobnosti, vedno rečem, 
kar me je naučil profesor Vili Ravnjak: Če imate sposobnosti 
igranja, zato ne bodite prevzetne. Vaš dolg je, da igrate!"

Joža Konjar

Glasbena šola Trbovlje tudi z letošnjim 
šolskim letom nadaljuje bogato, 
večdesetletno tradicijo uspešnega 
glasbenega izobraževanja mladih. V 
letošnjem šolskem letu je vpisanih 294 
učencev, od tega 60 novincev. Letošnji 
vpisje višji od lanskega za 25 učencev. Na 
šoli poučujejo violino, klavir, harmoniko, 
blok flavto, flavto, klarinet, trobila, kitaro, 
balet in izrazni ples ter tolkala. Poleg tega 
deluje tudi mala šola za učence do šestega 
leta, otroški pevski zbor Din Don ter 
mladinska pihalna godba. Pouk na šoli 
traja od 6 do 10 let. Šest let poučujejo

večinoma vse instrumente. Pouk klavirja in 
harmonike traja deset let. Od lanskoletnih 
absolventov te šole so se nekateri vpisali na 
Srednjo glasbeno šolo, nekateri na glasbeno 
smer Pedagoške akademije, nekaj pa sejih je 
posvetilo drugim poklicem. Glede nato, daje 
letošnji vpis učencev razmeroma zelo visok, 
jebilo za izvedbo programa potrebnč učiteljev. 
Tako ima šola letos redno zaposlenih deset, 
pogodbeno pa dvanajst učiteljev.

Šola se srečuje tudi z drugimi problemi. 
Težave imajo s sredstvi, ki bi jih morala 
zagotoviti občina. Ta je dolžna zagotavljati 
materialna sredstva za vzdrževanje zgradbe,

za nove instrumente, stroške za prehrano, 
prevoz, amortizacijo. Republika zagotavlja 
zaposlenim OD, občina kot ustanovitelj 
pa ostala denarna sredstva. Po nalogu 
inšpekcijskih organov bi morali nujno 
nabaviti akumulatorje za rezervno 
razsvetljavo. Poseben problem pa pred
stavlja zemeljski plaz na severnem delu 
pobočja, kjer stoji šola. Le dobra dva 
metra od zgradbe seje znova pojavil plaz, 
kije prebil varovalno pregrado in ograjo. 
O tem so seznanili pristojne na občini, 
vendar doslej še niso prejeli odgovora niti 
niso sanirali plaz.

Tine Lenarčič



ZABEL/O
Hrastnik

Moški pevski zbor Svobode I 
iz Hrastnika je preživel pretekle 
dni, od 7. do 10. oktobra, v 
Bohinju. Steklarski dom jim ni 
nudil samo prijetnega druženja, 
ampak so čas porabili za vaje 
novega repertoarjapod vodstvom 
prof. Vanje Tomca.

Miškolin se imenuje skupina 
vzgojiteljic iz Hrastnika in Dola, 
ki se ukvarjajo z lutkami in same 
prirejajo tekste za igre, poiščejo 
primemo glasbo, izdelujejo lutke, 
poskrbijo za sceno. Ena takih je 
bila tudi predstava ob Tednu 
otroka - Zajček išče domek.

F.M.

Trbovlje
Članice društva trboveljskih 

mažoretk so pod vodstvom Eme 
Zalezina nastopile ob otvoritvi 
sejma Gost-Tur 93 v Mariboru. 
Pri obiskovalcih sejma so 
vzbudile veliko zanimanje in 
pozornost.

V mali galeriji knjižnice 
Toneta Seliškarja je bila od 30. 
septembrtado 8. oktobra razstava 
likovnih in ročnih del učencev 
OŠ PE Franca Vreska. Pripravili 
so jo s sodelovanjem Kluba 
mladih Dezam iz Trbovelj v 
okviru projekta Učim se biti 
samostojen.

V predavalnici Delavskega
doma je 7. oktobra nastopilo 
Lutkovno gledališče glasbene 
mladine z Jesenic z igro Slonček 
Leopold. T.L.

Zagorje
V avli DD Zagorje bo do 20.

oktobra odprta razstava ob 300- 
letnici smrti J. V. Valvasorja. Poleg 
tekstovnih del, je poudarek na 
slikovni podobi, kar je obenem 
tudi namen informati vne razstave 
o znamenitem baronu - naj tudi 
njegovi povečani bakrorezi 
spregovoriju današnjemu
obiskovalcu.

V četrtek, 14. oktobra bo ob 
19.30 v DD Zagorje gostovalo 
Mladinsko gledališčeizLjubljane 
s predstavo Tartif v režiji Andreja

Rozmana - Roze, ki je bolj znan 
kot vodja Gledališča Ane Monroe 
in akter številnih dogajanj v KUD 
France Prešeren v Trnovem. 
Predstava Tartif je nekakšna 
posodobitevMolierovegasvetoh- 
linca Tartilffa, ki z lažjo in 
prevarami išče pot do ugodja. Igra 
je zanimiv prispevek o človeških 
lastnostih in pehanju na "kratko 
sapo". Predstavo so na letošnji 
reviji komedijskih predstav v 
Celju ocenili kot najboljšo v 
sezoni.

V Medijskih Toplicah bo do
29. oktobra odprta razstava akad. 
slikarja Črtomirja Freliha iz 
Radomelj pri Domžalah.

V soboto, 16. oktobra bo ob 
16. uri pri Medijski kapeli svečano 
odkritje spominske plošče v 
spomin J.V. Valvasorju, ko bodo 
kapelo zaznamovali kot njegovo 
zadnje počivališče. Na plošči bo 
prvič javno objavljen njegov 
epitaf v latinščini, ki so ga pred 
nedavnim našli v Semcniški 
knjižnici v Ljubljani, v 
slovenščino gajeprevedel France 
Baraga. Poleg napisa bo na plošči 
še plaketa s podobo Valvasorja, 
kijojenaredil Vladimir Štoviček 
in jo je občina Krško ob priliki 
odstopila, da je bilo možno 
narediti odlitek. Na prireditvi bo 
tudi mini razstava o gradu, v 
krajšem kulturnem programu 
bodo nastopili Pihalni orkester 
S VE A in recitatorji, slavnostni 
govornik bo dr. Matjaž Kmecl.

V nedeljo, 17. oktobra bo 
izjemoma ob 9. in 11.15 uri v 
kinu Zagorje predpremiera 
ameriškega fantastičnega filma 
Jurski park režiserja Stevena 
Spielberga. Ob vsesvetovni 
"dinozavrski maniji", kije zajela 
tudi Zasavje, ste na matinejo 
vabljeni ne glede na barvo las, 
starost in zanimanje.

P.R.

Litija
Učenci obeh litijskih šol so 

prejšnjo sredo in četrtek spoznali 
zagorskega pesnika Francija 
Lakoviča, ki jih je s svojimi 
pesmimi na potepu obiskal v

Tednu otroka. Za priložnostni 
program so poskrbeli učenci sami, 
z recitacijami avtorjevih pesmi, 
prisrčno srečanje pa je vodil 
pesnik in učitelj Vlado Garantirti.

Bogcnšpcrk je že v znamenju 
glasbe, saj so se pričele glasbene 
prireditve, ki se bodo odslej 
odvijale vsak drugi petek v 
mesecu skozi vso zimo. V petek, 
8. oktobra se je predstavil 
Ljubljanski trobilni kvintet, ki ga 
sestavljajo Tibor Kerekeš 
(trobenta), Damjan Damjanovič 
(trobenta), Robert Prednik (rog), 
Aleš Šnofl (pozavna) in
Damjan Jureš (tuba).

V Ribčah so v četrtek otvorili 
prodajno razstavo, likovne 
skupine VIVO, kijo organizirata 
atelje VI V O in gostilna Slovenka. 
Poleg Iva Kisovca in Maje 
Marinšek svoja dela razstavljata 
tudi svetovno znana umetnika iz 
daljne Sibirije, zakonca Hanonin. 
Sergej in Ljuba Hanonin slovita 
predvsem po stenskih poslikavah 
in dekorativnem slikarstvu. Sergej 
je odličen portretist, Ljuba pa 
poslikava keramiko. Razstavljene 
slike so plod skupnega dela, 
nastale pa so v času, ko sta bila 
sibirska zakonca na gostovanj u v 
Sloveniji.

/jp

Radeško
prebujenje

Radeška dolina že dolgo časa ni imela priložnosti videti tako 
kvalitetnih likovnih del, kot v dneh, ki so v znamenju krajevnega 
praznika. V hotelu Jadran, v nekdanji jedilnici, so se javnosti 
predstavili mladi ustvarjalci iz doline, osnovnošolci in amater
ski slikarji, ko so na svoj način obiskovalcem predstavili domač 
kraj, tukajšnje navade in običaje in nekatere krajevne značil
nost. Društvo prijateljev mladine iz Radeč je razstavo skrbno 
pripravilo, načrtujejo pa še razstavo fotografij ' na podobno 
temo.

V novem razstavnem prostoru podjetja Radečepapir pa so se 
tukajšnjim obiskovalcem predstavili mlajši slovenski slikarji, 
ki sodijo v utripajoči vrh slovenske grafične likovne ustvarjal
nosti. Z izborom dvajsetih grafičnih listov, ki sodijo v obdobje 
zadnjih sedmih let, je skušal Mednarodni grafični center iz 
Ljubljane gledalcu dati vsaj majhen vpogled v mnogovrstnost 
ustvarjanja umetnikov, ki so vsi zavezani močni grafični tradi
ciji Ljubljane, kot svetovnemu grafičnemu centru.

Generacijo, kije vstopila na prizorišče slovenskega grafičnega 
ustvarjanjavšestdesetih letih predstavljajo JanezBcrnik, Andrej 
Jemec in Meško Kiar. Poleg njih Grafični center v Radečah 
predstavlja še grafike Jožeta Ciuho, Lojzeta Logarja, Luciana 
Bratušo, Tomaža Gorjupa in Jano Vizjak. Med izborom grafik 
so tudi dela makedonskih avtorjev Boga Dimovskega in Todorča 
Atanasova. Ti vsebinsko, oblikovno in tehnično različni grafični 
listi imajo vendar nekaj skupnega. Vsi so bili izdelani v grafični 
delavnici MGLC in odtisnjeni na umetniških papirjih podjetja 
Radečepapir.

Razstava je zato več kot ena od razstav. V bistvu je ogledalo 
uspešnega sodelovanja med Mednarodnim grafičnim likovnim 
centrom iz Ljubljane in radeškim podjetjem, ki zadnjih nekaj let 
uspešno razvija ponudbo različnih vrst umetniškega papirja in 
izboljšuje njegovo kvaliteto. Direktor cen tra Tomaž Kržišnikje 
ob otvoritvi dejal: "Slovenija ima poleg nekaterih drugih 
uspešnih podjetij tudi v papirni industriji svojega paradnega 
konja. Podjetje Radečepapir je s kvaliteto umetniških papirjev 
v samem svetovnem vrhu. Dokaz temu so številne pohvale 
grafikov z vsega sveta, ki so poskušali tiskati na našem papirju ! "

Franci Kadunc

V
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KINO PROGRAM
Trbovlje-Delavski dom

15. -17.10.: OSTANI NA 
VEZI (am. akcija), pet. ob 19. 
uri, sob. in ned. ob 17. in 19. uri.

20.-22.10: BOTER 3 (am. 
krimi.), sre. in čet. ob 19. uri, 
pet. ob 17. uri.

Zagorje-Delavski dom
16. -19.10.: ŽIVI OGENJ 

(am.akcija),sob., ned. ob 17.uri, 
pon., tor. ob 19. uri.

17.10. : JURSKI PARK (am. 
fantastika), ned. ob 9. in 11.15 
uri - PREDPREMIERA

15.-18.10: PRŠUT, PRŠUT 
(Špan. erot. drama) sob.,- 
ned.,pon. ob 19. uri

20.-21.10: MESTO UPA
NJA (am. drama), pon.,tor. ob 
19. uri

Hrastnik-Delavski dom
15.10. ob 15. uri: 

WAYNEOV SVET (am. kom.)
15.-17.10: OSTANI NA 

VEZI (am. akcija),pet. ob 
19.uri, sob., ned. ob 17. in 19. 
uri

20.-22.10.: BOTER 3 (am. 
krimi), sre., čet. ob 19. uri, pet. 
ob 16.uri

Dol-Kinod varana

16.10.: WAYNEOV SVET 
(am. komed.), sob. oh IS. uri

Izlake-Kinod vorana
17.10. : HITRI OGENJ (am. 

akcija),ned. ob 19.15 uri

GLE D A LÌSCE
Zagorje: predstava gledališ

kega abonmaja TARTIF bo v 
četrtek, 14. oktobra ob 19.30 uri 
v dvorani delavskega doma. 
Predstavili se bodo igralci Slov
enskega mladinskega gledališča 
iz Ljubljane.

Trbovlje: v Delavskem domu 
Trbovlje bo 19. oktobra ob 19.30 
uri prva predstava za večerni 
abonma v organizaciji ZKO 
Trbovlje. Predstavilo se bo 
MGL s komedijo KlinikaTivoli

Trbovlje: 21. oktobra bo prva 
gledališka predstava za 
osnovnošolski abonma. Slov
ensko mladinsko gledališče iz 
Ljubljane bo uprizorilo musical 
B orisa A. Novaka Živalski kab
aret.

À 7CT A \/ A HrtLOI M VM

Trbovlje: V petek, 15. 
oktobra ob 18. uri bodo v likovni 
galeriji Trbovlje v DD odprli 
skupinsko razstavo del članov 
likovnega kluba DOLIK z 
Jesenic. Člani Dolika se bodo 
letos prvič predstavili s svojimi 
najnovejšimi deli. Razstavo si 
lahko ogledate vsak dan od 16. 
do 19. ure. Razstavo organizira 
ZKO Trbovlje, odprta pa bo 12 
dni.

ŽUR __
Zagorje: v soboto, 23. 

oktobra od 20. ure naprej bo v 
zagorskem delavskem domu 
gasilski ples.

Zagorje
Slikanice za začetnike v 

učenju angleškega jezika: 1.
Waddell M.: Rosies abies; 2. 
Kubiek D.: Midnight Teddies;
3. Mtiephy J.: Pive Minutcs 
Peace; 4. Waddell M.: The 
Happy Hedgehog Band; 5. 
Anholt C. inL.: Herc Come thè 
Barbies; 6. Rosen.M.: We’re Go- 
ing on a Bear Hunt; 7. Dale P.: 
Ten in the Bed; 8. Waddell M.: 
Can't You Sleep, Little Bear?; 9. 
Handford M.: Where's Wally?; 
lO.MacNaughton C.: Watch out 
for the Giant Killers.

Litija

Mladinska poučna literatu
ra: Dinozavri; Glavo gor, uh a 
dol: Pravljice iz Istre; Tarman 
D.: Jesen; Parker S.: Kako so 
živeli dinozavri; Tarman D.: 
Poletje; Tarman D.: Pomlad; 
Giommi R.: Učimo se ljubezni; 
Tarman D.: Zima.

Najmočnejši Zasavc
Kot smo obljubili, bomo v času Zasavčevega sejma v 

Trbovljah izbirali tudi najmočnejšega Zasavca. V igri Zasavca 
in Pivovarne Union smo na predtekmovanjih izbirali 
najmočnejše posamezne prireditve. Zmagovalci so se uvrstili 
v veliki finale, ki pa ga ne bomo pripravili na sejmu, kot smo 
nameravali. Najmočnejši Zasavc si pa res zasluži svojo 
prireditev. In tako bomo tudi naredili. V novembru, 
najkasneje pa do 15. decembra, bomo pripravili v 
sodelovanju s Pivovarno Union gala prireditev, na kateri 
bomo izbrali najmočnejšega Zasavca. Tako imajo finalisti 
še čas za treninge. Tisti, ki trilitrškega vrčka niso dobili, naj 
nas pokličejo v uredništvo (61-013). Sedaj smo vrče končno 
dobili in jim jih bomo lahko dostavili.

V finale so se ž.e uvrstili: Franc Vidergar iz Kandrš, 
Anton Zupanc iz Kostrevnice, Peter Prenk iz Trojan, Lilijan 
Gorazd Praprotnik, Trboveljčan Srečko Flere in Peter Juvan 
iz Kisovca. Finalistom se bo pridružil še tisti, ki bo najboljši 
na predtekmovanju v Trbovljah. Morda pa bomo pripravili še 
eno tekmovanje.

V Trbovljah bo prireditev v soboto, 16. oktobra ob 16. 
uri. Ne pozabite nanjo.

Tokrat: 3037 1642■ tiv-n f in i otÄ

Tokrat se izteka naša nagradna igra Zasavčevo 
poletje s pivovarno Union. Poletje se je izteklo, tudi
igre je enkrat konec. Nagrado pa smo v zadnjem 
kolu prepolovili. Ker se že petkrat ni nihče javil s 
pravilno številko, bi tokratni nagrajenec odnesel 
domov kar šestkrat toliko pločevink, kolikor je 
težak. Zato smo se odločili, da izžrebamo dve številki 
in vsakemu nagrajencu podelimo nagrado - trikrat 
toliko pločevink, kolikor tehta 

Tisti, ki ima pravilno številko 3037 ali 1642 na 
zadnji strani prejšnjega Zasavca (torej v številki 33) 
in se bo javil vsaj v petek do 15. ure v uredništvo 
Zasavca, bo dobitnik velike nagrade. Stehtali ga 
bomo v soboto popoldan na Zasavčevem sejmu.

M.P.
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ljubljenčke", ki so vse prej kat zapoje, mu preprosto vgradiš Oziroma, če citiram M. Mraka ze veste. Ljudje so v njem samo
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dobe... saj vèsti ...Trias. Jura. ‘ Skupaj sestav ijo več različnih Uvidi, še bolj /.ultimili, ne pa jih skorij na milijonov dolarjev Llužka. Os-
Kreda...) nam ponujajo preprosi pra-plazilcev, ter jih izolirajo na en široko odprli? 2)zakaj morajo v vseh carje zelo verjeten. G roaaaaaaar! 
recept - kako: Vzameš kanček neobljuden otoček. Nadzor nad bikih filmih izklapljati elektriko X Tommy
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1968 - Manager skupine Big Brother 
and Holding Company, Albert 
Grossman je izjavil, da bi novembra 
tega leta njihova pevka Jani s Jopi in 
zapustila skupino zaradi svojih prevelikih 
obveznosti z razlogom, da se ne more več 
razvijati skupaj.

1970 - Pri Tanila Motown Records 
so objavili novico, da soprodali 10 milijon 
singl plošč skupine Jackson 5. Tako so 
postale več milijonsko nakladne pesmi 
kot npr. ABC in I want you back.

1971 - V New York Timesu so z 
anketo narejeno med mladimi belim 
prebivalstvom opažali vse večji interes 
za čmo gospel glasbo.

1973 - Kitarist in vodja skupine 
Santana, Carlos Santana je sklenil

pristopiti novemu duhovnemu gibanju 
Sri Chinmoy ( v katerem pa je že bil 
kitarist McLaughin) in si nadel ime 
Devadip kar je isto kot ime Santana le v 
jeziku tega gibanja. Isto leto je postal hit 
skladba Angie skupine Rolling Stones.

1974 - Po šestih letih dela na materialu 
je svojo ploščo Walls and bridges izdal 
John Lennon. Taje v hipu postala al
bum leta.

1975-Po dolgem času so pred petdeset 
tisoč glavo množico ponovno zaigrali 
Jerry Garcia and Friends. Na koncertu

pa so se pojavili tudi novi Jefferson 
Ai rplai n toki at kot Jefferson Starship.

1976 - Pri streljanju s pištolo mag
mi m 375, ko je ciljal steklenico sode, 
zadel svojega basista nihče dni g kot 
Jerry Lee Lewis. Jerry a so zaprli zaradi 
nošenja orožja brez dokumentov in 
seveda napada na osebo.

1977 - David Bowie je sprejel 
povabilo Binga Crosbya, da z njim 
nastopi v duetu na božičnem showu. V 
ta namen sta posnela dve pesmi in to 
Little drummer boy in Peace of earth.

1980 - Zaradi prevelike doze alkohola 
(popil je namreč preveč vodke) je umrl 
bobnar rock skupine Led Zeppelin, John 
"Bonzo” Bonham. Začela se je tudi 
glasbena kariera za tiste čase kontro
verzne skupine v glasbi - B 52's.

1981 - To leto seje končno znašel in 
našel svoj prostor v glasbeni sceni nihče 
drug kot Prince. Takrat so ga imeli za 
reikamacijo Jiinija Hendrixa.

1982 - ßvoj prvi glasbeni uspeh so 
poželi - s skladbo Harvest home angleška 
rock skupina Big Country. Nastali so iz 
ostankov anarho-punkovske skupine 
Skidds oziroma kitarista te skupine 
Stuarta Addamsa.

Rudi Špan-Muc

Kot veste, seje pred kratkim pri nas 
mudil Miran Rudan. Ko smo ga 
zaprosili za kratek pogovor, da bi 
povedal kaj počne in kakšni so njegovi 
načrti, seje le nasmehnil in dejal: "Ne 
bom nič govoril, vse bom povedal, ko 
bo prišel čas." Kdaj pa bo to in seveda, 
kaj nam bo Miran zaupal, je še nerešeno 
vprašanje. Vsi pa upamo, da bo svoje 
skrivnosti razkril prav kmalu.

Opazili ste lahko, da so zasavske 
skupine med Gorenjci zelo popularne. 
Najprej so se na Radiu Kranj 
predstavili člani skupine Orlek, sedaj 
pa vsi upajo, da jih bodo v Kranju 
obiskali tudi člani skupine Hiša. 
Glasbeni uredniki in ostali delavci na 
tamkajšnjem radiu so zelo navdušeni 
nad njihovo glasbo. Se sedaj še 
sprašujete, kdo bi lahko vzel Gorenjca 
v roke in ga naučil olike in spoštovanja? 
Zasavc, kdo pa drug.

Martina Kajfež, lanska zmagovalka 
za slovenski obraz leta, je v letu dni 
manekenske kariere zelo napredovala. 
Na tekmovanju Look of thè year je

Lačd F— Z^nFredm Plestenjak let Sašo
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je nove pesmi Je 
napisal, satnpaprav», 
da botio bolj tesne, 
kot so bile npr. 
Sonček |e..., 
Zarjavele trobente, 
Stujeic... Naslov 
albuma bo Zadnja 
večerja, Zoran je prav 
tako Je napovedal svoj 
u.>vi samostojni album.
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Jože Manko S tem triom 
Alenka nastopa vsak drugi 

čotitck v ljubljanskem ja/'/ovseni

kaseta in CD Jana Plestenjaka, Jan. prihodnjega leta. Na »jej bodo ludi 
predvsem odličen kitarist, je na kaseto nekatere priredbe: Vse kar želim, je 
uvistil deset pesmi. Naj stvari so 3 in slovenski naslov pesmi, ki jo je pel

Žnidarič, Alenka Godec, Dominik prip.avljatudiduet/.MartoZoie.ldse
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osvojila drugo mesto, zatem videla 
sanjski Miami in nato v žep "zbasala" 
pogodbo za 100.000 zelenih listkov - 
dolarjev seveda. Pa naj še kdo reče, da 
so Slovenke poceni.

Zlatko Dobrič je izdal kaseto z 
naslovom Ti boš moja ribica. Zakaj 
se je odločil za tak naslov ne vemo, 
mislimo pa si, daje verjetno na kakšnem 
od svojih koncertov zagledal prikupno 
mladenko in si rekel: "Ta bo pa moja 
riba!" Če domnevamo pravilno, še 
preverjamo.

A ca Razbomlka pozna vsak, ki se 
zanima za slovensko glasbo, saj je 
lastnik sedaj, na žalost, pogorelega 
studia Tivoli, v katerem so snemali vsi 
znani slovenski glasbeniki. Od studia 
so ostali le deli, kijih Aco razstavlja na 
sejmu Elektronike v Ljubljani. Da pa 
bo Acova pot do ureditve novega studia 
nekoliko lažja, znani slovenski 
glasbeniki pripravljajo dobrodelni 
koncert, ki bo 28. oktobra v HaliTivoli. 
Pa naj še kdo reče, da nismo Slovenci 
- kot bratje. S.G.



TONE - klaviature, harmonika
JANKO-bas kita« vokal
MARKO - kitara, vokal

nami (spet smeh). Ime si je izmislil Vili Bertok 
(basist Don Juana op.p.). Gamsa je težko ujeti in 
tako je tudi z nami."

Ob Vilijujim pomaga šeen Don Juan, zimenom 
Damir Jurak. Pri snemanju pesmi igra bobne, fantje 
pa na koncertih uporabljajo "ritem mašino." 
Njihovo glasbo je Marko definiral kot "mešanico 
med narodno-zabavno in pop glasbo," skupino pa 
kot "rockeije v narodnih nošah."

Samo dvema posnetkoma navkljub, pa se 
Gamsi že pripravljajo na izdajo prve kasete. 
Dogovarjajo se z ZKP RTVS, potekajo pa tudi 
dogovori z založbo Mandarina. Ob tem, da jim 
pomagata dva člana skupi ne Don Juan, ter da so 
bili letos tudi njihova predskupina, je druga 
opcija malce bolj verjetna. "Daj, napiši še to, da 
18. oktobra nastopamo v oddaji "Poglej in 
^adeni." Boš?" Bom, ni problem.

Tomaž A. Štojs

In ne kakršnikoli. Cela družina
Gamsov je na pohodu. Tone, Janko,
Marko in njihovoče Janez Omahna.
Prvi trije sestavljajo skupino, ki sije 
nadela dokaj čudno ime, oče Janez pa 
je njihov mentor, voznik, prenašalec 
opreme, prijatelj... Zasavskim 
ljubiteljem glasbe bi morali biti dobro 
znani. Poleti so namreč igrali skoraj 
izključno v pri nas. Padež, Čolniše,
Kisovec, Podkum... In ob tem imajo 
fantje samo dva studijska posnetka.
Oh Carol, skupine Smokie in slovensko 
verzijo,z naslovom Kori. "Ja, res imamo 
samo dva posnetka," pravi Marko,
"imamo pa tudi celo kaseto, sicer z demo 
posnetki, pa vendarle. Razdelili smo jih 
našim prijateljem, ki so izredno 
zadovoljni."

Malokdaj vprašam po imenu skupine. Ampak, 
zakaj Gamsi? So bratje ljubitelji Laškega piva ali 
so nemara iz Laškega. Pred odgovorom je sledil 
glasen krohot mojega sogovornika. "Ne eno ne 
drugo. Smo iz bližine Domžal in tam se pije Union.
Ampak tudi z Laškim pivom nimamo nobenih problemov. Kvečjemu on z

V-

Naglasbe ni sceni namerava Vlado skupaj zBeltinško 
bando, ki ga spremlja na zadnjem CD-ju in 
kaseti Spominčice, izdati še "live" kaseto, ki 
je bila posneta nakoncertih (največ v Maribo
ru). Kaseta naj hi izšla v mesecu dni. Omeniti 
pa velja, da ga na Spominčicah v pesmi Lili 
Marlen spremlja tudi pihalni orkester Svea iz 
Zagotja. Vlado pripravlja nove skladbe tudi s 
skupino Martin Krpan, ki naj bi bile posnete in 
predstavljene naslednje leto. Čez zimo pa 
namerava imeti več koncertov, ki se začnejo z 
nastopom na Borštnikovem srečanju konec 
oktobra, 2. decembra ga bo moč poslušati v 
Cankarjevem domu, potem pa tudi po drugih 
slovenskih krajih. Vlado Kreslin v Zasavju še ni 
samostojno koncertiral, pred nekaj leti smo ga 
lahko poslušali le z Martini Krpani na Izlakah. 
Upajmo, da ga bo tokratna turneja po dolgem času 
spet zanesla v naše kraje.

Jože Ranzinger jr.

Med nedavnim obiskom v Radencih,sem 
imel priložnost srečati Vlada Kreslina. Ker je po 
njegovem zadnjem uspehu (Cl)-ju in kaseti 
Spominčice), ki sta bila prodana v 2500 in 10000 
izvodih, nastalo nekakšno zatišje, me je 
zanimalo, če se že pripravlja nova nevihta.

Vlado trenutno sodeluje pri snemanju edinega 
letošnjega slovenskega celovečerca. Scenarij zanj 
je bil napisan po romanu Namesto koga roža 
cveti, ki opisuje življenje ciganov. Film se dogaja 
v Prekmurju in Vlado v njem igra očeta enega od 
dveh glavnih junakov, za film pa je seveda 
prispeval tudi nepogrešljiv light motiv - pesem 
Namesto koga roža cveti. Čeprav Vlada doleti 
v filmu smrt, ostaja v življenju še kako aktiven. 
Razen v filmu nastopa trenutno tudi v 
mariborskem gledališču, kjer v oktobru skoraj 
vsak dan igrajo predstavo Jermanovo seme. 
Predstavapoteka v prostoru Minoritske cerkve 
v Mariboru in je nekakšna glasbena parodija 
na Cankatjevo predlogo.

J
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KMETIJSKA ZADRUGA 1 
IZLAKE z.o.o.

pos/ova/n/ca AfEDEA

V poslovalnici MEDEA na Izlakah 
imamo bogato izbiro moške, ženske 

in otroške obutve.
NA ZALOGI JE ŽE JESENSKA - ZIMSKA OBUTEV 

PO UGODNIH CENAH:
- ženski salonerji od 2.600 SIT dalje 

- ženski semiš visoki škornji od 4.900 SIT dalje 
- dekliški semiš visoki škornji od 
št. 31 dalje od 4.400 SIT dalje 

- otroški gumijasti škornji od 840 SIT dalje 
- Goratex - neprem. otroški čevlji od 3.800 SIT dalje 

- otroški copati (zimski) od 571 SIT dalje

NUDIMQ VAM MpŽNOST 
PLAČILA NA CEKE:

nad 3.000 SIT na DVA ČEKA 
nad 5.000 SIT na TRI ČEKE 

nad 8.000 SIT na ŠTIRI ČEKE
ODPIRALNI ČAS: od 8.00 do 19.00 ure; 

ob sobotah od 8.00 do 12.00 ure.

[ TELEFON: 0601/73 696 VABLJENI! J

KOVINOTEHNA
TRGOVINA SS

EFü iüT rbovlje

Obnovljena in povečana trgovina 
Dol pri Hrastniku, Pod hribom 2

'BELA TEHNIKA IN AKUSTIKA'
'MALI GOSPODINJSKI APARATI*
'ELEKTRIČNI, VODOVODNI IN TOPLOVODNI 

INSTALACIJSKI MATERIAL'
'OKOVJA, ŽIČNIKI, VUAKI'
'STEKLO, PORCELAN, SVETILA'
* BARVE, LAKI, ČISTILA'
'UGODNE, KONKURENČNE CENE * POPUSTI 

' PRODAJA NA ČEKE'
* AKCIJSKA PONUDBA *
PS GORENJE 604 ZA GOTOVINO 39.990,00 
PS GORENJE 604 NA KREDIT 43.990,00 
PS GORENJE 606 ZA GOTOVINO 46.200,00 
PS GORENJE NA KREDIT 49.990,00 
MESOREZNICA KOVINSKA 16.709,00 
7 DELNA GRT. RJE PROSTE 
POSODE IZ UVOZA 9.690 „nEIV|l
RAZPRODAJA tUDI N*o, HRASL
’BELTON" 0.9 550,00 LqUU
"BELTON" 4L 2.190,00 fiu V TRB°
“BELTOP" 4L 3.450,00 
"BELTOP" 0.9L 880,00 
ZIDNE BARVE JUPOL 3KG 414,00 
AKUMULATORJI MEŽICA 40A 3.990,00 

50A 5.513,00 
60A 5.870,00

VISEČE SVETILKE - FILIPINSKA
ŠKOLJKA ŽE OD 2.760,00 DALJE
ENOJNI REFLEKTORJI OD 900,00 DO 1.680,00
ZIDNA MEŠALNA PIPA 3.630,00
TOALETNI PAPIR 169,00
Za gotovinski nakup nad 12.000 SIT - 5% POPUST, 

razen za artikle v akciji

MOGOČE
JE MOGOČE"

tNlKU

Podjetje za trgovino, gostinstvo in turizem, d.o.o. 
Pugljeva 25, Ljubljana, PE zagorje, Kolodvorska 6

Vas obvešča, da smo odprli diskont

MERCATINO
kjer vam po ugodnih cenah nudimo:

- tekstil
- keramiko 

- porcelan 
- kristal

- kuhinjske pripomočke 
- igračke

Nudimo vam možnost plačila na več obrokov! 
Pri gotovinskem nakupu nad 30.000 SIT 

imate 10% popusta!

1

gorenjese/v/s d.o.o.
SE Trbovlje, Rudarska c.2A 

telefon 22 277, telefax 26 174

ŠIROKA PONUDBA IZDELKOV:
gospodinjski aparati, 
barvni televizorji, 
satelitski sprejemni sistemi 
klimatizerji - klima naprave 
alarmni sistemi za varovanje objektov, 
plinske peči za ogrevanje in 
bojlerji Duvall visoke kakovosti 
originalni rezervni deli gorenje

UGODNI PLAČILNI POGOJI:
gotovinski popust
brezobrestno plačilo na 4 obroke s čeki 
možen nakup na 6 obrokov

24 MESEČNA GARANCIJA 
za nakup bele tehnike

TEUÌP0 PRODAJA NA ZAKUP- TEMPO
omogoča mesečno odplačevanje 
na dve leti, takojšnjo uporabo 
izdelka, brezplačno vzdrževanje 
ves čas zakupa

AKCIJSKA PRODAJA: 
pralni stroji že od 43.200 SIT dalje 
televizorji že od 39.996 SIT dalje

Pridite in se prepričajte v SERVIS GORENJE na Rudarska c.2A

NOVO: V ponedeljek, 18.10.93. ob 11.uri je otvoritev novih 
poslovnih prostorov, kjer je bil včasih vrtec, v stolpnici 

na Rudarski c. 2A, to je nasproti blagovnice Centromerkur,
S tem želimo še izboljšati našo ponudbo.

VLJUDNO VABLJENI, SE PRIPOROČAMO!

lmauulJW|lnrmif>^. .mmin- .mm,-..mm .... ..............mini» umi



f w —...........
Zibret znova v 

Zagorju
Po odstopu Leopolda Rogliča je moštvo ETI 

Elcktroelementa do nedeljske druge prvenstvene 
zmage z Beltransom popeljal Alojz Škrinjar. To je 
bila le začasna rešitev, saj so Zagorjani za novega 
trenerja izbrali dosedanjega vodjo stroke pri O RIA 
Rudarju Vinka Žibreta. Ta51-letnistrokovnjakje že 
z uspehom deloval v Zagorju, kamor seje vrnil po 
komaj desetih mesecih. Spomnimo se, daje Žibret 
prvič prevzel zagorsko moštvo jeseni leta 1989 in ga 
uspel zadržati v tedanji območni ligi, že v naslednji 
sezoni je Proletarec s samo enim porazom osvojil 
naslov prvaka in se prvič uvrstil v republiško ligo, ki 
je ob samostojnosti Slovenije postala prva državna 
liga. Ekipa je pod njegovim vodstvom najprej ostala 
v ligi, že v naslednji jeseni pa je bila po polovici 
tekmovanja uvrščena na 9.mestu lestvice in bila na 
pragu naj večjega uspeha kluba v zgodovini. Toda 
ljubezni je bilo kar naenkrat konec, epilog pa je znan. 
ETI Elektroelement je izpadel v drugo ligo, kjer mu 
kljub temu, daje bil pred prvenstvom velik favorit, 
ne cvetijo rože. Zagorjani so že precej zaostali, 
vseeno pa še upajo na priključek k vrhu. Vinko 
Žibret bo prvič na uradni tekmi na klopi v nedeljo, 
ko Zagorjani gostujejo pri letos odličnemu Korotanu. 
Če bodo s prihodom Žibreta prišli boljši časi 
zagorskega nogometa, bomo kmalu videli.

Do zaključka redakcije nismo uspeli zvedeti, kdo 
bo Žibreta zamenjal na klopi ORIA Rudarja. O tem 
pa več v naslednji številki.

Sašo Fabjan
V-...................................... ...................... .

Nočni tek
Atletski klub iz Radeč je 

v okviru praznovanja kra
jevnega praznika organ
iziral 24. nočni tek po ulic
ah mesta. Skupno seje tek
movanja udeležilo 98 tek
movalcev iz šestih sloven
skih atletskih klubov. Pr
ireditev, ki jo je motil dež, si 
je ogledalo veliko krajanov, 
priznanje pa gre klubu za 
odlično izpeljano organiza
cijo.

Ob zaključku zanimive 
tekme so tekmovalci skupaj 
s približno 250 rekreativci 
pretekli tekmovalno progo, 
kar je dokaz, da podobnih 
prireditev manjka. Če bo 
klub v prihodnje še organ
iziral podobna tekmovan
ja, mu je vsekakor potreb
no priskočiti na pomoč, saj 
si peščica zagnancev 
resnično prizadeva, da bi 
kraljica športov našla svoje 
mesto tudi v Radečah. 
Nekateri rezultati tekmov
alcev AK Radeče kažejo, 
da so pri tem uspešni, saj

imajo celo državnega prva
ka v metu kopja.

Zmagovalci: 1. in 2. 
razred - pionirke: Jerneja 
Veber (OŠ Sevnica), - 
pionirji: Jernej Povše (TK 
Boštanj); 3. in 4. r. - 
pionirke: Polona Martič 
(TK Boštanj), pionirj i: Niko 
Stinta (OŠ Radeče); 5. in 6. 
r.: - deklice: Petra Radišek 
(OŠ Sevnica), - fantje: Uroš

Zupan (AK Rudar Trbov
lje), 7. in 8. r.: - dekleta: 
Klavdija Tomažin (OŠ 
Sevnica), - fantje: Damjan 
Horjak (AK Sevnica), 
mladinke: Malči Juvančič 
(AK Rudar Trbovlje), 
mladinci: Robert Grojzdek 
(AK Sevnica), članice: 
Zvonka Bregar (AK Sevni
ca), č lan i : J anez S tari na ( A K 
Papirničar).

F.K.

Zmagal Kužnik
Po večkratni/! odpoved ih 

zaradi dežja in zalo tudi 
precej okrnjeni zasedbi, se 
je v soboto, 9. 10. 1993 
organizatorjem III. prven
stva Zasavja za veterane+35 
in+45 let posrečilo izpeljati 
tekmovanje do konca. Tek
movanje je potekalo na 
igriščih Izlake, prijavljenih 
je bilo le 12 tekmovalcev.

V kategoriji starejših vet
eranov +45 let je svojo pre
moč zopet dokazal Janez 
Kužnik iz Trbovelj, saj je 
znova brez poraza (tretjič 
zapored) zmagal. Na dva 
gema sc mu je sicer približal 
Stanc Gošlc (Izlake), kar je 
zadoščalo le za drugo mes
to. Tretji je bil ženo zmago 
Vlado Ščurk (Trbovlje), 
četrti pa Kandi Polak 
(Izlake).

Rezultati: Kužnik - Po
lak 6:0; Goste-Ščurk 6:2; 
Ščurk - Polak 6:3; Kužnik 
-Goste 7:5; Goste-Polak 
6:4; Kužnik - Ščurk 6:1.

V mlajši kategoriji veter
anov +35 let lanski zma
govalec Jože Lebar iz Izlak 
ni dovolil presenečenj in je 
z zdaj že daleč naokoli zna

no vztrajnostjo gladko 
zmagal med sicer samo os
mimi tekmovalci. Franc 
Koritnik (Izlake) seje letos 
v finalu zmagovalcu v 
borbenosti zelo približal, 
vendar mu več kot časten 
poraz in dobljen gern ni us
pelo zabeležiti. Za nefor
malno tretje mesto je Miha 
Hild (Izlake) premagal Do
minika Kužnika (Trbovlje) 
z 9:3.

Vrstni red: 1. Lebar 
Jože, 2. Koritnik Franc, 3. 
Miha Hild (vsi Izlake) 4. 
Kužnik Dominik (Trbov
lje).

Zasavsko prvenstvo 93 
je kljub za tenisače izredno 
muhasti in malce preveč 
deževni jeseni uspešno or
ganiziral domači klub TK 
Izlake. Kdor je ostal lačen 
igre, si je lahko potešil na 
priložnostnem pikniku, 
razšli pa so se v upanju, da 
bo jesen 94, ko se spet 
pomerijo na 4. prvenstvu, 
lepša z vremenom in vepj im 
številom tekmovalcev.

Miha Hild

Čuk najboljši
Trbovlje, 9. 10. 93 - V 

Trbovljahje bil zadnji turnir 
v letu 93 v d veh kategorij ah. 
V pionirski kategoriji je 
zmagal Žiga Valentinčič z 
zmago nad Petrom 
Kneževič. V kategoriji 
članov Marjan Čuk zopet 
ni dovolil večnem rivalu 
Petru Golobu prevzeti 
primat in le z zmago 2:0 v 
setih potrdil prvo mesto v 
klubu.

Rezultati polfinala: 
Čuk:Možic 6:1, 6:4;

Golob:Dolinšek 6:1, 6:0;
Finale: Čuk:Golob6:2, 

6:4.
M.H.

Mala šola šaha
Šahovski klub Rudar 

Trbovlje organizira v svoj ih 
prostorih 1. letnik pionirske 
šahovske šole in malo šolo 
šaha. Otroci se lahko vpišejo 
preko okrožnic v šolah in 
vrtcih. Vpis bo potekal 16. 
oktobra 1993 od 9.00 do 
11.00 za pionirsko 
šahovsko šolo in od 11.00 
do 12.00 za malo šolo šaha 
v prostorih ŠD Rudar. V L 
letnik se lahko vpišejo 
učenci od 2. do 6. razreda 
osnovne šole, v malo šolo 
šaha pa otroci od 5. leta 
naprej. Vse mlade šahiste 
vabimo, da se nam 
pridružijo.

U.Z.

Nogomet

Končno zmaga
ETI EE - Beltrans 3:1

(1:0)

Zagorje, igrišče 
Proletarca, gledalcev 400, 
sodn ikj. H orvat (Maribor). 
Strelci: 1:0 Šink (44), 1:1 
Stojko(51),2:l Žibrct(64- 
11 iti), 3:1 Kern (86)

ETI EE: Hace.Borštnar, 
Žibret, Brečko (Kurež), 
F.Kranjc, Razboršek, Šink, 
Kern, Holešek. Petrušič, 
Grčar (Povšnar)

Beltrans: Rajh,
Radikovič, Modlic,
R.Bercndijaš, Posavac, 
Hošpel (A.Osterc), 
M.Osterc (Kutoš), 
Puklavec, Stojko, Vozlič, 
Slana.

Zagorjani so končno 
dosegli drugo prvenstveno 
zmago. Boljše so igrali v 
prvem delu, ko so si 
pripravili več zrelih 
priložnosti in povedli z 
golom Šinka, ki mu je lepo 
podal Petrušič. Višje 
vodstvo sta preprečila 
gostujoči vratar Rajh in 
sodnik, ki ni dosodil dveh 
očitnih enajstmetrovk. V

NOGOMET
Radeče: 16.10. ob 

15.00 Papirničar - S KS 
Dover (3.1iga), stadion v 
Radečah

Kisovec: 16.10. ob 
15.00 Svoboda - Tabor 
Sežana (3.liga), igrišče 
Svobode

Trbovce: 17.10. ob 
15.00 O ria Rudar -

Turnišče (2.liga), stadion 
Rudarja

ROKOMET”
Trbovlje: 16.10 ob 

19.00 Omnikom Rtidar- 
Nova oprema (1 .liga), OŠ 
Trbovlje

Hrastnik: 16.10. ob 
19.00 Dol TKI Hrastnik- 
Sevnica (2.liga), dvorana na 
Logu

"tenis

Litija: 16. in 17. 10. bo 
turnir posameznikov za

serijo Dnevnik - Kirn in 
rekreacijsko teniško 
lestvico Slovenije, 
teniška igrišča v centru 
AS. Prijavite se lahko 
do četrtka do 20.00 ure. 
Rezultati žreba bodo na 
voljo isti dan po 21.00 
uri na tel.: 061/881-817. 
(Stane). Kategorije: do 
25, nad 35 in nad 45 let. 
Turnirja se ne morejo 
udeležiti igralci, ki so 
uvrščeni do 50. mesta na 
jakostni lestvici teniške 
zveze Slovenije.



nadaljevanju so se gostje 
odprli, že v prvem 
resnejšem napadu izenačili 
in še nekajkrat nevarno 
napadli. Novega
presenečenja pa vendarle ni 
bilo. Za to sta poskrbela 
Žibrct, ki je po prekršku 
nad Holeškom realiziral 
najstrožjo kazen in Kern s 
krasnim zadetkom v 
končnici tekme.

S.F.

Pričakovan
poraz

Avto Hum - ORIA 
Rudar 3:0 (1:0)

Kočevje, igrišče v šport
nem parku Gaj, gledalcev 
700, sodnik Kandare 
(Ljubljana). Strelci: 1:0 
Vujčic (45), 2:0 Jolič (64), 
3:0 Rajšel (80).

Avto Hum: Pejkovič, 
Ramar. Muhvič (Majerle), 
Rajšel, Čosič, Šalja (Križ), 
Novak, Bošnjak, Vujčic, 
Jolič, Stojanovič.

ORIA Rudar: Mudrinič, 
Kic, Florjane, Rižner, Štok, 
Zaimovič (A.Ranzinger), 
Sotenšek, Herman, Žlak, 
Breznikar, Jesih.

Trboveljčani so tudi na 
četrtem letošnjem gostovan
ju ostali praznih rok. Zmaga 
vodilnega moštva je pov
sem zaslužena, saj so se 
gostje enakovredno kosali 
ledo končnice prvega dela, 
ko je moral zaradi poškodbe 
iz igre Zaimovič. Igra v 
obrambi je bila nato slabša 
in manj zanesljiva, kar so 
igralci trenerja Perice izko
ristili in trikrat matirali 
Mudriniča.

S.F.

Končno zmaga
Litija - Zlata Kaplja 

(Radomlje) 1:0 (0:0)
Litija, igrišče Litije, 

gledalcev 400, sodnik Fon 
(Tolmin). Strelec: Harhek 
(79).

Litija: Grošelj, Jarm 
(Begič), Ocepek, Props, 
Golnar, Martič, Zajc, Felc, 
Roglajen. Barbck, Mele.

Zlata Kaplja: Kovač, 
O solin, Bogojevič, Kaplja, 
Dolinšek, Popolar, Mlakar, 
Josipovič, Urbanija 
(Lioičič), Marinšek,
Tekavc.

Domači so končno 
osvojili novi točki po zelo 
dobri igri skozi celo tekmo. 
S klopi sta moštvo vodila 
pomožni trener Tišler in 
Rajko Kneževič, ki se ga 
spominjamo iz zlatih časov 
litijskega nogometa.

V prvem napadu so imeli 
gostje enkratno priložnost, 
saj sta se kar dva igralca 
gostov našla sama pred 
Grošljem, ki pa je bil 
uspešnejši. Potem so igro 
prevzeli v roke domači, ki 
pa so bili ponovno strelsko 
nerazpoloženi vse do 79 
minute, ko sta si Poglajen in 
Barbck izmenjala dvojno 
podajo na robu kazenskega 
prostora. Poglajna so 
globoko v 16 metrskem 
prostoru gostje zrušili in 
sodnik je brez oklevanja 
pokazal na 11 metrovko. 
Barbck pa je bil neusmiljen. 
Dokonča smo videli še nekaj 
neizkoriščenih priložnosti 
domačih, kjer velja za 
borbenost pohvaliti vse. 
Tudi gledalce za obisk.

S.K.

Zopet ot> točki
Bilje-Svoboda 2:0 (0:0)
Bilje, igrišče v Biljah, 

gledalcev 200, sodnik 
Radovanovič (Koper).

Svoboda: V. Kurcž, 
Vozelj, Karamarkovič. 
Goštc, M. Kurež. Hodak, 
Račič, Bučar, Kovač, 
Vrtačnik, Zakonjšek.

Tudi tretje gostovanje 
Svobode seje slabokončalo, 
saj so izgubili že tretji par 
točk. V prvem delu tekme so 
se Kisovčani. še kar dobro 
upirali in držali neodločen 
rezultat. V drugem polčasu 
pa so boljši domači dosegli 
dva gola, ter zasluženo 
zmagali.

J.M.

Smola
Papimičarja
Kovinar - Papirničar 1:0
Maribor, igrišče 

Kovinarja, gledalcev 150, 
sodnik Grabar (Ptuj). 
Strelec: Kukljič (10).

Kovinar: Prelec, Muhič, 
Šebalj, Rclič, Vrčič, Zi m cd 
B.. Šebalj M., Kovačič, 
(Planšck). Kukljič. Čelan 
(Ornik).

Papirničar: Keine,
Trebcše. Ramaž. Guček, 
Plazar, Cetin, Kačičnik, 
Ribič, Kirbiš, Guček D. 
Rcžun (Molan).

Igralci Papimičarja so 
imeli v Mariboru izredno 
smolo. Kljub zelo dobri igri 
so izgubili, potem ko je 
sodnik Grabar v 73 minuti 
dosodil 11-metrovko za 
domače. Sodnik je 
gostujočima igralcema 
Ribiču in Oti čeku zaradi 
preostrega štarla pokazal 
rumene kartone. Žal je 
prišlo v 78 minuti do 
manjšega incidenta, ko je 
po navedbah domačih 
Boštjan Guček udaril 
domačega igralca. Sodnik 
je Gučka izključil, ta pa 
pravi . da prekrška ni 
napravil. Kljub porazu 
igralci Papimičarja upajo, 
da bodo v jesenskem delu 
prvenstva pri vrhu v tretji 
slovenski nogometni ligi.

F. K.

Rokomet

Tokrat
zanesljivo

Om n ikoni Rudar - 
KVM Ribnica 22:18 
(10:6)

Trbovlje, dvorana OŠ, 
gledalcev 500, sodnika 
Babič (Grosuplje) in 
Mehle (Domžale).

Om n ikoni Rudar: 
Lipovšek, Jug, Medved 3,
S.DcržičS, Vrbnjak, Kosec 
8,1.Dcžič 2, Senčar, Mašič, 
Voglar 4. Abdič, Senica.

KVM: Krajc, Ilc 2, 
Marolt. Tanko, S.Mihelič 
1, Lesar 2. A .Mihelič 4, 
Škaper5, Fajdiga l.Djokič 
3, Geize.

Trboveljčani so z 
odlično obrambno igro 
uspeli preprečiti ponovno 
neprijetno presenečenje, ki 
so ga doživeli lani, ko sojih 
Ribničani "sesuli" sredi 
Trbovelj. Še več, v prvem 
delu prvega polčasa so 
gostom dali točno vedeti, 
kdo j e gospodar na igrišču. 
Vratarja sta tokrat izvrstno 
opravila svojo nalogo saj 
je mladi Uroš Senica v 
prvem polčasu ubranil dva 
strela s sedmih metrov, v 
drugem polčasu pa je po

rahli zmedi v obrambnih 
vrstah svojo nalogo več kot 
izvrstno opravil Danilo 
Lipovšek. V drugem 
polčasu so domači nekoliko 
umirili tempo, gostje so se 
jim približali na tri gole, 
ved ar pa zmaga ni bila 
ogrožena niti sekundo, saj 
so Omnikomovci, 
predvsem pa Dušan Kosec, 
uspešno zaključili večino 
napadov. Predstava 
Trboveljčanov vsekakor 
obeta veliko, po poškodbah 
pa sta bila tokrat prvič v 
postavi zu di kapetan ekipe 
Matjaž Vrbnjak inb Nedžad 
Mašič.

B.K.
Kolinska Slovan - 

Presad Litija 25:19(10:8)
Ljubljana, dvorana 

Kodeljevo, gledalcev 400, 
sodnika Povalej (Celje) in 
Melanšek (Velenje).

Kolinska Slovan:

Franetič, Jovanovič,
Glavač 4, Jelčič, Češnovar 
4, Crijevič 2, M. Papež, 
Novak 1, Kastelic 3, Dragar 
1, Počevnina 6.

Presad Litija: Ulčar, 
Š pende, Špelič 4, Kos 3, 
Maček 4, Kolar 4, Andrejič 
3, Mandelj 1, Kogovšek, 
Gorišek, Sotenšek, 
Doblekar.

Za domače je nastopil 
bivši igralec Presada 
Počervina, za Presad pa 
bi vši S lo vano vec Andrej ič. 
UspcšnejšijebilPočernina, 
Andrejiču pa ni šlo nič od 
rok in po tekmi je bil prav 
nerazpoložen, kljub temu, 
da soigralci niso valili 
krivde nanj. Prvi polčas je 
bil še nekako izenačen po 
igri in rezultatov, ko pa je v 
igro vstopil Špende, so 
domači napravili razliko 4 
zadetkov in to obdržali do 
konca. Pri Presadu ni

v........................

Naj rokometaš 
Zasavja

Zasavc in G rema d.o.o. izbirata najboljšega 
rokometaša in strelca Zasavja. Po zgledu naj 
nogometaš Zasavja bomo tudi tu izbirali najboljše 
igralce glede na ocene, kijih bodo po vsaki ligaški 
tekmi dali trenerji ekip. Najboljše strelce pa bomo 
dobili po enostavnem sistemu - seštevanju golov. 
Naj rokometaša bomo izbirali le med igralci 
Presada iz Litije in Omnikom Rudarja iz Trbovelj, 
za naslov najboljšega strelca se bodo potegovali 
tudi igralci Zagorja, Dol TKI in Radečani. 
Vsekakor je konkurenca velika in boji bodo 
ogorčeni. V zadnjem (2. kolu) sta sc najbolj 
odrezala Igor Doblekar in trboveljski vratar Danilo 
Lipovšek. Točke pa so dobil: l.kolo: Presad: 5 - 
Igor Doblekar, 3 - Dušan Andrejič, 1 - Zlato 
Kolar; Omnikom Rudar: 5 - Dušan Kosec, 3 - 
Tone Medved in 1 - Sandi Deržič. 2. kolo: Presad: 
5 - Igor Doblekar, 3 - Borut Maček, 1 - Mito Kos; 
Omnikom Rudar: 5 - Danilo Lipovšek, 3 - Dušan 
Kosec in 1 - Sandi Deržič.

Skupno: 10 - Doblekar, 8 - Kosec, 5 - Lipovšek, 
3- Andrejič, Maček in Medved, 2-S. Deržič, 1 - Kolar 
in Kos.

Strelci: 14 - Kosec (OR), 13 - Šeško (TKI), 12 - 
Stropnik (TKI),Medved (OR), Kolar (Litija), Fajdiga 
(Zag), 11 - Maček (Litija), 9 - Moljk (TKI), 8 - 
Zahrastnik (Radeče), 7 - Andrejič in Kos (oba Litija), 
Sotlar (Radeče), itd...

Cesta 9. avgusta 9, Zagorje, 
tei.: 0<x)l/64 219

^............................... -.......... ...................... ......

C



iztopal nihče, vcljapoudariti, 
da kljub porazu in bilo slabe 
volje med igralci, ki so imeli 
pač slab dan in pričakujejo 
uspeh v zasavskem derbiju z 
Rudarjem. Ponovno se je 
ekipi priključil Spende, ki še 
ni tisti pravi saj je bil skoraj 
mesec dni brez treninga 
oziroma tekem.

S.K.

Šola rokometa
Celje - Zagorje 32:21 

(14:10)
Celje, dvorana Golovec, 

gledalcev 30, sodnika 
Kranjc in Wutej (oba Mb).

Celje: Sikovšek,
Trbojevič, Cvetko 3, 
Srabotnik 3, Burdijan 6, 
Buhanec 3, Čajavec 5, Bon, 
Lubej 7, Rojc 1, Bilbija 4, 
Podpečan.

Zagorje: Šuštar, R.Ule 5,

Dečman 1, A.Ule 4, 
Lipovšek 2, Tauš, Fajdiga 6, 
Fabjan 1, Šikovec 2, Oblak, 
Marinčič.

Neuspehu Zagorjanov z 
mlado celjsko ekipo sta 
botrovali nesrečna poškodba 
vratarja Šuštarja in dejstvo, 
da veterana Ramšaka, ki z 
moštvom trenira, upravi še 
ni uspelo registrirati. V vrata 
je tako brez treninga stopil 
Marinčič. Zagorjani so

solidno začeli, bili 25 minut 
enakovreden tekmec, nato 
pa v končnici prvega in 
začetku drugega dela 
močno popustili in tekma 
je bila odločena. Predvsem 
v obrambi so zaigrali veliko 
slabše od pričakovanj. 
Poleg tega tudi napad ni 
blestel, tako da so po naj višji 
zmagi v prvem kolu. v 
drugem doživeli daleč 
naj višji poraz.

S.F.

Zanesljivi
Dolani

Dol TKI Hrastnik - 
Radgona 24:20 (10:9)

Hrastnik, spot r na
dvorana, gledalcev 150, 
sodnika: Tomič (Ce) in 
Skubic (Lj).

TKI: Premec, Železnik, 
Stropnik 5, Terbovc, 
Kranjc, Selak, Plevnik, 
Molk 5, Špajzer 3, Šeško 8, 
Vidmar 3, Škalički.

Radgona: Milijevič, 
Klun4, Ambruš l,Trbuc3, 
Žalodec 4, Strah 5, Perša , 
Pratkovič , Merčnik 3, 
Hribar, Javernik, Rauš.

Gostitelji so po vodstvu 
3:1 zapravili nekaj 
stoodstotnih priložnosti in 
zastreljali tudi?-metrovko, 
potem pa še dovolili 
gostom, da so trikrat povedli 
z golom prednosti. 
Gostitelji so v nadaljevanju 
vendarle zaigrali kot je treba 
in v pičlih petnajstih 
minutah strli odpor 
borbenih gostov. Najprej so 
povedli s tremi (14:11), nato 
pa celo z osmimi (19:11) 
zadetki prednosti. Po 
zanesljivem vodstvu je 
trener Žagar dal priložnost 
skorajda vsem igralcem s 
klopi. Neuigranost takšne 
postave in tudi nekaj smole 
v napadu so gostje izkoristih 
in v zadnjih minutah precej 
ublažili poraz. Škalički, 
Šeško in Molk pri 
gostiteljih, ter Miljevič in 
Strah pri gostih so bili ob 
solidnih sodnikih najboljši 
posamezniki tekme, ki bo 
ostala v spominu le po 
prvem paru točk Dolanov v 
novem prvenstvu.

J.P.

Dobri Radečani
Radečepapir - Krško 

14:12
Radeče, športna 

dvorana, gledalcev 300, 
sodnikaStern (Sevnica) in 
Paič (Krško).

Radečepapir: Skušek, 
Pirš, Potočnik 4, Mervič, 
Paskvale, Rus, Zahrastnik 
3, Kolander 1, Kolander T. 
2, Strnad, Sotlar 4, Mitič.

V zelo dobri igri 
Radečanov je bil najboljši

ROKOMET
Kadeti: Omnikom 

Rudar - Krško 35:17 
(14:7), Dol TKI Hrast
nik - Zagorje 17:15 
(9:8).

KOŠARKA
Člani: Feniks AMS 

Computers - Hrastnik 
89:67 (49:27), Kemo
plast Šentjur - Rudar 
67:59(33:35)

Kadeti:Zagorje - 
Slovan 68:81 (24:40), 
Rudar - Ježica 40:152 
(27:79), Hrastnik - Celje 
67:63 (57:57, 25:15), 
Litija - Prebold 55:43 
(27:16).

Kadetinje: Pomurje 
- Litija 55:48 (30:14), 
Litija - Šentvid 24:63 
(14:30).

TENIS
Trbovlje, zadnji 

turnir v letu 93: pionir
ji: 1. Žiga Valentinčič, 
2. Peter Kneževič; člani: 
1. Marjan Čuk, 2. Peter 
Golob. Polfinale: Čuk - 
Možic 6:1,6:4; Golob - 
Dolinšek 6:1, 6:0; fi
nale: Čuk -Golob 6:2, 
6:4.

KEGLJANJE
MTTMaribor - Brat

stvo 1:7, Rudnik Hrast
nik - Rudar B 2:6.

MALI NOGO
MET

Lige Zagorje -1. liga (6. 
kolo): Kotredež T /Č - 
Trgovina Čop 0:2, ŠD 
Čolniše - Intera 1:1, Bistro 
Cerar - ŠD Mlinše I. 4:2, 
Merli - Šentlambert 2:3, 
Paradox - Malo po malo 
2:3, Izlake I. - Inženiring 
Šarbek 1:2. Trenutni vrstni 
red: 1. Inženiring Šarbek 
11, 2. Izlake I. 9, Malo po 
malo- Dimn. Lepoša 9. 4. 
Bistro Cerar 9,5. ŠD Mlinše
I. 6, ŠD Čolniše 6, itd. Naj 
strelec: 12 Pišek (Izlake).

2.1iga (6. kolo): Zlatoro- 
gi-Ultra- Topličani 0:1, Jas
trebi- ŠDPrapreče3:l,Tapi 
- Te-ve Varnost 2:3, Vesn- 
Antimon-bistro911:7, Jaz
beci - Izlake H. 2:2, ŠD 
Mlinše B. - Buldožerji 1:2. 
Trenutni vrstni red: 1. 
Buldožerji 10,2. Jastrebi 9, 
3. Te-ve Varnost 9, 4. 
Topličani veterani 8,5. Tapi 
7, 6. Antimon-bistro 91 5 
točk, itd. Naj strelec: 10 
Kočnar (Jastrebi).

3. liga (7. kolo): Polje- 
Svarog - NLP-Eurotrade 
3:0, ŠD Behar - ŠD Prapreče
II. 11:0, Hors - Bistro Tina 
3:1, ETI Elektroelement - 
Podkum II 3:0, Izlake vet
erani - Gami hotel 3:2, 
Gostišče Maček - Siporex 
1:2, Tirna- AFŽ 10:2. Tre
nutni vrstni red: 1. ŠD Be
har 14, 2. Tirna 12, 3. Hors 
12, 4. Gostišče Maček 10,

5. ETI El .Element9,6. Polje- 
Svarog 8, 7. Bistro Tina 7 
točk, itd.Naj strelca: 17Bre- 
gar (Tirna) in Fazlič (Be
har).

Pokal prvakov Slove
nije (3.kolo): KMN
Inženiring Šarbek - KMN 
Oaza (Ribnica) 5:1 (3:1), 
strelci: 2 Fele in Simič, 1 
Čarman; Malo po malo- 
Dimnikarstv.o Lepoša - Črni 
potok 3:0 (0:0), Salamonov 
oglasnik (Jevnica) - KMN 
A.C. Prestige (Ribnica) 3:2 
(1:1), strelci 2 Križaj, 1 Zajc

Hrastnik, 17. kolo: Stek
larski Frisi - Lilijani 1:6, 
Juventus - Gostilna Teksas 
2:3, Mesarstvo Koprivnik - 
PP Hrastnik 0:5, Gamsi - 
Čvek3:12inizven: Steklar
na - Sodniki 9:3, ŠD Čeče - 
TKI 5:5. lS.kolo: Lilijani - 
Juventus 4:4, PP Hrastnik - 
Gamsi 5:2, TKI Hrastnik - 
Mesarstvo Koprivnik 5: 0, 
Steklarna - Steklarski Frisi 
6:4, Gostilna teksas - ŠD 
Čeče 4:0, izven: Čvek - Sod
niki 5:0. Trenutni vrstni red 
naslednji: Gostilna Teksas 
29, Čvek 26, ŠD Čeče in 
Juventus 21, Steklarna 17, 
Lilijani 16, PP Hrastnik 15, 
Mesarstvo Koprivnik 13, 
TKI 11, Gamsi 5, in Steklar
ski Frisi 1 točko.

ŠAH
Zagorje, hitropotezni 

turnir za september:
l.Grčar 11, 2.Juričem 10.5, 
3.Hribovšek, 4.Novak

(Rudar), 5.Bajraktare- 
vič, 6.Juvan (14
udeležencev); oktober:
1. Zalokar (Rudar) 13.5.
2. Hribovšek 13.5, 3. 
Regancin 12.5, 4. Ju
van 10.5, 5. Novak 
(Rudar) 8.5,6. Grčar 8, 
7. Jurič 7.5, 8. Koščič 
6.5 (16 udeležencev).

Vrstni red za 10 
mesecev: 1. Hribovšek 
J. 150,2. Regancin 147,
3. Grčar 130, 4. Jurič 
109, 5. Gračner 72, 6. 
Koščič 49, 7. Bajrak- 
tarevič 47, itd.

II. šahovska liga - 
vzhod: ŠD Rudar - ŠK 
Zagoije: Uroš Zalokar 
-OtoKranjcst. 1:0,Oto 
Kranjc ml. - Janko 
Hribovšek 0:1, Rado 
Bajda - Ivo Hribovšek 
remi, Andrej Novak - 
Rudi Regancin 1:0, 
Špela Ulaga - Marija 
SešlarO: 1, Aljaž Dušak 
- Robi Goršek 1:0; 
Skupaj 3.5:2.5.

Trbovlje, hitro
potezni mesečni 
turnir: A skupina 1. 
Rado Bajda 6.5 točk, 2. 
Miran Gala 5, 3. An
drej Novak 3.5,4. Uroš 
Zalokar 3.5, 5. Oto 
Kranjc st. 3.5,6. Miran 
Skobe 3.5, 7. Jože Ko
tar 2.50, 8. Zdenko 
Grahek 0 točk.

B skupina: 1. Igor 
Nosan 6,2. Franc Hva
la 5.5, 3. Silvo Rupnik 
5.5.



Naj nogometaš 
Zasavja

Zasavc in Portcss Trbovlje izbirata naj 
nogometaša Zasavja. V zadnjem kolu sta se 
najbolj izkazala Barino Rižner (spet) in Tadej 
Grčar. Pravzaprav si Zagorjani niti niso zaslužili 
točk zaradi slabe igre. [n smo točke podelili pač 
najmanj slabim med slabimi.

Ocene - 7. kolo: Eti Zagorje: 5 - Tadej Grčar, 3 
- Albin Borštnar, 1 - Jože Kern. Oria Rudar: 5 - 
Barino Rižner, 3 -Gregor Kic, 1 - Marko Herman.

Skupno: 18 - Rižner (OR) 15 - Sotenšek (OR), 
11 - Žibret, 10 - Grčar (ETI), 9 - Petrušič, 8- Štok in 
Povšnar(OR),7- Herman OR), 6- Zaimo^finri Jesih 
(OR), Borštnar in J. Kranjc (ETI) ^%ež
(ETI), Kern in Tomše (OR), 4 - HcfegifačKm/3 - 
Žlak in Kic (OR), 2 - Buovsto<CT^T^. Kranjc 
(ETI) in Ranzinger (ORT^^tl 1̂' ìjsC

Strelci: 7 - Agati^^O! IWenšek (OR), 
Holešek (ETI), 3 -ŽM(otkXirfe (Pap.) 2 - Kern, 
Buovski in Pett^pjpTI), Kočnik in Ribič (Pap.), 
Kovač fSv W&gfe. ) 1 - Šink, Žibret in 
Povšnar JETul|¥tpfčr, Breznikar, Jesih in A. 
RanzJč^&vsi QR), Karamarkovič, Uranič (Sv.), 

Martič, Malis (vsi Lit.), Trebše, 
M. P%m Guček, Lazar (oba Pap.).

PORTESS d o o
61420 TRBOVUE 
Trgovina na debelo in drobno
Ulica L junija 4, tel.: fax. 26 702

Trgovina Junior
Ulica 1. junija 25, tel.: 26 602

novoletni program - sprejemamo naročila 
Lego - nagradna igra

vratar Mitič, kij e branil vrsto 
nevarnih strelov. V napadu 
domačih je bil tokrat 
najboljši T.Kolander. Zaradi 
zelo slabega sojenja je bila 
tekma ves čas napeta in na 
trenutke tudi groba. Ekipi 
sta se nenehno menjavali v 
vodstvu, na koncu pa so 
domačini z nekoliko več 
sreče uspeli zmagati. Igra 
domačega moštva je bila ena 
najboljših v zadnjem času.

F.K.

Hitre Ajdovke
Mlinotest B : TAPI 

Zagorje 24:18(14:7) 
Ajdovščina, dvorana Po

lice, gledalcev 30, sodnika 
Komovec in Rogelj (oba 
Preddvor)

Mlinotest B: Dolgan,
T.Troha, Žigon 1, Mavrič, 
Novinc 7, Cencič, Likar 5, 
Kodelja, M .Troha 1, Travar 
9, Uršič 1, Kočevar 

TAPI Zagorje: Žerko, 
Sedej, Klopčič 1, Čibej 1, 
Zupančič 2, Smole 3, 
Kolenc, Poglajen 9, Vozelj, 
Nedeljko, Remic 2, Ahlin.

V srečanju dveh zelo 
mladih ekip so bile 
uspešnejše gostitelj ice,ki so 
si razliko priigrale s hitro 
igro in protinapadi. Pri 
TAPI Zagorju je bila 
najboljša Jasna Poglajen. 
Zelo dobro sta delo opravili 
tudi vratarki Maja Žerko in 
Magda Ahlin, ki pa vseeno 
nista mogli preprečiti 
poraza.

S.F.

Košarka
Zmaga 

Litij anov
KM Ilirija - Litija 63:76 

(36:31)
Ljubljana, dvorana lli- 

rije, gledalcev 100, sodni
ka Strnad (Domžale) in 
Pukl (Mb).

Litija: Merčon, Pavliha, 
Peterlin 9, Polanc 4, Mirtič, 
Jocovič 10, Bošnjak 21, 
Deležan 15, Soršak 6, Šiško 
11.

KM Ilirija: Dančič 13, 
Ceranja 13, Mactira 3. To- 
dorovič-7, Blagojevič 21, 
Pečan 2, Vovk 4.

Lepa zmaga gostov iz 
Litije, ki so z borbeno igro 
premagali domačo ekipo. 
Pri Litijanih velja pohvaliti 
vse, istopal je Šiško s 
pametnim vodenjem igre 
saj Lilijani niso hiteli z meti 
tudi takrat, ko so domači 
vodili z 8 koši razlike. Nas
protno z organizirano in 
natančno igro so si priigrali 
malce presenetljivo zmago, 
ki so jo, roko na srce, še 
kako potrebovali za "mir v 
hiši".

S.K.

Končno točki
Črnuče - Zagorje 64:67 

(35:28)
Ljubljana, SRC Ježica, 

gledalcev 50, sodnika Po
lak (Po) in Kolar (Kr).

Črnuče: Lončar 9, 
Koški 3, Nučič 3, Telič, 
Globokar 8, Ivačič 26, 
Karlovčec 13, Treskar, 
Oman.

Zagorje: Murn 2,
Kovač, Mandič, Turbič 16, r 
Bassin 22, Omahne 6, 
Krofi, Kofol 2, Koren 2, 
Kranjc 14, Košnik 3.

Tekma je bila umirjena 
saj sodnika nista dovolila, 
da bi se igra razvila, kajti 
vsak kontakt sta kaznovala 
z osebno napako. V prvem 
polčasu so bili Zagorjani 
neučinkoviti v napadu, 
gostitelji pašo vodili s 5 - 6 
točkami razlike. V drugem 
polčasu so se razigrali Luka 
Bassin, Mario Turbič in 
Marko Kranjc in že v 11. 
minuti pršli v vodstvo, ki 
jimjeprinesloprvidvetočki 
na gostovanjih. R.M.

Kegljanje
Le za kegelj

Badas Rudar - Triglav 
3:5(5171:5172)

Gantar - Beber 898:845, 
Burja - V.Oman 823:902, 
Novak - M.Oman 904:837, 
Goljuf- Šimnovec 859:857, 
Prelogar-Mihelič 845:878, 
Stoklas - Boštar 842:853

Varovanci trenerja Kosa 
so po dveh parih vodili s 
3:1 in imeli 43 kegljev 
prednosti, kar pa ni 
zadostovalo za zmago. 
Zadnja gorenjska dvojka je 
bila veliko boljšaod domače 
in na koncu je Triglav 
zmagal za skoraj neverjeten 
en kegelj in Trboveljčane 
potisnil na dno lestvice.

S.F.

Prvi poraz 
doma

Rudar - Triglav 2:6 
(2387:2435)

Burja - Fleischman 
412:402, Mlakar - Ribič 
387:418, Lopan - Cej 
371:402, Sobočan - Jerala 
398:416, Hočevar 
Nepužlan 415:415, 
Podlesnik - Belcijan 
404:382

Trboveljčanke so 
doživele prvi domači poraz. 
Gostje so vodile celo 
srečanje. Zanimivo, da sta 
Hočevarjeva in
Nepužlanova v
posamičnem dvoboju 
zrušile enako število 
kegljev, aje točka po pravilih 
pripadla Kranjčanki.

S.F.

Teki
Na velikem mednar

odnem tekmovanju v 
avstrijskem Weiru je na 10 
km dolgi progi v svoji 
kategoriji zmagal Milan 
Kirn iz Hrastnika. Uspešna 
je bila tudi Trboveljčanka 
Heda Kotar, ki je med 
svojimi vrstnicami dosegla 
tretje mesto.

Nekaj dni kasneje je bil v 
Topolščici mali maratonu 
na21 km,kjerjeHeda Kotar 
dosegla prvo mesto v svoji 
kategoriji, Milan Kirn je bil 
sedmi, Drago Čarman osmi 
in Bojan Kotar štirinajsti.

V gorskem teku na 
Šmarno goro je bila Heda 
Kotar druga, drugi je bil 
tudi Milan Kirn in tretji 
Drago Čarman vsi v 
kategoriji veteranov.

C.B.

Naj košarkar
V naslednji številki Zasavca bomo prtičeli 

objavljati tudi lestvice za najboljšega košarkarja. 
Zasavc ga bo izbral v sodelovanju s Teniškim 
parkom AS Litija. Asi so obljubili najboljšemu 
igralcu in strelcu lep pokal. Za obe lovoriki bodo 
tekmovali le košarkarji Litije in Zagorja, ki 
igrajo v kvalitetnejših ligah. Na žalost v 
konkurenco ne moremo letos uvrstiti 
Trboveljčanov in Hrastničanov. Upamo pa, da 
bodo že naslednjo sezono v tako kvalitetni ligi, 
da bomo lahko upoštevali tudi njih.

Ker popolnih podatkov iz zagorskega kluba do 
zaključka redakcije, naj sporočimo le, da se je pri 
Litijanih v dosedanjih 5. kolih najbolj izkazal Lojze 
Šiško, ki sije nabral kar 18 točk.

TENIS V DVORANI
LITIJA

%
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Obračun v Radečah
Radečane so 9. oktobra med 3. in 4. uro zjutraj rafali 

iz avtomatskega orožja vrgli iz postelje. Sloje za oborožen 
obračun pred tamkajšnjim mladinskim klubom. V 
pravem revolveraškem obračunu, ki se ga ne bi sramovali 
tudi najbolj zakrknjeni mafijci v Chicagu, sta jo najbolj 
skupila Aleš S. iz Radeč in Robi R. iz Obrežja pri 
Radečah. Aleš je sedel za šankom v mladinskem klubu, 
krogla, ki ga je zadela v prsi, je priletela skozi leseno 
steno. Robi pa je sedel v avtomobilu BMW, ki ga je 
strelec prerešetal, Robija pa zadel v glavo in nogo. V 
celjski bolnišnici se zdravniki borijo za njuno življenje.

Slika okolice spopada je bila naslednje jutro prav grozljiva: 
prerešetan avto, sledovi krogel na cesti in v okoliških hišah. Seveda 
o obračunu kroži že nešteto zgodbic. Najprej so bili vsi prepričani, 
da je bil obračun posledica tega, da so se v klubu stepli in je bil 
oborožen spopad sredi Radeč le posledica prepira v klubu. V 
torkovem Delu pa lahko preberemo, da vse kaže, da le ni šlo za 
obračun, ki bi bil posledica predhodnega prepira in klofutanja v 
mladinskem klubu, v katerega seje zapletel 22-letni Robi R. Ni 
izključena možnost, da je šlo za obračun z drugačnim ozadjem. 
Preiskovalci so med drugim povedali, da so v povezavi s streljanjem 
med zbiranjem obvestil odkrili še nekaj orožja in marihuane, ter 
strelno mesto, od koder so napadalci streljali. Kot smo uspeli 
zvedeti v uredništvu Zasavca, naj bi napadalec (ci) čakal na hribu 
pod radeško šolo, od koder je spustil rafal na svoje žrtve. Vendar 
celotno dogajanje nikakor še ni v celoti pojasnjeno.

Vprašanje, od kje orožje, niti ni aktualno. Že sama bližina kriznih 
žarišč, pa možnost nakupa takoj čez mejo na hrvaški strani, daje 
odgovor. Dogodku je botroval (udi alkohol, ki spremlja nočno 
življenje radeške mladine. Mladinski klub, kjer se zbira veliko 
mladih, je že nekaj časa tarča nenehnih kritik tukajšnjih krajanov. 
Hrup ob koncu tedna vznemirja soseščino, večkrat mora tudi 
policija pomiriti razgrete duhove. Zakaj se v takšnem lokalu toči 
alkohol? Odgovor je več kot preprost. Zato, ker mladinski klub ni 
več tisto, kar je bil včasih. To je lokal kot toliko drugih v Sloveniji, 
lokal, kjer žal tudi mladoletnim strežejo alkohol...

Ne trdimo, da tisti ki so lokal vodili ali ga vodijo danes, niso

M ■ M : ■Smrt na rallyju
Na državnem prvenstvu v rallyju se je 9. oktobra ob 

18.45 uri zgodila prometna nesreča, v kateri je umrl
sovoznik. Rally voznik D.P. iz Kamnika je vozil iz
Cerovice proti Sp. Jablanici in pri hiši št. 3 zaradi
prevelike hitrosti zapeljal izven vozišča na levo stran 
in nato še na travnik, kjer je drsel še več kot 50 metrov 
in bočno trčil v drevo. Sovoznik P.S. iz Ljubljane je
dobil tako hude poškodbe, da ie na kraju nesreče 
umrl, voznika D.P. pa so odpeljali na UKC Ljubljana.

st^uporabljal^varnoslno^elado311^13'
: :

Prerešetan avto po obračunu v Radečah.

ničesar storili. Pri tolikšni gneči je najbrž težko kontrolirati kaj se v 
zakajenem prostoru dogaja. Ali klub zapreti, ali zamenjati dejavnost 
ali... Stanovalci v Komunalnem centru se pritožujejo in zahtevajo, 
da se nemudoma nekaj ukrene. Kdo bo potegnil črto čez minule 
dogodke? Podobno dogajanje se lahko kaj kmalu ponovi tudi kje 
drugje v Zasavju. Pravzaprav bi lahko končali prav sarkastično: če 
je bil obračun v Radečah le obračun vročekrvnežev, ki jih je 
vzpodbudil prepir v klubu, je stvar v mejah normale (seveda ni 
normalno prepirov končati s streljanjem). Srečni bodo lahko vsi, če 
se bosta fanta izvlekla in ostala pri življenju. Bojimo pa se lahko 
drugačnih možnosti. Da je šlo v Radečah res za obračun narko 
mafije, ki se očitno tudi v Zasavju vse bolj razrašča. Vsem na očeh. 
So res za učinkovitejše ukrepanje potrebne nedolžne žrtve. Ne 
samo krogel, tudi igle. In - koliko mladih življenj je treba, da se 
bomo vsi skupaj zganili? Pet, deset, več...?

Pripravili: F.K., G.N., M.P.

Aufbiks
Če štrajkajo naši prijatelji v modrih uniformah, ne 

vemo, zakaj ne bi štrajkafi še aufbiksarji. Naše zahteve:

1. Več proračunskega denarja za ureditev visokih 
barskih stolčkov (manjkajo naslanjala).

2. Uvedba posebnega pivskega tolarja.

JP J. Dodatno je treba opremiti matice za nujne 
^ prevoze (oblazinjena ležišča, ki ne bodo žulila naših 
malenkosti).

£
£

4. Dvigniti je treba standard prenočišč v nuji.

5. Policistom je treba zmanjšati plače, da bodo 
štrajkali vsaj šest dni na teden (živela država).

Če naše zahteve država ne bo sprejela (pri določenih 
ministrih pričakujemo posebno podporo), bomo primorani 
štrajkati v nedogled - dokler se ne bomo naveličali takšne 
države.

Odbor aufbiksarjev, sekcija Zasavje



Promet
3. oktobra ob 17. 30 uri je J.M. 

pri kegljišču v Litiji zapeljal iz 
stranske na magistralno cesto in 
izsilil prednost vozniku K.F., kije 
peljal proti Zagorju. Materialna 
škoda znaša 40 tisoč tolarjev.

4. oktobra ob 8.50 uri je P.M. 
vozil osebno vozilo iz Zagorja proti 
Trbovljam. Med prehitevanjem 
vozilaje la to zapeljalo levo in trčilo 
vanj. Povzročitelj j e odpeljal naprej 
vendar so ga že izsledili. Nasala je 
manjša materialna škoda.

6. oktobra ob 12.10 uri se je 
voznica Z.K. na cesti na Nasipih v 
Trbovljah izognila neznanemu 
vozniku in pri tem zapeljala s ceste. 
Materialna škoda je precejšnja za 
voznikom pa še poizvedujejo.

6. oktobra ob 17.00 uri je voznik 
osebnega vozila vozil po cesti 9. 
avgusta proti centru Zagorja. Z 
desne strani mu je nenadoma 
pritekel osemletni otrok, katerega 
je zbil. K sreči otrok otrok ni bil 
telesno poškodovan.

7. oktobra ob 6.55 uri je voznik 
osebnega vozila A.A. iz Litije vozil 
proti Ljubljani. V kraju Dašnik pri 
Kresnicah, je dohitel kolono vozil, 
začelje zavirati, vendar gaje zaradi 
prevelike hitrosti in spolzkega 
cestišča začelo zanašati. Trčil je v 
brežino in nato v nasproti vozeče 
vozilo, ki gaje vozil O.H. izZagorja. 
Škode je za 300 tisočakov, vozili pa 
je odstranila vlečna služba.

Voznik prehiter
Na avtobusni postaji pri 

samopostrežni v Hrastniku je 7. 
oktobra v avtobus vstopil 
Hrastničan K.V. Voznik R.J. iz 
Ljubljane je speljal preveč 
sunkovito. Potnika je vrglo po 
avtobusu. Z glavo je udaril v 
vetrobransko steklo in ga razbil.

Kradejo kot srake
V noči na 6. oktober so neznanci 

vlomili v trafiko Urška na 
trboveljski cesti v Zagorju. Odnesli 
so večjo količino cigaret in več 
drugih predmetov. Policisti za stirilci 
še poizvedujejo.

Š.A. je imel 5. oktobra parkirano 
kolo z motorjem Tomos avtomatik 
na litijski železniški postaji. Kljub 
temu, daje bil motor zaklenjen, ga 
je neznanec med 12.30 in 19.30 
odpeljal neznano kam.

Iz juga, parkiranega prav tako na 
železniški postaji v Litiji, pa je

neznanec 9. oktobra sunil oba 
sprednja žarometa.

4. oktobra ob 6.50 uri so prijavili 
vlom v osnovno šolo Gradec v Litiji. 
Neznani storilec je v nočnem času 
splezal na streho kolesarnice, od tem 
pa na teraso, kjer je s kamnom razbil 
okensko steklo. Sprehodil seje do 
kuhinje, kjer si je postregel s slad
karijami in denarjem. Iz pisarne je 
odnesel več pisal, posamezne dele 
računalnika in žogice za namizni 
tenis. Skupna vrednost ukradenih 
predmetov je 70 tisočakov.

V noči na 10. oktober je neznani 
storilec vlomil v kegljišče v Litiji in

sicer je razbil okensko steklo ter 
odnesel nekaj cigaret in zaboj piva. 
Menijo da sta vloma v šolo in 
kegljišče, delo istega storilca.

Neznanec 
pretepel deklico
S.oktobraob 15.40 uri je deklica 

B.M. šla v glasbeno šolo na 
Rozmanovem trgu v Litiji. Med 
potjo je k njej pristopil neznan 
mlajši moški, starokoli201et, višje 
postave ter deklico zaustavil in jo z 
roko dvakrat udaril po obrazu, nato 
pa še brcnil. Pri tem ji je izbil en

zob. Napadalec je precej zaudarjal 
po alkoholu, motiv napada pa še ni 
znan. Za nesramnežem še poizve
dujejo.

Odkrili pobeglega 
kaznjenca

Pri rutinskem pregledu prometa 
so hrastniški policisti 10. oktobra 
ob 21. uri zvečer ugotovili, da poleg 
voznika v osebnem avtu sedi M.M. 
iz Trbovelj, ki je bil na begu iz 
Popravnega doma v Radečah. Prijeli 
so ga in ga poslali tja, kjer so ga 
iskali.

Na cesti so otroci
V začetku šolskega leta so 

bili v vseh občinah posebej 
pozorni na otroke. Dobro bi 
bilo. da bi bilo tako vse leto. V 
vseh občinah so pionirjem - 
prometnikom pomagali poli
cisti. še posebej prvošolčke pa 
so poučili, kje lahko varno 
pridejo v šolo in iz nje. Sveti za 
preventivo v cestnem prometu 
pa so pripravili še druge ak
tivnosti.

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu Hrastnikje 
v letošnjem šolskem letu 
pripravil vrsto tekmovanj, kvi
zov in drugih dejavnosti, ki 
zadevajo obnašanje in znanje o 
prometu. Tako so 6. oktobra na 
Dolu pripravili kviz o znanju o 
prometu, učenci so sc pomeri li 
v spretnostni vožnji ter polžji 
vožnji. Tekmovali so tudi v 
poznavanju prometnih znakov 
spornočjoračunalnika. Učenci 
prometniki so obiskali tovarno 
koles Rog, bili na obisku na 
UNZ Ljubljana in v tehničnem 
muzeju v Bistri. Na Marnem 
so uredili progo za BMX, 
pločnike na Brnici in tako 
pripomogli k večji varnosti v 
prometu.

V četrtek, 7. oktobra pa so se 
hrastniški in dolski učenci ses
tali z županom, predsednikom 
izvršnega sveta inkomandiijem 
policije ter sc pogovorili o ces
tno prometni problematiko. Pri 
vseh aktivnostih je sodelovala 
Zavarovalnica Triglav, ki je 
darovala svetlobne odsevnike, 
kape in druge nagrade za 
tekmovalce.

Avtobusno in avtoprevo- 
zniško podjetje Integral, enota

v Trbovljah, je tudi letos organ
izirala s sodelovanjem policijske 
postaje Trbovlje pouk o cestno 
prometnih predpisih. Tajepotekal 
5. in 6. oktobra. Prvi dan seje z 
avtobusom Integrala s sodelovan
jem predstavnika policije peljala 
skupina 52 učencev osnovne šole, 
drugi dan pa je bilo v dveh avto
busih 82 učencev. Vsi so bili 
deležni nazornega pouka na ces
ti, posebej na križiščih. Prcvozje 
bil za učence brezplačen. In re
zultat? Upajmo, da bo manj 
prometnih nesreč pri hoji v šolo 
in iz šole, pa tudi sicer v 
vsakodnevnem življenju na ces
tah.

Tudi v Zagorju so se ob začetku 
šolskega leta vključili v delo po
dobno, kot v drugih občinah. Svet 
še posebej skrbi za vzgojo otrok 
in mladostnikov. Redno priprav
ljajo tekmovanja Kaj veš o pro
metu, se vključujejo v akvijo pro
metne značko, ob začetku pouka 
pa so v sodelovanju s šolami 
poskrbeli za rumene rute, pro
metno službo, posebne znake pred 
šolami, sestanke s starši 
prvošolcev, varne poti v šolo itn. 
Med letom pripravljajo kole
sarske izpite, vodijo prometne 
krožke, pregledujejo kolesa in se 
vključujejo v druge akcije, ki 
pomenijo večjo varnost v cest
nem prometu.

Tečaji in izpiti poznavanja CPP 
za kolesa z motorjem potekajo v 
Litiji za učence 8. razredov vsako 
leto. V šol. letu 1992/93 ga je 
uspešno opravilo 170 učencev. 
Tečaji so se začeli tudi v novem 
šolskem letu. Kolesarske izpite 
izvajajo osnovne šole, svet nudi 
pomoč pri izvedbi praktičnega

dela. Litijski svet si prizadeva 
za urejanje cest in cestnopro
metnih signalizacij. V 
delovnem načrtu imajo predv
ideno ureditev vozišč in ces
tnoprometne signalizacije za 
Litijo in Šmartno, ter glavne 
ceste, ki vodijo skozi občino. 
O akcijah se dogovarjajo s KSP 
Litija, ki izvaja dela po nalogu 
IS. Ker je kroničen problem 
denar, se o finansiranju skušajo 
pogovoriti zRepubliško skup
nostjo za ceste. Predlagajo 
omejitev hitrosti na glavni 
cesti, ki vodi skozi Litijo z 
akustičnimi zavorami in 
grbinami (ležečimi policaji) v 
okolici vseh šol. Obnoviti žel
ijo dotrajano prometno sig
nalizacijo.

Svetsodelujepri izvedbi tek
movanj s prometno tematiko 
v šolah. Izvaja tudi občinsko 
tekmovanje Kaj veš o pro
metu. Tehnični pregledi koles 
so v posameznih šolah 
brezplačni. Učenci plačajo le 
večja popravila. Ob začetku 
šolskega leta se s šolami dog
ovorijo o varnih poteh do šol 
in ravnanju šol z novimi 
učenci. Policaji, s katerimi v 
tej akciji sodelujejo, izvajajo 
zavarovanje otrok. Vsako leto 
pošljejopod pokroviteljstvom 
Kompasa avtobus otrok iz 
podeželskih šol v Ljubljano, 
da spoznajo promet. Sodelujo 
s prometnimi krožki v V VO in 
OS. nudijo jim pomoč pri pri
dobivanju prometnih značk.

Pripravili: Gregor Naglav, 
Joži Konjar in Tine Lenarčič
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Dnevi, tedni, meseci trdega dela, številna gostovanja doma in v tujini so se izplačali. 
Nagrada za trud, ki nikoli ni dovolj poplačan in za številna odrekanja najbližjim in tudi 
sebi, je bil Zagorskemu pihalnemu orkestru gostovanje na Oktoberfestu v katalonskem 
mestecu Calelli. Prireditev se je pričela 2. oktobra in bo trajala do 16. Šestdeset 
zagorskih godbenikov jo je pomagalo sooblikovati en teden. Calella, majhen turističen 
kraj, in hotel Miami, kjer so prebivali, sta postala njihov dom. Tam niso bili tujci, 
ampak prijatelji.

Oktoberfest v Calelli je nekakšna inačica 
muenchenskega Oktoberfesta. Prireditev ni 
tekmovalnega značaja, kar sicer ne pomeni, 
da tu ni mogoče slišati kakovostne glasbe. 
Vendar, kdor bo iskal le to, bo lahko 
razočaran. Na tej prireditvi se vsako leto 
srečuje ogromno orkestrov in godb iz vse 
Evrope. Letos jih je sodelovalo približno 
35. Nekateri so boljši, drugi slabši. Vendar 
v Calelli to ni pomembno. Pomembno je le 
to, da ko igra godba - in niti ni pomembno 
katera - zapleše duša in srce, da teče pivo in 
se razlega smeh.

Ob večerih je glasba življenje mesta, 
drugega ni. Vsakdanje življenje je daleč 
stran, ni težav in ne solz. Le glasba. Zdi se, 
kot da godbeniki živijo le za te dni. To ne 
pomeni, da en teden živijo brezglavo in se 
utapljajo v pivu. Navsezadnje je Oktober
fest le prireditev, ki je bolj pivsko obarvana. 
Katalonci ji pravijo Festa de amants de la 
musica e la cerveza. Prireditev po strokovni 
plati ni tako zahtevna in glasbeno dovršena, 
je predvsem zabavna. Vendarle je prireditev, 
ki zahteva dolgotrajne priprave in strokovno 
znanje. Njen daleč najpomembnejši vidik, 
ki ga prinaša, žal mnogim ostaja neznan. 
Družabni del prireditve, številna spoznanja

z drugimi orkestri, godbeniki in tudi z 
domačini so tisto, kar daje vsemu poseben 
čar.

Prav zato se je pot v več kot 1500 
kilometrov oddaljeno Calello izplačala. 
Skoraj en dan vožnje z dvema avtobusoma 
je do zadnje kaplje izsušila tudi vsega hudega 
vajene godbenike. Želje in pričakovanja 
šestdesetih so bila seveda različna. Vs*e je 
družila le glasba. Po nastanitvi v prijetnem 
hotelu Miami - kot že pred dvema letoma - 
se je pričelo. Mediteransko morje in zrak 
delata čudeže. Starejši se pomladijo, mladi 
naenkrat odrastejo - vsi oživijo in zacvetijo. 
Hladno pivo, sangria, bacardi, omamni vonj 
kave, večerni sprehodi po kamnitih ulicah, 
bučanje morja, smeh, glasba... Nočno idilo 
je preparal pisk vlaka in zavijanje siren. 
Smeh je utihnil. Simon Štendler se je 
ponesrečil. Od torka do sobote - odhoda 
domov - so zanj skrbeli v univerzitetni 
bolnišnici v Barceloni. Čeprav je bil sam, so 
bili v mislih vsi z njim. Tisti torkov večer, 
ko so igrali v glavnem šotoru, kjer je potekala 
prireditev, so igrali tudi zanj. In za prijatelje. 
Glasba je govorila zase.

Sledila sta še dva nastopa v četrtek in 
petek, slednji je bil krona vsem trem.

Obiskovalcev je bilo približno tisoč in so 
dobesedno ponoreli. Mladi in stari so se 
neutrudno vrteli in poskakali kar na oder 
med godbenike. Razgrabili so kasete in 
mape, ki sojih po nastopu delili godbeniki. 
Seveda ni manjkalo tudi povabil za 
gostovanja. Predstavitev je uspela in namen 
je bil izpolnjen.

V petdnevnem bivanju v Calelli je skoraj 
vsak opazil naklonjenost Kataloncev do 
samostojne Slovenije. Čeprav jo mnogi 
zamenjujej s Slovaško, vedo, daje Slovenija 
majhna državica, ki je pred dvema letoma 
postala samostojna. To, kar je uspelo 
Slovencem, so za Katalonce še vedno sanje. 
Želje po neodvisnosti so kot mora, ki se v 
pogovoru s Slovenci, ki smo jo uspeli 
pridobiti, preobleče v upanje in moč. Šele v 
Kataloniji spoznaš, kaj pomeni biti 
svoboden. Spoznaš, da sta Španija in 
Katalonija država v državi. Čeprav je tu 
doma ljubezen, prijateljstvo in nesebična 
pomoč, jim nista tuja zatiranje in 
poniževanje, ki poraja hladne odnose, 
sovraštvo in navsezadnje tudi kriminal.

Poleg godenja sebi in drugim so si zagorski 
fantje in dekleta vzeli čas za izlet na 
Montscrrat, 1241 metrov visok rogljat hrib 
v Kataloniji, ki je še precej bolj znan po 
benedektinskem samostanu iz 9. stoletja. V 
Barceloni so nekateri potešili zanimanje še 
z ogledom Olimpijskegastadiona. Drugi so 
uživali v skoraj nedoumljivo prostrani 
panorami katalonskega glavnega mesta. 
Hiša ob hiši, ogromne zgradbe - kot veliko 
obmorsko mravljišče. Še bolj osupljiv je 
podatek, da tu živi več kot 2 milijona ljudi. 
Toliko kot na ozemlju Slovenije. Veličasten 
izgled, ki ga nudijo stare prenovljene 
zgradbe, umetniške stvaritve in imena 
slavnih umetnikov kot je Picasso, las 
Ramblas (najbolj znana ulica v Barceloni), 
kip Krištofa Columba in med številnimi 
drugimi posebnostmi še ena izmed najbolj 
znanih in veličastnih cerkvanasvetu Sagrada 
familia - Sveta družina. Kljub blišču in 
opojnosti, ki jo je nudilo mesto, so se z 
veseljem vrnili "domov". V majhnem kata
lonskem mestecu je v nekaj dneh pozdrav 
dober dan postal resnična želja, ne zgolj 
oguljena fraza. In poljub ter stisk roke ni 
pomenil le slovo.

Denisa Huber, foto: Rudi Zupan
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Najdba enega najstarejših testamentov v slovenskem jeziku - dragoceno pričevanje 
svibenskega organista in učitelja z začetka 19. stoletja - kaj se skriva pod omembo 
klavirja?

Zasavski kraji na obeh straneh kranjsko - 
štajerske meje so organiste in zasilne učitelje tiste 
čase sprejemali odprtih rok. V nasprotju z mestom 
Višnja Gora, kije imelo vsaj dvestoletno šolsko 
tradicijo, segajo pri tukajšnjih župnijskih središčih 
skromni začetki župnijskih šol namreč šele v to 
obdobje. Svibno, znamenito srednjeveško 
domovanja svibenskih gospodov (Ostrovr- 
harjev), sedež velike pražupnije, od 14. stoletja 
naprej pa tudi živahno naselje s trškimi pravicami, 
ležeče ob deželni tovorni poti med Radečami in 
Litijo, je konec 18. stoletja životarilo kot vse 
manj pomembno naselje in nosilo ime trga le še 
kot odsev nekdanjih dni. Že v preteklih stoletjih 
so ga gospodarsko zadušile sosednje Radeče, še 
bolj pa gajev 16. in 17. stoletju prizadel živahen 
promet po Savi, ki je močno zmanjšal pomen 
kopenske poti proti Litiji skozi Svibno. Ko so se 
konec 18. stoletja od nekdaj obsežne svibenske 
pražupnije odcepile novonastale župnije 
Dobovec, Šentjurij in Konjščica, je ohranilo 
Svibno nekaj veljave le še z graščino, ki so ji v 
istem času ob razdelitvi dežele na prve okraje 
dodelili sedež nabornega okraja. Koje v začetku 
19. stoletja zgorela še graščina in so njene upravne 
naloge prenesli na Radeče, je bil Svibnemu zadan 
zadnji smrtni udarec. Pokmetene trške hiše v 
podnožju grajskih razvalin ostajajo od tedaj nema 
priča nekdanje veljave.

Fortunat Skubic je tako doživel na Svibnem 
zadnja leta njegove minevajoče slave, ko je še 
stala graščina sredi trga. Skupaj s podložnimi 
kmetijami je bila sicer v lasti barona Karla Zoisa, 
znamenitega botanika in brata še bolj znanega 
mecena Žige Zoisa. Toda ta ni živel na Svibnem, 
zato jo je s peščico uradnikov vodil oskrbnik 
Matija Žagar. Slednji je bil po imenu sodeč prav 
tako doma iz Višnje Gore in nemara je tu ključ, 
zakaj je Fortunat Skubic našel službo ogranista 
in učitelja prav na Svibnem. Koliko, koga in kaj 
je mogel mož poučevati v teh krajih, je spet 
vprašanje zase. Skubic namreč le samega sebe 
imenuje "svibemski šulmaster", sicer pa ga vsi 
ostali dokumenti poznajo kot organista in 
mežnarja. Učiteljska služba na obubožanem 
Svibnem pač ni mogla predstavljati njegove 
osnovne dejavnosti. Prav mogoče je poučeval 
bolj iz lastnega veselja in na željo maloštevilnih 
staršev. Sicer pa ni bil prvi svibenski učitelj, saj 
se malo pred njim omenja "šolmošter" Adam 
Bajda. Glede na veljavo Svibnega v preteklih 
stoletjih je treba začetke svibenske šole sploh 
iskati dlje v preteklosti. Kako očitno pa je 
zaostajalo Svibno v 19. stoletju, zgovorno priča 
podatek, daje po večdesetletni prekinitvi dobilo

zasilno šolo šele leta 1871 z uvedbo splošne 
šolske obveznosti, redno šolo pa komaj 1892.

Kot je mogoče razbrati iz mrliške matične 
knjige župnije Svibno, je mežnar in organist 
Fortunat Skubic umrl 18. aprila 1801 v trgu 
Svibno h. št. 2 za vodenico, star pa naj bi bil 66 
let, kar je v resnici leto dni preveč. Prvovrsten vir 
za spoznavanje pokojnikovega gmotnega stanja 
in duhovnega obzorja je ohranjeni, v nemščini 
pisani inventurni popis njegove zapuščine, ki sta 
jo tri dni po Skubičevi smrti ocenila domačina 
Matija Ravnikar in Anton Povše, inventar pa 
sestavil, podpisal in poslal višnjegorskemu 
mestnemu magistratu svibenski graščinski pisar. 
Pokojnikovo premoženje je v njem razvrščeno v 
tri oddelke, in sicer: oblačila, posteljnina ter 
mizarsko orodje z drugimi predmeti. Fortunat 
Skubic je od osebne obleke premogel ponošeno 
črno suknjo, ponošeno slavnostjo suknjo, zelo

ponošen zelen suknjič, tri pare lanenih oblek, dva 
klobuka, suknjič s podlogo iz jančje kože, dva 
para dokolenk in tri srajce. Ostale kose obleke, in 
sicer par čevljev, par zaponk in tri žepne robce so 
cenilci iz inventala izvzeli, ker jih je zapustnik 
pred smrtjo ustno volil svojemu zetu Antonu 
Kosmu, ker mu je ta stregel med boleznijo. V 
rubriki posteljnina so popisovalci našteli žimnico, 
dve pernati blazini, odejo z dvonitno prevleko in 
par lanenih rjuh. Drugo polovico vrednosti 
zapuščine je predstavljalo najrazličnejše mizarsko

orodje, zraven pa so uvrstili še dežnik, 
medeninasto tobačnico, majoliko, eno večjo in 
eno manjšo organistovsko notno knjigo ter "in
strument, imenovan klavir".

Že bežen vpogled v zapuščinski popis kaže, da 
gre za resnično "mejheno premoženje". Popisani 
predmeti odkrivajo skromno imetje ovdovelega 
moškega brez družine, nekoliko bolje oblečenega 
od okoličanov, sicer pa skromno izobraženega, 
saj ni bilo najti v njegovi zapuščini nobeneknjige 
razen dveh knjig notnih zapisov, ki jih je 
potreboval pri orglanju. Mož očitno tudi ni 
potreboval lastne kuhinje, stanoval je v enem od 
župnijskih poslopij, hrano in oskrbo pa prejemal 
v župnišču. Skromnost organistovskih dohod
kov posebej zrcali opis mizarskega orodja, ki 
priča, kako si je krajšal čas in prislužil kakšen 
dodaten groš. Od popisanih premičnin pritegne 
posebno pozornost "instrument, imenovan kla
vir". Pod tem poimenovanjem si moramo pač 
predstavljati prenosno skrinjico zregistri, enega 
od predhodnikov današnjega koncertnega 
klavirja, znanega pod imenom čembalo, špinet 
ali klavikord.

Slovenski testament Fortunata Skubica se nam 
jeohranil vprepisni obliki in po celi vrsti naključij, 
ki so botrovala njegovi ohranitvi. Ker je pokojni 
organist posedoval največji del premoženja v 
Višnji Gori in so se nanj nanašale glavne določbe 
iz oporoke, je zakupnik svibenskega gospostva 
Matija Žagar po prodaji Skubičevih premičnin 
na dražbi posredoval prepis oporoke, inventarja 
in zapisnika dražbe skupaj s spremnim dopisom 
in skromnim dražbenim izkupičkom mestnemu 
magistratu v Višnji Gori. Tam so mestni možje, 
kot je v zadnji volji sklenil Skubic, prodali njegovo 
njivo in gozd za poravnavo dolgov in darilo 
župnijski cerkvi sv. Tila, hišo št. 21 pa izročili 
pokojnikovemu sinu Janezu.

Svibenski testament Fortunata Skubica 
moremo tako pravilno ovrednotiti šele ob 
osvetlitvi zgornjih okoliščin. Njegova vrednost 
ni toliko v starosti, ki je za zgodovinaij a ob letnici 
1801 zelo relativna, temveč toliko bolj v naravi 
dokumenta in osebi njegovega pisca. V primeru 
svibenske oporoke gre namreč za enega iz vrste 
naj starejših slovensko pisanih testamentov sploh, 
o njegovem jeziku pa bo vsekakor potrebna še 
sodba jezikoslovca. Nenazadnje je tudi eden 
maloštevilnih spisov, ki so se vsaj v prepisni 
obliki ohranili iz svibenskega graščinskega arhiva, 
upepeljenega v požaru skupaj z graščino le nekaj 
let zatem, ko je Fortunat Skubic v tem kraju v 
domačem jeziku zabeležil svojo zadnjo voljo.

(Vnaslednjem nadaljevanju bomo objavili še 
originalni testament s prevodom.)

Boris Goleč



Kar dodobra se je že znočilo, ko sem se odpravila na obisk k 
Mikijevim. Svojo domačijo imajo v Razboru. Predniki današnjih 
prebivalcev so znali gospodarno ravnati z zemljo. Svoje hiše in 
gospodarska poslopja so stisnili na najslabšem svetu, prav ob vznožju 
Čemšeniške planine, pod vasjo pa ležijo prisojni razborski travniki in 
njive. Gospodar Polde, od letošnjega marca upokojenec trboveljskega 
Elektra, je še krmil živino, mlajši sin je bil na vožnji, starejši sin in 
najmlajša hči Barbi pasta bilaz gospodinjo Karlino inzvesto obiskoval ko 
Jožo že v kuhinji. Da so Mikijevi gostoljubni, ni potrebno posebej 
omenjati, saj smo lahko že obiskovalci Valvasorjeve poti v marcu letos 
poskusili njihov sveži sir in domač kruh, ki so nam ga ponudili. In že 
je stekel pogovor o siru. Starejši krajani vedo povedati, da je bila pred 
vojno v Šentgotardu sirarna. Gospodinja Karlina ni poznala točnega 
imena sira, zagotovo pa ve, da so k imenu sira vedno dodajali poreklo 
- "izpod Čemšeniške planine".

Pri Mikijevih so sprva mleko oddajali. Z dohodkom od prodaje mleka so 
nameravali plačevati prispevke za socialno zavarovanje za starejšega sina.

Pred petimi leti pa sok njim na obisk 
prišli Miličevi in s seboj pripeljali 
sorodnike s Kosovega Polja. Ti so 
Mikijevim prinesli sirišče in recept 
za sveži sir, pokazali paludi postopek 
za izdelavo svežega sira. Ves sir so 
sproti prodali in še sirotka jim je 
ostala, ki so jo pokrmili svinjam.
Sirišče iz Srbije odslej dobijo le še po 
zvezah, zato so se morali na hitro 
preusmeriti v proizvodnjo druge vrste 
sira. Še posebno, ker imajo sedaj 50 
litrov presežkov svežega mleka 
dnevno. Preko znancev iz mlekarne 
je Karlina dobila recept za izdelavo 
trapista, pripomočke za drobljenje, 
razkužila, modele za hlebčke... Doslej 
ji je sir še vedno uspel. Povpraševanje 

, po njem je veliko, največkrat ga prodajo še predno do kraja pozori.
Mikijevi imajo smele načrte. Urediti želijo sirarno v poslopju pod hišo. 

Čakajo na pregled veterinarskega inšpektorja, saj za proizvodnjo sira veljajo 
strogi predpisi. Sami imajo zaenkrat pet krav. Od konca aprila se pasejo zunaj, 
domov sojih prignali zatri tedne le v času suše, na pašniku pa bodo lahko do 
prve slane. Ko bodo imeli sirarno, bodo proizvodnjo sira povečali, saj bodo 
mleko tudi kupovali pri bližnjih in dalj nji h sosedih. Sedaj dnevno naredijo 
vsaj tri hlebce trapista, če pa mleko oddajo sosedom - vikendašem.iz manjše 
količine (okrog 20 litrov mleka) pripravijo sveži sir. Mleko za izdelavo 
trapista mora biti surovo. Ta sir je,polnomasten - vsa maščoba iz mleka je v 
siru, ostane pa sirotka. Iz te, ko jo zakisajo, pripravijo pusto ali beljakovinsko 
- vitaminsko skuto brez maščob. Sveži sir j e za razliko od trapista beljakovinski, 
smetano mleku odvzamejo že prej, zato je sveži sir manj masten.

V pogovor z gospodinjo Karlino je večkrat posegel tudi gospodar Polde in 
omenjal, daje potrebno urediti cestne komunikacije. Tako bodo gostje zlahka 
prišli do njihove in drugih kmetij odprtih vrat, pa tudi svoje proizvode bodo 
laže prodajali v dolino in naprej.

Tadeja Suša

Socialne razlike so najbolj opazne pri 
nakupu krompirja. Morda se čudno sliši, 
toda krompir, nekdaj znan kot nujna narodna 
hrana - je rezerviran za “elito". Na 
beograjskih trgih ljudje niti ne sprašujejo za 
ceno krompirja, ampak ga ignorirajo in 
razumejo kot "fino" hrano, katere so se že 
odvadili. Z dobro plačo lahko kupite do 30 
kg krompirja, če živite od pokojnine, s 
krompirjem ne boste napolnili niti navadne 
plastične vrečke. Kilogram krompirja stane 
eno marko, s čimer si lahko štiričlanska 
družina z boni privošči 1 kg soli, 2 kg 
sladkorja, 3 I olja, 25 kg moke in 2 kg 
pralnega praška. Tudi primerjava cen v 
svobodni prodaji je primerno neresna. Za

kilogram krompirja lahko kupite 10 hlebcev 
kruha, 8 litrov mleka, 1,5 litra olja, 2kg sladkorja, 
4 kg paradižnika, 2 kg grozdja itn.

Glede na to, daje po predvidevanjih le pet 
odstotkov dobro stoječih državljanov, nekaj 
več kot 95 odstotkov pa jih je na ali pa pod mejo 
skrajne bede, krompir ne bo več ogrožal 
(debelost) zdravja naroda. Ob tem dosežku je 
na poti k ekološki državi in do državljanov 
črtan tudi holesterol. Meso se le redko pojavlja 
v mesnicah, verjetno, da bi dotolklo tudi tistih 
pet odstotkov ljudi. Sicer pa sta svinjina in 
teletina približno 7 do 11 -krat dražji od 
krompirja. Navadna slanina je po ceni 
enakovredna petnajstim kilogramom krompirja, 
za kilogram dobrih suhomesnatih izdelkov pa

vreče sploh nebi mogli dvigniti. Zato narod, 
misleč na svoje zdravje, ne pa na želje in 
apetit, je solato, buče, špinačo in paradižnik. 
In srečen je, če to na trgu sploh dobi.

Vlada, kije s krompirjem bitko izgubila, 
narodu (da ne ponori) ponuja cenejšo 
elektriko in komunalne storitve. Sicer pa bo 
to trajalo le do skorajšnje podražitve, ki je 
navadno v razponu od 500 do 2000- 
odstotkov. Tolikšne bodo tudi zamudne 
obresti, kar je pri ljudeh, ki živijo od čekov 
in minusov na tekočih računih, izzvalo 
veliko paniko. Kot so izračunali strokovnjaki 
po svetu, bo pozimi na področjih EX-YU 
lačnih vsaj 4 milijone ljudi. Ker verjamemo, 
da omenjenih 95 odstotkov ljudi ni vštetih, 
bi bilo vzpodbudno, če bi se našel kdo, ki bi 
tej oblasti na privaten kiosk z zdravo 
prehrano pribil Odločbo o začasnem 
zapiranju zaradi nerentabilnega 
poslovanja. Toda, nekaterim je bolj všeč 
tako kolje, pa naj stane kolikor hoče.

Vlado Babič
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Smerokazi, ki so letos vabili na popoldne 
citrarjev, so bili drugačni, kot smo jih sicer 
vajeni. Besedilo je bilo vžgano v les, 
postavljeni pa so bili na stojala - korenine. 
Krasili so jih lepo angažirani šopki naravnih 
rož. Oče teh smerokazov je Bogdan Biderman, 
35 - letni Hrastničan, zaposlen v TE Trbovlje. 
Ni težko uganiti, da to ni njegov prvi izdelek. 
"Zelo rad hodim po gozdu in iščem nenavadno 
oblikovane veje, korenine, palice... Zadnji 
teden dopusta sem cele dneve preživel v 
gozdu. Z menoj je največkrat 10 - letni sin 
Dejan," pravi Bogdan.

V skalnjaku njihovega družinskega vikenda 
na Kopitniku srečaš druščino kakih desetih 
skulptur - največ korenin, ki spominjajo na 
zmaje, štorklje ali eksponate moderne 
umetnosti. V hiši šote najdbe iz narave manjše, 
vendar številnejše. Na policah bo kmalu 
zmanjkalo prostora za različne vaze, 
pepelnike, svečnike, bakle..., odebeljene 
korenine pa predstavljajo tudi glavo ovčke, 
E.T. vesoljčka, Miki Miško... Posebno 
zanimive so palice, ki jih zbiratelj loči glede 
na obliko in debelino na sprehajalne, gos
poske in planinske... V naravi lahko najdemo 
palico, ki je podobna svedru, ker jo je ovila 
volčja dreta. Ta ovijalka se loti leske, javorja 
ali jesena. Ker jih je težko najti, seje Bogdan 
lotil ravnih palic, starih tri, štiri leta in jih ovil 
z bakreno žico. Oblikovale se bodo tako. kot 
če bi bile ovile z volčjo dreto...

Obdrži vse, kar najde, in dodela, zase? "Te 
izdelke narave podarjam prijateljem, pa tudi drugi 
se zanimajo zanje. Ob 40-lctnici PD Rimske Toplice 
so podarili slavnostnemu govorniku, prof. Dragu 
Ulagi mojo vazo z napisom, pred kratkim sem 
Koreninam iz Praprotna (društvo copatarjev) našel

dvometrskojavorjevo korenino zglavo pitona... 
Ljudje radi pogledajo mojo zbirko in ugotovijo, 
da hodijo okrog z zaprtimi očmi. Vesel sem, če 
koga spodbudim, da postoji ob potoku,ki odnaša 
zemljo in razkrije odebeljeno, zanimivo 
korenino. " Bogdan Biderman živi z naravo tudi 
v dolini. Nasad vrtnic v centru Hrastnika je delo 
njegovih rok. Prav tako skalnjak ob železniški 
postaji. "Komunala čisti zdaj tudi potok in 
okolico, zato je pogled z vlaka malo lepši. Če 
bi uredili še staro Logarjevo hišo, bi bil prvi vtis 
o Hrastniku še boljši..."

Bogdan je končal vrtnarsko šolo. Ker takrat 
pri komunali v Trbovljah ni videl prihodnosti, 
seje prekvalificiral za delo na deponiji pepela. 
S komunalo pa spet sodeluje. Hrastniško. Pri 
čiščenju divjih odlagališč. Pravzaprav vodi ta 
dela Jože Gole pri KS z javnimi deli. "Pred 
desetletji ni bilo take embalaže kot zdaj - od 
škropiv na primer. Tudi ni bilo motorizacije, ki 
jo kmetje zavržejo, ko odsluži. Prizadevamo si, 
da bi navezali stike s kmeti. Obvestili bi jih, 
kdaj pridemo s kontejnerji in takrat bi pripravili 
plastiko in vse ostalo. Potem bi bili kmetje bolj 
pozorni, kdo vse odlaga na njihovi zemlji. Zdaj 
je ekološka zavest še nizka. Z očetom sva 
očistila dolino pred Alaufovo kmetijo ob poti 
na Kopitnik, komunala je odpeljala cel 
kontejner. Drugi dan seje na očiščeni livadi že 
znašla škatla prazne konzerve," pripoveduje 
Bogdan Biderman še kar potrpežljivo. 
Razmišlja, če bi pomagal kak napis...

Fanči Moljk, foto: Branko Klančar

Prebudila sva se vhladnem jutru še pred sončnim vzhodom in odšla navzdol proti Machupicchuju. 
Kmalu sva si že ogledovala zanimivosti tega kraja: veliki in težki kamni so prefinjeno sestavljeni 
v veliko zidovje, ki je kljub času zelo dobro ohranjeno. Zanimive so etaže, kjer so gojili rastlinje, 
morda za prehrano. Namakali so z namakalnimi sistemi. Ker sva imela čas, sva se povzpela na vrh 
Huoynopicchu, velik in strm hrib nad Machupicchujem, kjer so tudi vidne terase, na katerih so 
skoraj na nedostopnem kraju gojili kulturo. Običajen dostop na Machupicchu iz doline je s 
kombijem (mini bus), kjer trumoma vozijo turiste. K sreči sva si vse ogledala pred prihodom turistov 
in se tako izognila gneči.

Peš sva
sestopila proti reki 
Urubambi. Sonce 
je bilo visoko na 
nebu, zato sva s: 
nestrpno želela 
bazena v dolini, 
kjer je v bližini 
železniške postaje 
kraj s termalnimi 
toplicami. 
Približno pol ure

sva hodila po prašni makadamski cesti, kjer so 
naju zapraše vali avtomobili in že sva bila v naselju. 
Pot naj uje vodila v ozko gosto poraščeno sotesko. 
Spraševal sem se, ali je sploh mogoče, da je tu 
bazen s termalno vodo. Ker ni bilo mogoče zgrešiti, 
sva prispela do kopališča. Dolgo sva se namakala 
v topli ali vroči vodi, nato pa kot prerojena odšla 
proti železniški postaji. Ob veliki gneči na postaji 
je pripeljal vlak, kije bil tako poln, da se tudi vrata 
niso odprla. Vstopili smo kar med vagoni in se 
precej časa tako vozili. Z eno nogo sem stal na 
enem vagonu, z drugo na drugem, samo v ovinkih

sem se prestopil,ker je na strani vagone stisnilo. 
Andrej sije našel prostor na zunanjih stopnicah 
vagona in se držeč za ročaje vozil cele štiri ure. 
Pred naslednjo postajo sem se povzpel po lestvi 
na vrh vagona. Sprevodnik je tekal po strehi 
vlaka in skakal iz vagona na vagon, ker skozi 
vagone ni mogel. Po celem vlaku so se gnetli 
ljudje tudi na zunanjih stopnicah, zato smo jih 
poimenovali surfarji. V notranjosti vlaka je 
bilo možno videti vse, kar lahko kupiš na 
tržnici - od banan do kokoši. To je edini način, 
da Indijanci pripeljejo svoje pridelke v Cusca 
na tržnico.

Tako seje končala moja alpinistična odprava 
v Južni Ameriki z zanimivim izletom z vlakom.

Dušan Košir

Vsem sponzorjem se ponovno 
zahvaljujem, da so mi omogočili 
sodelovati na tej alpinistični odpravi.

Ni 0



Mali oglasi v Zasavcu bodo še naprej zastonj. Izpolniti morate le ■ 
I priloženo naročilnico in jo poslati na naslov Uredništva Zasavca, Cesta I 
I zmage 33, 61410 Zagorje ob Savi. Objavili bomo le male oglase (največ 20 | 

vrst), kjer bo napisan točen naslov pošiljatelja. Omrežno skupino pišemo 
I takrat, ko je ponudnik iz druge omrežne skupine, ne iz 0601.
L — — — — — — — — — — — — — — — — — — J
STANOVANJA, GRADBENE

________ PAftCELE________
PRODAM garažo na Kidričevi v 

Zagoiju. Tei. 73-719
PRODAJAMO stanovanjsko hišo 

na lepem kraju blizu Zagoija-Rove, tel.: 
65-163

PRODAM primerne parcele za 
vikend in hišo v naselju Suhadol, p. 
Zidani most, 0.5 do 4 DEM m2, tel.: 81- 
484 do 19.ure.

PRODAM kmetijo, 23 ha (17 gozd), 
gosp. posl obje in kozolec, hiša je 
potrebna manjše adaptacije, ob 
regionalni cesti Zidani most-IIrastnik, v 
naselju Suhadol, Prodam ali zamenjam 
za trisobno stanovanje ali hišo, relacija: 
Hrastnik, Trbovlje, Rimske Toplice,

Laško. Tel.: 81-484 do 19. ure.
PRODAM gradbeno parcelo v izmeri 

760 m2 v KS Turje občina Hrastnik. 
Informacije v službi na ime Vuga Vida 
Jutranjka Dol na tel.: 43-506, vsak dan 
od 6. do 14. ure.

PRODAM dvoinpolsobno 
stanovanje in parcelo v Trbovljah in 
enosobno stanovanje v Radečah. Tel.: 
62-380 od 9-11 ure).

PRODAM parcelo s hišno številko. 
Možnost nakupa več parcel na Kumu 
nad Trbovljami. Tel.: 81-973

AVTOMOBILI IN DEU
PRODAM APN 4 z A TX vilicami, 

kolesi, smerokazi 60 ccm (v obliki 
Choopcr), tel.: 061-874-142

PRODAM pralni stroj, dnevno sobo 
(omaro, troscd in 2 taborea). Naslov: 
Vidovič Aleksej Naselje Aleša Kaplje 
7-e., Hrastnik

PRODAM okviijen gobelin "Pasto
rale", cena po dogovoru. Tel.: 26-532 

PRODAM citre in note zanje, tel.: 
73-719

PRODAM dvoje novih vrat LIP Bled, 
krilo bukov furnir 80, podboj smreka 
10. Cena precej nižja od tovarniške, tel.: 
73-719

POCENI PRODAM dobro 
ohranjeno kolo pony,, tel.: 73-719 

UGODNO PRODAM moško 
gorsko kolo. Tel.: 63-143

PRODAM kvalitetni hrastovi kadi 
180 in 120 L po polovični ceni, tel.: 73- 
719

PRODAM barvni TV,ekran51 cmm, 
tel.: 23-006

UGODNO PRODAM ČB TV Iskra, 
barvni TV Gorenje (400 DEM), umetn. 
sliko (500 DEM). Tel.: 63-305

PRODAM čistokrvne perzijske 
mucke, stare 6 tednov. So že navajeni 
na čistočo! Cena 150 DEM. Tel.: 22- 
144 int. 439 dopoldne 

PRODAM stekleno mizico za 
dnevno sobo. Ugodno! Tel.: 22-396 

KUPIM drva od najboljšega

ponudnika. Tel.: 63-315
PRODAM ugodno Harmoniko 

Hohner-verdi nemška izdelava. 
Primerna j e tudi za učenje. Tel.: 24-419 

POCENI PRODAM spectrum ZX 
48K i n data recorder (kasetnik), tel. : 24- 
247 zvečer, Peter

PRODAM trosed "PINGVIN", 
raztegljiv v francosko posteljo, star 1 
leto. Tel.: 41-773 (popoldan)

PRODAM lopar Head za 100 DEM. 
Tel.:61-013

INŠTRUKCIJE
INŠTRUIRAM italijanščino za 

začetnike. Tel.: 23-012
ŠTUDENT matematike inštruira 

matematiko, računalništvo in fi zi ko. 
Tel.: 64-468

ZAPOSLITVE
IŠČEMO 4 potnike za gosp. 

pripomočke. Inf.: od 16. -18. ure na tel.: 
61-899

KUHARJA ali kuharico, 
samostojnega za pripravo jedi po 
naročilu, zaposlim honorarno z 
možnostjo redne zaposlitve. Tel.: 71- 
161, po 16. uri

VAS zanima pogodbeno delo v 
zavarovalništvu. Oglasite se v petek, 8. 
10 od 16. do 19.30. ure na tel.: 063-24- 
630, g. Vodišek

B.T. MARKET HRASTNIK
KAVA BAR V HRASTNIKU potrebuje prijetno dekle za delo v strežbi ! 

Lahko tudi redna zaposlitev!

Inf. tel.: 42 432

SEJEM

l  pmt) PtniStp,

Delavski dom 
prbov^je

xr SREDO, 13.10. OTVORITEV 
ob 16.00 turi 

odprt vsak dan od 0.00 do 19.00
Razstavljale! na Zasavčevem jesenskem sejmu ’93:

KUROTR ADR Zagorje; ERKKTRORROMd.o.o. Izlake: TKI Hrastnik;EI.KKTROINSTAUATKRSTVG Piane Vidmat Uakc;RAALd.o.o. Trbovlje: 
KOBRA Zagorje; tPOZ Trbovlje: PALMA KAR Trbovlje, KOVKU d.o.o. Dol pn Hrastniku: PIRAMIDA d.o.o. Zagorje; JADRANKA Zagorje: 
SIViUJ.STN O DADA /.acori«' TKT LINE tl o o Trbov Ije. ČISTIUN1 SERVIS G.kÒBLj AR ! r!x>v 1 j o : V IT AGO u.o.o. Zagorje: KONDOR «i.o.o. Zagorje: 
\KO\ A IMPIX do V. l.'uMv.na. DPI’ d.o o. Izlake; MINS d,o o Pom un., I MINOIMPIX d .0.0. Koper: MARINO d. 0.0. Izlake; PRO il-.S d.o.o. 
T.bovlje. INFOdoo T rbovlje, PURCONT d.o.o. Trbovlje; BUTIK NICK Zagorje; GUPI d 00 Hrastnik; RKDMARk d 00 Lyiibhana; TR RF do 
/ap»,:. (jUMKKS d 0.0. Hrastnik: PLUVI D d.o.o. Trbovlje., TRNOV \ tl.« v Menu š: VAI RKS VOMMh.Rfl. do o. Novo Mesto; SU 1)10 
PAM \S\ Allei.DIMI d 00 I j,il>l|atia: KAMNOSKŠ I V( IŠURGAN DolpnH, isimku.GUMX d.o.o. /«graje: M A/I ROM V N Bo.ovni« 1. UR UVID R 
dio o Bukovci VIGIT «loo Zagorice «RANK r.AVV XR /arnika. MMTIA JKSIII-RIZMAN V« leme LMUR do,v Lra.s l-.MONA Ml.sNA 
INDUSTRIJA Ljubljana Polje AVTO KBM d.o.o Annui« I KI.I.KOM d < ... Zagorje. Ut. BICA MARŠI.Ml. Stara < erkev ; Ob TAJ A MILOM VIC 
! ,-b;,.... KURTI.Sd o ■ Kom. ml., M VŠ XD d o o Krm, TLRMOSHOP \ Jenji B1ROPI ASI Domžal«, KROK IR e....... Manno, LAMI \ «I o t)

«



KMETIJSKA ZADRUGA 
IZLAKE z.o.o.
MAFKFT AJDA

UGODEN NAKUP
KAVA ORIENT 100G 
SLADKOR 
OLJE ZVEZDA 
ČOKOLADA MILKA 
PRAŠEK REMI ULTRA 10/1 
SVEČE

57,70 SIT 
89,20 SIT 

132,90 SIT 
79,80 SIT 

2.650,00 SIT 
OD 81,90 DO 157,00 SIT

NAKUP OZIMNICE, TEKSTILA IN 
BELE TEHNIKE JE MOŽEN NA ČEKE:

nad 3.000 SIT na DVA ČEKA 
nad 5.000 SIT na TRI ČEKE 
nad 8.000 SIT na ŠTIRI ČEKE

ODPIRALNI ČAS: od 8.00 do 19.00 ure; 
ob sobotah od 7.00 do 12.00 ure. 

ob nedeljah 8.00 do 12.00 ure.

SE PRIPOROČAMO!

IMPORT-EXPORT

PRODAJA
NA DEBELO IN DROBNO

(Kolodvorska 17, Trbovlje)

MALOPRODAJA:
fr KOLODVORSKA 17,

TRBOVLJE (Sušnik)

^ PRODAJNI CENTER,
A Trg revolucije 26 (Kupola)

POSLOVALNICA HRASTNIK,
Aleša Kaplje 6

knjigarna in papirnica
61410 zagorje ob savi 
casta zmage 27 
tel. 0601/61 061, 62 318 
fax 0601/64 039

NOVE TEHNOLOGIJE ZA NOVE ČASE
knjige za otroke in mladino, leposlovje, priročniki, 

učbeniki, strokovne knjige, hišni in poslovni računalniki, 
komunikacijska tehnologija, birotehnična oprema in pribor, 

zabavna elektronika, pisarniški material, 
šolske potrebščine, darila, ...

Nakup pri nas je DOBRA ODLOČITEV!

mladinska knjiga

ljubi ja na, titova 3 mesnica-delikatesa

ferdi
61410 Zagorje ob Savi, Kidričeva 

tel.: 0601/61 344

Delovni čas: ponedeljek zaprto
torek 7.30 do 12.00,

sreda, četrtek 7.30 do 12.00, 15.00 do17.00 
petek 7.30 do 17.00

sobota 7.30 do 12.00, nedelja 8.00 do 11.00

Zavaroval na agencija ZAS,
Poslovna enota Trbovlje, išče 

prodajne svetovalce(kc) za področje Zasavja. 
Predhodne izkušnje na tem področju 

niso potrebne. Možnost redne zaposlitve. 
POKLIČITE VSAK DELOVNIK OD tt-1 2 URE 

NA TEL.: 0601/24 304.

V mesecu NOVEMBRU želimo v Delavskem 
domu Zagoijje skupaj s plesnim učiteljem 
g. Albinom Seškom iz Hrastnika organizirati 
plesne vaje za odrasle.
Vaje naj bi bile ob sobotah od 19. do 21. ure, 
cena za udeleženca (ko) pa 2.000 SIT.

Nudimo možnost plačila z dvema čekoma, 
prijave na tel.: 61 010 zbiramo do konca oktobra.



NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitev nagradne križanke 

pošljite do 20.10.1993 nanaslov:

UREDNIŠTVO ZASAV- 
CA, Cesta zinage 33, Žago rje ob 
Savi s pripisom "Nagradna 
križanka" (fotokopij ne 
upoštevamo).

Nagrade, ki vas čakajo;
1. nagrada: Varnostno okovje 

Titan s kljuko za vhodna vrata, 
TSG Zagorje

2. nagrada: Varnostni
cilindrični vložek Titasn K2 - 66 
mm, TSG Zagorje

3. nagrada: Kljuka(kkomplet 
za notranja vrata) AL - Hoope, 
TSG Zagorje

Izžrebanci nagradne 
križanke 33/93

1. nagrada: Bon v vrednosti
4.000 tolarjev. Trgovina As, 
Zagorje, Iztok Simončič, Trg 
revolucije 10 A, Trbovlje

2. nagrada: Bon v vrednosti
2.500 tolarjev, Trgovina As, 
Zagorje, Rudi Pušnik, Dol 
Josipa Brvarja 4, Hrastnik

3. nagrada: Bon v vrednosti
1.500 tolarjev, Trgovina As, 
Zagorje,Marija Bizjak, Golovec 
13, Trbovlje

Vsem izžrebancem 
čestitamo!

Nagrade lahko dvignete na 
uredništvu časopisa Zasavc, C.

zmage 33, Zagorje, do 21. 10. 
1993. Če se po nagrado ne morete 
oglasiti osebno, nam sporoč ite po 
telefonu in vam bomo nagrado 
poslali po pošti.

Rešitev nagradne 
križanke 34/93: 

RAAS, RINKA,
ČEMŠENIK, AL, TURIZEM, 
ERA, RDK, NIKARAGVA, 
AOMEN, IT, MORANDI, 
ZMENE, OSA, LUŽA, BATES, 
NALOGA, HIS, OČIST, 
REBEKA, Čl, RIJAVEC, KI
MONO, SA, ORIKS, V AT AR, 
CIMAROSA, AM, LINA, BRIT, 
TLAKA. IRAN, KRIPA, ETE, 
TATI, GREENE, ADI, PILON, 
VELJAK, PAV, AKOLA.

Tjsmz

f—’ TT GALANTERIJA, SERVIS 
Ib Crl PRODAJA IN MONTAŽA 

•-------------- ' SANDI LUNAR
CESTA ZMAGE 12A, tel.: 64 430 

od 9-12 In 16-19, sobota 8-12

TRGOVINA NA DROBNO ZA DOM:
varnostno okolje za okna, vrata, pritrdilni program FISCHER, 
varnostni program EWA, AB US, HOOPE, OSA

ALARMI
za hišo, stanovanje, avto

nOVO Izdelava vseh vrat kjučev: MERCEDES, OPEL, BMW, VOLVO Itd.

TUM ZA NOVE MODELE

MONTAŽA artiklov Iz prodajnega programa
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Stopnice
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Stopnice
Stopnice imajo le opise za vodoravno. 

Besede navpično niso povezane, pač pa 
ležijo na označenih stopnicah imena 
dvajsetih evropskih mest.

Opisi: 1. slovenski pevec zabavne glasbe 
(Zlatko), 2. brezpraven človek, s katerim 
prosto razpolaga njegov lastnik, 3. ime 
ameriškegafilmskegaigralcaMitchuma,4. 
slovenski razsvetljenec, avguštinec, 
pobudnik slovenskega knjižnega jezika 
(Marko, 1735-1801, Kranjska gramatika), 
5. rahla, tanka perzijskatkanina, imenovana 
po mestu Mosul ob Tigrisu, 6. slovenski 
športni komentator (Marjan), 7. star 
italijanski srebrnik, 8. kovinski dodatek za 
kopita delovnih konjev, 9. srbska reka, 
desni pritok Donave, 10. človeški ali živalski 
organ, ki omogoča gibanje, 11. kontinent, 
12. pripomoček za skoke z velikih višin, 13. 
ruska epska ljudska pesem iz najstarejše 
ruske zgodovine, 14. drugo ime ameriškega 
državnika Franklina Roosevelta, 15. ime 
naslovnega junaka Cankarjeve povesti, 
Kačurja, 16. slovenski književnik in kritik, 
oboževalec Miltona (Johann Jakob, 1698- 
1783), 18. istrsko letovišče pod Učko, v 
bližini Opatije, 19. megalitski nagrobni 
kamen iz neolitika, pogost predvsem v 
francoski Bretagni, 20. francoski skladatelj 
religioznih skladb, kasneje tudi oper 
(Charles, 1818-1893, Romeo in Julija).

Uganka i

je belo-'vendar ni to sir', 
repato je - miš se ne zdi,

iiir ■......J
Uganka 2

jekleni zobje,

Uganka 3
P pppilš
Kjer nas Rdečko lezi,

trava več ne brsti.

trflfc

Premetanka
ŠIME ČENK

Katero planino v Zasavju je 

obiskal Šime?

G = T
. * Pl j

, v



14.00 KORISTNE INFORMACIJE.
VIDEOSTRANI, 15.00 OTROŠKI PRO
GRAM, 16.00 100 NA URO -
MLADINSKI PROGRAM, 17.00 
SATELITSKI PROGRAM

NEDELJA 17. 10. 1993- 
PROSTI DAN

PONEDELJEK 18. 10. 1993
18.00 KORISTNE INFORMACIJE, 

VIDEOSTRANI, 19.30 DNEVNIK TV 
BEOGRAD, 20.15 100 NA URO, 21.15 
SATELITSKI PROGRAM

TOREK ,9. ,0. ,993
18.00 KORISTNE INFORMACIJE, 

VIDEOSTRANI. 19.30 DNEVNIK TV 
BEOGRAD, 20.15 KONTAKTNA 
ODDAJA, 21.15 SATELITSKI PRO
GRAM

RADIO TRBOVLJE
SOBOTA 16.10. 1993

14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 
INFORMACIJE, 14.45 OBVESTILA IN 
EPP, 15.00 GLASBENI COCTAIL, 16.00 
SOBOTNO POPOLDNE, 16.45 
OBVESTILA IN EPP, 17.00 SOBOTNO 
POPOLDNE, 18.00ČESTITKE IN ŽELJE 
POSLUŠALCEV, 19.00 SLOVO

8.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 
INF., 8.45 IZBOR POPEVKE TEDNA,
9.30 EPP. 10.00 GOST TEDNA, 10.45 
OBVESTILA IN EPP, 11.00 NEDELJSKI 
INFORMATIVNI PROGRAM. 12.00 
OBVESTILA, 13.00 ČESTITKE, 14.00 
NEDELJSKO POPOLDNE, 18.00 
SLOVO

PONEDELJEK 18. 10. 1993
14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 

INFORMACIJE, 14.30 POROČILA,
14.45 OBVESTILA IN EPP, 15.00 
ŽELELI STE JIH SLIŠATI, 16.00 
SNOOPY, 16.45 OBVESTILA IN EPP,
17.00 POVABILA IN INFORMACIJE,
18.00 ODDAJA O KULTURI, 18.45 
POROČILA, 19.00 SLOVO

KORISTNE INFORMACIJE, 
VIDEOSTRANI, 19.30 DNEVNIK TV 
BEOGRAD, 20.15 ŽEBLJIČKI, 21.30 
FILM, 23.00 SATELITSKI PROGRAM

ČETRTEK 2,. ,0. ,993
18.00 KORISTNE INFORMACIJE, 

VIDEOSTRANI, vmes od 18.30 do 19.00 
Slovenski program radia BBC London,
19.30 DNEVNIK TV BEOGRAD, 20.15 
REZERVIRANO, 21.15 SATELITSKI 
PROGRAM

KORISTNE INFORMACIJE, 
VIDEOSTRANI, vmes od 18.30 do 19.00 
Slovenski program radia BBC London,
19.30 DNEVNIK TV BEOGRAD, 20.15 
NADALJEVANKA.21.00 SATELITSKI 
PROGRAM

TOREK 19. 10. 1993
14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 

INFORMACIJE, 14.30 POROČILA,
14.45 OBVESTILA IN EPP, 15.00 
POVABILA IN INFORMACIJE, 16.00 
ŠPORTNI PREGLED, 16.45 
OBVESTILA IN EPP, 17.30ZASAVSKI 
DNEVNIK, 18.00 LESTVICA 
SLOVENCA, 18.45 POROČILA, 19.00 
SLOVO

14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 
INFORMACIJE, 14.30 POROČILA,
14.45 OBVESTILA IN EPP, 15.00 
POVABILA IN INFORMACIJE, 16.00 
KONTAKTNA ODDAJA, 16.45 
OBVESTILA IN EPP, 17.30 ZASAVSKI 
DNEVNIK, 18.00 UPOKOJENCI MED 
N AMI, 18.45 POROČILA, 19.00 SLOVO

ČETRTEK 2,. ,0. ,993
14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNRE 

INFORMACIJE. 14.30 POROČILA,
14.45 OBVESTILA IN EPP, 15.00 
POVABILA IN INFORMACIJE, 16.00 
RADIO NA OBISKU, 16.45 
OBVESTILA IN EPP. 17.00 VIŽE ZA 
VSAKOGAR, 17.30 ZASAVSKI 
DNEVNIK, 18.00LITIJSKOOKENCE,
19.00 SLOVO

PETEK 22. 10. 1993
14.00 VKLJUČITEV,

NAPOVEDNIK, SERVISNE
INFORMACIJE, 14.45 OB VESTILA IN 
EPP, 15.00 GLASBENE NOVOSTI,
16.00 POVABILA IN INFORMACIJE 
KAM OB KONCU TEDNA, 16.45 
OBVESTILA IN EPP, 17.00 
MLADINSKI VAL, 19.00 SLOVO

V SIGNAL LITIJA
NEDELJA 17.10.1993

9.30 RISANA SERIJA, 10.00 
INFORMATIVNA 
ODDAJA;CELOVEČERNI FILM.

DEŽURSTVA
Zdravstveno varstvo: 24 - urno 

dežurstvo v zdravstvenih domovih 
Hrastnik (tel.: 44-006), Trbovlje (tel.: 
26-322), Zagorje (tel.: 64-644), Litija 
(tel.: 061-881-855).

Zobozdravstvo: Dežurna zobna 
ambulanta je v vseh treh zasavskih 
zdravstvenih domovih od 7.-19. ure. Ob 
sobotah v Hrastniku in Trbovljah od7. - 
13. ure, v Liliji od 7.-19. ure. Informacije 
dobite na zgoraj navedenih telefonskih 
številkah.

Lekarne: 24 ur je dežurna lekarna v 
Trbovljah (tel.:21-110)

Veterinarska služba Zagorje, 
Trbovlje, Hrastnik : od 15. - 21. oktobra 
je dežurni veterinar Iztok Soban, dr. vet. 
med., 22. oktobra je dežurni veterinar 
Matjaž Pokom, dr. vet. med..

rs------------------------------------ ------------------N1 fi "~X\

Naša Kdo praznuie?
bodočnost Oktober

Rojstva v trboveljski bolnišnici 15. TEREZA (glej 1. oktober); ZORE (Zorek, Zoreli, Zoki), iz sam. zora
od 1. do 17.10 : 16. HEDA izp. iz Hedviga (Hedvigica.Hedi.Iga.Igica, Viga), nem. Hedwig;

tisti, ki je bojevit v vojni; VIKA izp. iz Viktorija (Viktorijjica, Vikica,
1.10.: Janja Marič, Trbovlje, sin Viktora, Vitka), lat. vietorija - zmaga; SVETOVNI DAN HRANE

Robert; 17. IGNAC (Ignacij) (Aci, Aco, Cenko, Igo, Ignac, Nace.Nacko), lat. Ignatius
3.10.: Jelka Gašpa rut, Radeče, Hči iz prej Egnatius, gnatus - rojen, tisti, ki je rojen; MARJETA (Marjetica, Eti,

Anja; Marija Škrabar, Za- Maja, Manja, Maša), ital. Manetta.
gorje, hči Jana; Nataša Štok, 18. LUKA (Lukan, Lukec, Lukaš), lat. Lukas, Lukanos - lukanijskt po imenu
Trbovlje, hči Sergeja; mesta Lucania lucus - log, gaj, gozd; IZAK (Ica, Iza, Iško), izlsak iz heb.

Yichaq - on se smeji.

sin Armin ; Marjana Močilar, 19. ETHIN. I’AVLE (Pavlič, Pajo, Pavhja, Pavlin), lat. Paullus - majhen. To je

Hrastnik, sin Danilo; Alenka tudi ime rimskega plemena.
20. VENO izp. iz Vendei (Delko, Vedo, Vene, Venko, Venci), nem. Wendel

skraj. iz Wendelbert, Wendelburg, wandeln - sprehajati se; VANDA
5.10.: Elizabeta Janežič, Zagorje, (Vandica) polj. Wanda iz nem. Wende - slaven, pripadnik slovenske

hči Sara; skupine naroda.
7.10.; Bernarda Drnovšek, 21. URŠKA (Urša,Uršiča), lat.Ursina- medvedka; RADOVAN (Radovanko,

Zagorje, hči Katja in sin Nejc; Rado, Radek, Rajko), glag. hrv. radovati se - veseliti se
Dušanka Lokar, Zagorje, hči 22. BERTA (Bertica, Betica), nem. Berta, Berth.Berahta-svetla, sjajna; MIMA
Nana. izp. iz Marije (glej 1. januar)

^ v

OVEN Vsi ljudje delajo 
napake, tudi vi niste izjema. Ne 
mislite, da se vam bo zaradi tega 
podrl svet. Vsekakor je bila to za 
vas zelo dobra izkušnja. Vaša 
številka je 81.

ß/XDogodki okoli sorodnikov 
se bodo močno zapletli. Pri tem 
ne morete in ne smete sodelovati. 
Trudite se, da boste čim manj 
opaženi, prehitro se lahko zgodi, 
da se boste vpletli. Št.: 76.

DVOJČKA O zadevi, ki vam 
zadnje čase ne da spati, se morate 
posvetovati s partnerjem. Ne 
pogrevajte starih dogodkov težav 
iz preteklosti. Obeta se vam izlet. 
Številka: 89.

RAK V tem tednu se bo 
ponudila priložnost narediti 
resnično noro stvar. O tej ponudbi 
čim manj razmišljajte in vsaj 
enkrat naredite nekaj kar občutite. 
Srečni dan: četrtek, številka: 73.

LEV Iz dveh koncev pritiskajo 
na vas in poskušajo spreminjati 
vaše življenje. Kritične trenutke 
boste preživljali v sredo in četrtek, 
ponudila se bo priložnost oditi za 
daljši čas. Št.: 85.

DEVICA Končno ste se 
prepustili noremu vrtincu 
ljubezni. Dobro bi bilo, dase 
postavite na trdna tla: Nič hudega, 
če nekaj časa ostanete še v oblakih. 
Pismo v sredini tedna. Št.: 77.

TEHTNICA Prijazno 
povabilo konec tedna vas bo 
razveselilo, do takrat vam zvezde 
niso preveč naklonjene. Pazite na 
zdravje, če zbolite, bo nekdo 
spretno izkoristil vašo odsotnost.
Št.: 82.

SKORPION V zadnjem času 
pogrešate velike družbe, kjer ste s 
svojim škorpionskim šarmom 
vedno blesteli. Vzrokov za 
"blestenje" ne bo manjkalo, proti 
koncu tedna presenečenje. Št.: 89.

STRELEC Življenje se vam v 
zadnjem času zdi dolgočasno, že 
v začetku tedna boste doživeli 
presenečenje, ki se ga najmanj 
nadejate. Pa še prijetno bo. Vaša 
številka je 69.

KOZOROG Spogledovali se 
boste na več koncih, kar je lahko 
precej nevarno. Četudi boste v 
zadevi uživali, se postavite v kožo 
"žrtev" in bodite prizanesljivejši. 
Vaša številka je 75.

VODNAR Ljudje v vaši bližini 
bodo zelo dobre volje, kar vam ne 
bo najbolj prav, kajti vi čutite 
ravno nasprotno. Slaba volja 
zadnjega tedna bo (ne brez vzroka) 
minila. Vaša številka je 88.

RIBI Ne obžalujte stvari, ki so 
minile, prepustite se toku 
dogodkov, ki se obračajo vam v 
prid. Past je v vas samih, preveč 
ste nagnjeni k pretiravanju in 
prehitevanju dogodkov. Št.: 90.

Saška
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Sposojeno iz BBS
Kruh

Dedek se je odpravil v trgovino kupit kruh. Ko je prišel v 
trgovino je trgovcu naročil: " En kruh, prosim." Trgovec mu 
je dejal: "1000 tolarjev." Dedek se je začudil in vprašal: 
"Zakaj pa toliko?" "100 tolarjev za kruh, 900 tolarjev pa za 
vojsko," mu je odvrnil trgovec. Dedek je dal trgovcu denar. 
Trgovec se je čez nekaj časa vrnil k dedku brez kruha in mu 
vrnil 100 tolarjev. Dedek ga je tokrat še bolj začudeno 
pogledal. Trgovec pa mu je pojasnil: "Dedek, ni kruha!"

Požar
Gasilce so poklicali h goreči hiši. Vdrli so vanjo in zagledali 

na tleči postelji moškega. Ko so ga rešili, žimnico pa pogasili 
z vodo, so ga še povprašali: "Kako pa je prišlo do požara?"

"Ne vem. Gorela je že, ko sem legel nanjo."

V New Yorku
Kako prepoznaš Štajerca v New Yorku? - What’s thè tima, 

čuj?
Kako pa Gorenjca? - How do you do, ej ga? In kako 

Zasavčana? - How are you, mat kurba?

Po Belfastu j*
Tip se je sprehajal po Belfastu, ko ga je nekdo ogovoril: 

"Protestant ali kristjan?" Tip mu je veselo odgovoril: " Žid 
sem." Tedaj pa je za sabo zaslišal smeh: "Potem sem pa 
najsrečnejši Palestinec na Irskem!"

Želja
Janez je že ves dan ribaril, a ni ujel še nobene ribe. Ko pa 

se je začelo mračiti, je ujel morskega psa. Ta ga je milo 
zaprosil: "Pusti me živeti, pa ti bom izpolnil katerokoli željo?" 
"A katerokoli?" ga je Janez nejeverno vprašal. "Ja," mu je 
odvrnil morski pes. "Potem bi pa rad imel tiča do tal," je dejal 
Janez. Morski pes mu je uresničil željo in mu odgriznil obe 
nogi.

Strel
Kaj je to, če se blondinka s pištolo ustreli v glavo?
Strel v prazno.

Kakšna dežela je Italija: same za trenutek

fuoSO p b5jub8q 
bSbz -Z b^jubSq 
edoy : [ b>jub8q 
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\ Pravijo, da se čudeži ne godijo več. Pa se še!
re dni je v trboveljskem avtobusu neki mladi 

fant prepustil sedež stari ženici (Pa ne danes, 
ampak leta 1953 - Zasavski vestnik št. 44);

Kakšnim šalam so se smejali leta 1953?
Na sodniji sodnik vpraša: "Kakoste prišli n, 

niipll, da ste ukradli uro iz izložbe?" Vlomilec: 
izložbi je bil napis: Izkoristite ugodno 

f priložnost, pa se nisem mogel več upirati tako 
mikavnemu pozivu.”

Sodnik: "Vi ste bili navzoči, ko je obtoženec 
udaril tožitelja. Ali je to storil v afektu?" Priča: j 
"Ne gospod sodnik, na dvorišču.

Zapisale so se tudi anekdote: (ZV št. 17- 
1953).

I /Nekega dne je prišel k našemu pesniku 
I vDisu, kije bil poznan kot velik hohem, njegov 
Vf upnik in mu dejal: "Vprašam vas zadnjikrat, ali 

mi hočete plačati svoj dolg, ali ne?" Dis mu 
posmejan odgovori: "Zelo me veseli, da ste me
Trprašali zadnjikrat!"______________

Nek radoveden novinar je vprašal nekoč 
osemdeset let staro gospo, kdaj ženska neha 
ljubiti. Gospa mu je odgovorila: "Če hočete to 
vedeti, morate vprašati kakšno starejšo."

Pripravlja Irena I. Lejxfr

iz starih Zaàavcev

Frača, da te kap.

ipm:
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I I Konji. Litijski župan Mirko Kaplja - Riko se ni udeležil rallya 

Valvasor. Pred par meseci seje že z enim konjem tako namučil, da 
niti pomislil ni na tveganje z nekaj desetimi.

! j Travma. Trboveljski župan Franc Majnardi - Majski se je 
resno zamislil nad svojo občino. Matjažu Švaganu - Čižeku se v 

Zagoijuodcepljajolzlačani, Poldetu Grošlju-Samoprispevku se Dolani, 
Mirku Kaplji - Riku se Šmarčani,...njemu se pa še odcepiti noče nihče.

I I Bratska vojna. Po tem, ko sta se kar nevarno dobro 
razumela, sta prvi mož litijske vlade Slavko Rokavec - Govornik in 

prvi mož opozicije Franci Rokavec - Mlečni spet izkopala bojno sekiro. 
Lahko pričakujemo, da bodo z novo lokalno samoupravo Jevnico 
odcepili.

Varčevanje. Menda je šef zagorskih plehaijev Vladimir 
Kojnik - Električar samo zato prevzel vladno krmilo, da mu nihče 

več ne more očitati, da na pleharska gostovanja v Španijo vozi tudi 
predsednika vlade.

I I Udar. Trboveljska opozicija je prepričana, da je v boju z 
oblastjo že izkoristila vsa legalna sredstva. Ker je svet dobro požrl 

ruski primer, ko je Jelcin razpustil parlament in vse drugo, bodo prisilni 
upraviteljici Staši Baloh Plahutnik - Železni lady predlagali, naj ga 
posnema.

! I Nespodobno povabilo I. Najbolj narobeje tako krščeno 
povabilo v zadnje filmsko gledališče v Zagorju razumel šef vladnega 

kabineta Marjan Kramar - Agi. Iz potovanja po Ameriki je prišel skoraj 
predčasno, potem pa je bilo teh nespodobnosti le za par minut.

~j Nespodobno povabilo II. Drugo takšno povabilo pa je 
zagrešil hrastniški podjetnež Leonardo Peklar - Modulus. Udeležence 

zadnjega podjetniškega večera je v kasnih urah presenetil s povabilom 
na nočno kopanje. Nekaj dam je menda sočno preklelo mati naravo in 
njene cikle.

Počitnice. Prvi zasavski bančnik Zdenko Fritz - Desetdin in prvi 
trboveljski gradbinec Ivan Krošclj - Uspešnica sta jesenske počitnice

Nesklepčna seja trboveljske 
občinske skupščine.

SS

preživela v Rogaški Slatini. Uspešnica je oddih izkoristil tudi za 
nabiranje nasvetov, kaj naj stori s kupi trboveljskih občinskih obveznic, 
kijih je zaslužil na Rudisu.

I I Orožje. Zasavje bo morda kmalu spet bolj aktualna pokrajina.
Zaslugo si lahko lasti predvsem Ludvik Hribar - Lutko, saj je svoj 

Rudis registriral tudi za trgovino z orožjem.

I I Luksuz. Novinarji so v tem času kar vajeni, da normo naredijo 
na poplavah in plazovih. Najbolj neučakana je bila letos Ivana 

Laharnar - Aki. Omislila sije kar lasten plaz nad domačijo.

Zagorski župan Matjaž Švagan - Čižek ob ministrih Mihi 
Jazbinšku - Okoljevarstvenemu in Maksu Tajnikarju - 
Vsegospodarskemu: "Pa sta res prepričana, da bi tudi jaz 
dobil ministrski sedež, če si pustim brado?"

Foto: Tomo Brezovar

Podjetje za svetovanje, inženiring 
in trgovinsko posredovanje

§1*3 Cesta 20julija 2c, 61410 Zagorje 
Telefon!fax: 0601 61 611

PROGRAMSKI PAKETI: Osebni dohodki. Glavna knjiga, Saldakonti, Materialno poslovanje. Osnovna sredstva,
Obresti, Izpis virmanov, Fakturiranje, Skladiščno poslovanje, Obrtno poslovanje, 
Gostinsko poslovanje, ...

RAČUNALNIŠKA OPREMA: Računalniki, tiskalniki, miške, Kranerji, modemi, diskete, pokrivala, zašč. filtri, ...

RAČUNALNIŠKI TEČAJI: DOS, WORDSTAR, QUATRO PRO, WINDOWS, DBASE, PARADOX, ...

SOFTWARE OPREMA: MICROSOFT, BORLAND, NOVELL in LANTASTIC mreže, AUTOCAD 1
Prodaja ulov. knjig za nekatere produkte 1

rpm:



LANCIA HRIBAR
61410 Zagorje ob Savi 
Selo 72, tel.: 0601/64 033

Prodaja novih vozil 
znamke FIAT, LANCIA 

"KREDIT, LEASING"
Prodaja rabljenih vozil vseh 
znamk z možnostjo kredita.

NA ZALOGI:
LADA SAMARA 5V/91 1300
MERCEDES 190D /85
VUGO 55 12/88
R-4 GTL /91
R-4 GTL /87
LADA NI VA /88
Z-750 /85

NA VSA RABLJENA VOZILA 
GARANCIJA!

ßv/msußms MALGAJ
«JT TED'

*****

KREDITI: R+15.5 ZA IMETNIKE 
PL. KARTICE LB 
KREDITI: 1,2,3 ali 4 leta
CLIO v rdeči, beli, modri, zeleni, sivi, črni barvi 
CLIO s tremi ali petimi vrati 
CLIO s 60, 80, 140 KM 
CLIO na gotovino ali kredit 
CLIO ima vse kar imajo veliki avtomobili

Pripeljite se s starim avtomobilom, 
odpeljite se s CLIO
CLIO čaka na vas

NA ZALOGI TUDI OSTALI MODELI RENAULT:
- R-5 CAMPUS od 978.960 SIT dalje
- TWINGO 1.278.321 SIT
- CLIO že od 1.248.00 SIT dalje 

R-19 od 1.700.940 SIT dalje 
R-21 GTX 2.0 že od 2.156.000 SIT dalje

VELIKA IZBIRA RABLJENIH VOZIL!

prod»!»: 0601/24-031, ^ 06Q1/21-S25 ,

^^SSSSSSSSSSSSSSSo.

TPLIPATRADE d.o.o.
POSLOVALNICA AVTOMATERIAL 
Cesta 1. maja 19 - HRASTNIK

tel.: 0601/43 274

REZERVNI DELI:

- Zastava, Vugo, LADA, VW Golf,
Škoda, RENAULT

- kozmetika, prevleke, dodatna oprema
- olje ESSO, CASTROL
- ugodno izpušni lonci, antifreez
- gume - obnovljene - garancija 

SAVA-SEMPERIT, NOKIA 
(montaža brezplačna)

MOŽNOST NABAVE REZERVNIH DELOV 
PO NAROČILU.

DELOVNI ČAS:
8-1 7h, SOB. 8-12h

SALON POHMVAl
ETTE f^rima

Obtežijo 19, 61411 Izlake 
tel.: 0601/73 631

-KUHINJE 
-DNEVNESOBE :
- MLADINSKE SOBE 
-PREDSOBE
- SEDEŽNE GARNITURE 
-JEDILNICE
- SPALNICE
- PISARNIŠKO POHIŠTVO

-AKCIJSKA PRODAJA KUHINJ MARLES 
( 22% POPUST GOTOVINSKO PLAČILO).
- AKCIJSKA PRODAJA DNEVNIH SOB ALPLES ! 
(30% POPUST ZA GOTOVINSKO PLAČILO)
- SPALNICE ŽE OD 89.500 SIT DALJE.

- KLUBSKE MIZE, STOJALA ZA ROŽE, STOJALA ZA 
TELEFON, VSE IZ MEDENINE

- PISARNIŠKI STOLI IZ UVOZA /:|:|i||;;/:||||||:

delovni čas: 9,00 -12.00,14.00 -19,00; 
sobota: 9.0012.00

bb:.... bbbss:



ZO ljubljanska I
Celje - skladišče
D-Per
6/1993

5000006276,35

Banka Zasavje d.d., Trbovlje
cobiss o

Da bi svojim varčevalcem omogočili 
kar najbolj ugodne pogoje poslovanja,

obvešča

Banka Zasavje d.d. Trbovlje,

da se bosta agencija Sallaumines in potrošniški krediti 
še v mesecu oktobru preselili 

v nove poslovne prostore - v "okroglo" hišo.

Banka Zasavje d.d., Trbovlje 
- banka ki dela z ljudmi - za ljudi.

I UREDNIŠTVO ZASAVCA, Cesta zmage 33, Zagorje ob Savi |

I Nepreklicno naročam časopis ZASAVC. |
| Ime in priimek..................................................................................

mesto............................................... pošlim št,.............

ulica............................................... telefon......................

datum.......................................... lastnoročni podpis

NAROČNINO BOM PLAČEVAL: 

sproti, trimesečno, polletno(ustrezno obkroži)

mmMsm immm s


